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رأی گیری برای طرح »حمایت از کاربران فضای مجازی« صرفاً استمزاجی بود

 هیئت رئیسه مجلس:
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کن��د ش��دن آهنگ رش��د قیم��ت مس��کن و اجرای 
برنامه های حمایتی دولت در بخش مس��کن می تواند 
زمینه س��از ایجاد ثبات در این بازار باش��د. بسیاری از 
متقاضیان مسکن در س��ال گذشته خریدی نکردند و 

منتظر علامت های مثبت در این بازار ماندند اما...

ثبات به بازار مسکن بازگشت؟
وضعيت بازار مسکن در سال جديد؛

طرح پتروشیمی میانکاله یکی از طرح های تعریف شده 
ذیل طرح جامع پروپیلن در دولت دوازدهم اس��ت که 
ش��ائبه های فراوانی درباره اهداف سیاسی وزارت نفت 
وق��ت در تعری��ف آن وجود دارد. در روزهای گذش��ته 

بحث پتروشیمی میانکاله به موضوع داغ...

 نقش آفرینی زنگنه و ابعاد 
پنهان پتروشیمی میانکاله 

 »شهباز شریف« 
نخست وزیر جدید پاکستان شد

 سرعت گرفتن پروژه ميانکاله
 پس از اعلام مخالفت رئيس جمهور با طرح؛

رئیس قوه قضاییه:
سازمان بازرسی پیگیر 

اجرای مصوبات شورای 
عالی انقلاب فرهنگی باشد 

دعاي روز دهم ماه مبارك رمضان:خداوندا مرا در این روز از آنان که در تمام امور بر تو توکل کنند قرارده.
سرمقاله

یادداشت

ضرورت عضویت رژیم 
صهیونیستی در معاهده منع 

اشاعه سلاح های هسته ای
احمد علیرضابیگی  ���

عض�و کمیس�یون ام�ور داخلی کش�ور و 
شوراها در مجلس

درخواس��ت کش��ورمان 
از جامع��ه جهانی برای 
افزایش فش��ار به رژیم 
صهیونیستی در راستای 
عضوی��ت در ان پی ت��ی اقدامی ضروری 
اس��ت، متاس��فانه در حوزه فعالیت های 
هس��ته ای ش��اهد برخ��ورد دوگانه در 
عرص��ه بین المللی هس��تیم. به عبارتی 
کش��ورهای غربی در برخورد با ایران و 
رژیم صهیوینس��تی در حوزه هسته ای 
و عضوی��ت در )ان.پی.تی( مغرضانه و با 
اس��تاندارد دوگانه رفتار می کنند که می 
تواند نش��ان از عدم کارآمدی حقوق بین 
الملل نیز محس��وب ش��ود. در این میان 

آمریکایی ها نیز تلاش می کنند...
ادامه در همین صفحه  ���

صهیونیست ها درصدد ایجاد 
اجماع جهانی علیه ایران هستند

یعقوب رضازاده  ���
عض�و کمیس�یون امنیت ملی و سیاس�ت 

خارجی مجلس
وزیر جنگ  درخواس��ت 
رژیم صهیونیستی برای 
اجرای »طرح ب« علیه 
ایران چندی ثبل مطرح 
ش��د، صهیونیس��ت ها مخالف بازگشت 
آمریکا به توافق برجام هستند لذا از همه 
ظرفیت هایش��ان برای عدم تحقق این 
امر اس��تفاده می کنند. اس��تفاده از زور، 
اس��تفاده از فش��ار اقتصادی و استفاده از 
فشار دیپلماتیک سه محور طرح یاد شده 
هس��تند که همه آنها علی��ه ملت ایران 
استفاده ش��ده و منجر به نتیجه مطلوب 
برای مستکبران شده است. صهیونیست 
ها هیچگاه نتوانسته اند مانع فعالیت های 
صلح آمیز هس��ته ای ایران شوند، ادامه 

داد: بنابراین در تلاش هستند...
ادامه در همین صفحه  ���
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 صهیونیست ها درصدد ایجاد
 اجماع جهانی علیه ایران هستند

ادامه از همین صفحه ���
...ت��ا اجم��اع جهان��ی علی��ه 
جمهوری اس��لامی ایجاد کنند 
که این دسیس��ه نیز شکس��ت 
خورده اس��ت. در واق��ع امروزه 
افکار عمومی جامعه بین الملل 
به خوبی می داند ایران به همه 
تعهدات هسته ای خودش عمل 
ک��رده و در ح��وزه هس��ته ای 
مطاب��ق چارچ��وب آژانس بین 
المللی انرژی اتمی حرکت می 
کن��د لذا هیچ کش��وری حاضر 
به همراهی با صهیونیس��ت ها 

نیس��ت مگر برخی همپیمانان 
منطقه ای آنها ک��ه راه بجایی 
نخواهند برد. بدون شک اقدامات 
ضدایرانی رژیم صهیونیستی به 
عنوان پلیس بد آمریکایی ها در 
منطقه منجر به نتیجه نخواهد 
شد زیرا این رژیم سالهای زوال 
خود را طی می کند. باید بدانیم 
که اقدامات رژیم صهیونیستی 
طی سال های قبل همه و همه 
در نهایت ضد این رژیم بوده و 
صهیونیست ها نتوانسته اند کاری 

از پیش ببرند.

ادامه از همین صفحه ���
...تا برتری رژیم اشغالگر قدس در منطقه حفظ کنند 
زیرا این رژیم نماینده آنها در خاورمیانه محسوب می 
ش��ود. امروزه با بحران های ژئوپلیتیک مانند خطر 
اس��تفاده از سلاح های هسته ای مواجه هستیم، بر 
این اساس باید همه فعالیت های هسته ای مطابق 
قوانین آژانس بین المللی انرژی اتمی باشد. بنابراین 
رژیم  صهیونیستی نیز باید عضو معاهده منع اشاعه 
س��لاح های هسته ای )ان.پی.تی( شود و آژانس بین 
الملل��ی انرژی اتمی نیز بر فعالیت های آنان نظارت 
کند. با این کار باید به این رژیم فش��ار آورده شود تا 
دست از فعالیت های غیرقانونی هسته ای خود که با 
حمایت غربی ها است بردارد. این اقدام باید به صورت 

ویژه در دستور کار جمهوری اسلامی ایران قرار گیرد. 
این رژیم از نبود چنین نظارتی برای توسعه و انباشت 
سلاح های هسته ای استفاده می کند و مرتکب انواع 
جنایات در عرصه بین المللی می شود، از جمله تهدید 
علیه  کشورهای عضو NPT و حمله به تأسیسات 
هسته ای اختصاص یافته به اهداف صلح آمیز همانطور 
ک��ه نماینده آن در این جلس��ه به وضوح آن را علیه 
کشور من اعلام کرد. جامعه بین الملل بارها، از طریق 
قطعنامه ها و تصمیم های متعدد، اهمیت پیوس��تن 
اسرائیل به معاهده عدم اشاعه سلاح های هسته ای 
)NPT( و قرار دادن تمامی تأسیسات هسته ای آن 
تحت پادمان های جامع آژانس بین المللی انرژی اتمی 

را مورد تأکید قرار داده است.

 ضرورت عضویت رژیم صهیونیستی
 در معاهده منع اشاعه سلاح های هسته ای
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ايران و جهان

دولت مردمی با »نهضت ملی مسکن« 
 درصدد برطرف کردن مشکلات 

مسکن است
س��خنگوی دولت گف��ت: دول��ت مردمی با 
نهضت ملی مسکن و وعده ساخت ۴ میلیون 
مسکن طی ۴ س��ال درصدد است بخشی از 
مش��کلات موجود در حوزه مسکن را برطرف 
کن��د. به گ��زارش »عص��ر ایرانی��ان«، علی 
بهادری جهرمی سخنگوی دولت در یادداشتی 
تحت عنوان »از حس��اب ۱۰۰ تا نهضت ملی 
مس��کن« نوش��ت: »دیروز سال گشت افتتاح 
حس��اب ش��ماره ۱۰۰ ب��ود. »س��اخت خانه 
ارزان قیم��ت«؛ این فرمان ام��ام خمینی )ره( 
در ۲۱ فروردی��ن ۱۳۵۸ ب��ود. جنگ تحمیلی 
و س��وءمدیریت های پس از آن، اجازه نداد که 
مسکن شایسته، در دسترس همه ایرانیان قرار 
بگیرد. در سال ۱۳۵۵ مسکن های بادوام یک 
درصد بود که اکنون به حدود ۶۰ درصد رسیده 
اس��ت. سرانه تعداد مسکن نیز در سال ۱۳۵۵ 
معادل ۰.۷۹ درصد بوده که اکنون بیشتر شده 
اس��ت. اما با سرمایه ای ش��دن مسکن، هنوز 
بسیاری از خانواده های ایرانی یا مستأجرند و یا 
در خانه هایی که مقاوم و زیبنده نیستند زیست 
می کنند. نمی توان منکر خدمات بنیاد مسکن 
و س��ایر اقدامات نهاده��ای مختلف در طول 
این سال ها برای خانه دار شدن اقشار مختلف 
شد، اما به رغم وعده های مختلف دولت های 
پس از انقلاب برای خانه دار ش��دن ایرانیان، 
دلایلی که کاویدن آن فرصت های جداکانه ای 
می طلبد مانع عملیاتی شدن وعده ها پیرامون 

مسکن شد.

توجه مسئولان به جهاد تبیین ضروری 
است

فرمانده نیروی زمینی ارتش با تاکید بر ضرورت 
توجه مسئولان به جهاد تبیین، گفت: بر همه 
ما واجب اس��ت تا نسبت به انجام این فریضه 
تمام تلاش خ��ود را به کار بندیم. به گزارش 
»عصر ایرانیان«، امیر کیومرث حیدری فرمانده 
نیروی زمینی ارتش در آیین بزرگداشت سالروز 
شهادت سپهبد شهید علی صیاد شیرازی که 
در مرکز پشتیبانی و آموزش نزاجا برگزار شد، 
طی س��خنانی اظهار داش��ت: از همه عزیزان 
و فرماندهانی که به فرهنگ ش��هادت احترام 
گذاشتند و در این مجلس نورانی مزین به نام 
و س��یره شهدا حضور یافتند تشکر و قدردانی 
می کنم. وی با اشاره به فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در خصوص توجه و پرداختن 
به فریضه جهاد تبیین، گفت: بر همه ما واجب 
است تا نسبت به انجام این فریضه تمام تلاش 
خود را به کار بندیم و در عرصه های مختلفی 
که نظام مق��دس جمهوری اس��لامی ایران 
رشد و پیش��رفت داشته و اقتدار آفرینی کرده 
است جهاد تبیین را به منصه ظهور برسانیم. 
فرمان��ده نیروی زمینی ارتش ب��ا بیان اینکه 
هم��ه ارزش ها، اقتدار آفرینی ها، دس��تاوردها 
و گام ه��ای بلندی که نظام مقدس جمهوری 
اس��لامی در طول عمر با برکت خود برداشته 
اس��ت مرهون تبعیت از ولایت فقیه اس��ت؛ 
اف��زود: ولایت فقیه در عصر غیبت امام زمان 
)عج( صراط مستقیم شیعیان و مسلمین جهان 
محسوب می شود. امیر حیدری ولایت فقیه را 
ادامه سیره نبوی، علوی و پیرو سیره مهدوی 
عنوان کرد و افزود: امروز صراط مس��تقیم ما 
مقام معظم رهبری و ولی امر مسلمین جهان 
حضرت امام خامنه ای اس��ت. وی با اشاره به 
ابعاد شخصیتی شهید صیاد شیرازی تصریح 
کرد: مجلس امروز بنام شهید بزرگواری است 
که ذوب در مقام ولایت بوده اس��ت؛ ش��هید 
صیاد شیرازی بنده حقیقی و محض خدا بود و 
اخلاص ایشان، زبانزد بود. بندگی خدا بارزترین 
صفت این شهید بزرگوار است. فرمانده نیروی 
زمینی ارتش افزود: دومین شاخصه این شهید 
بزرگوار اطاعت پذیری از ولی فقیه زمان بود؛ 
ایشان چشم به لسان ولایت و مطیع محض 

این مقام الهی بود.

نخستین سالگرد شهادت سردار حجازی 
برگزار می شود

نخستین س��الگرد شهادت س��ردار سرلشکر 
پاسدار س��ید محمد حجازی جانشین نیروی 
قدس سپاه برگزار می شود. به گزارش »عصر 
ایرانیان«، مراسم نخس��تین سالگرد شهادت 
س��ردار شهید محمد حجازی جانشین نیروی 
قدس س��پاه پاسداران با حضور خانواده شهدا، 
میهمانان و مس��ئولان کشوری و لشکری و 
با س��خنرانی سردار اس��ماعیل قاآنی فرمانده 
نی��روی قدس س��پاه برگ��زار می ش��ود. این 
مراسم از س��اعت ۱۰ صبح روز پنجشنبه ۲۵ 
فروردین ماه در تالار بزرگ وزارت کشور واقع 

در میدان فاطمی تهران آغاز خواهد شد.

»شهباز شریف« نخست وزیر جدید 
پاکستان شد

»شهباز شریف« رئیس حزب »مسلم لیگ-
نواز«، از س��وی پارلمان پاکس��تان به عنوان 
نخس��ت وزیر جدید این کش��ور انتخاب شد. 
به گزارش المیادین، »ش��هباز شریف« برادر 
نواز شریف نخست وزیر سابق پاکستان، امروز 
دوشنبه از س��وی پارلمان این کشور جانشین 
»عمران خان« شد. بر اساس اعلام این رسانه، 
پارلمان پاکستان امروز نواز شریف رئیس حزب 
اپوزیسیون »مس��لم لیگ-نواز« را به عنوان 
نخس��ت وزیر جدید و جانش��ین عمران خان 
انتخاب کرد. پس از اس��تیضاح عمران خان و 
برکناری وی از قدرت، »شهباز شریف« رهبر 
مخالفان دیروز یکش��نبه در پارلمان پاکستان 
مدارک خود را برای نامزدی در پست نخست 
وزیری ارائه کرد. پارلمان پاکستان نیز دوشنبه 
انتخاب نخست وزیر جدید این کشور آسیای 
جنوبی را به انجام رس��اند. ش��هباز ش��ریف، 
برادر کوچک نواز ش��ریف است که سه دوره 
نخست وزیر پاکستان بود. نواز شریف در سال 
۲۰۱۷ به اتهام فساد از قدرت برکنار و زندانی 
شد اما در دو سال اخیر به دلیل بیماری از زندان 

آزاد شد و اکنون در انگلیس به سر می برد.

جدیدترین موضع گیری انصارالله 
درباره صلح در یمن

عضو هیئ��ت مذاکره کننده دولت نجات ملی 
یمن ضم��ن مخالفت ب��ا صلح پوش��الی به 
تش��ریح موضع خود در این زمینه پرداخت. به 
گزارش المس��یره، عبدالملک العجری عضو 
هیئت مذاکره کنن��ده ملی دولت نجات یمن 
ضم��ن مخالفت ب��ا صلح پوش��الی در یمن، 
تصریح کرد: ما با صلح به عنوان یک شوخی 
برخورد نمی کنیم. وی افزود: موضع ما همواره 
با برداشتن گام واقعی به سوی صلح است. این 
عضو هیئ��ت مذاکره کننده دولت نجات ملی 
یم��ن تاکید کرد: در حال حاضر محک واقعی 
برای صلح، برآورده ش��دن موضوعات انسان 
دوستانه ای اس��ت که مطرح می شود خواه در 
زمینه اقدامات مربوط به رفع محدودیت ها بر 
فرودگاه و بندر یا موضوعات مربوط به حقوق 

بشر و مسائل مهم است.

ولیعهد سعودی، »عبد ربه منصور 
هادی« را مجبور به استعفا کرد

عضو دفتر سیاس��ی جنبش انصارالله یمن در 
واکنش به برکناری عب��د ربه منصور هادی از 
قدرت نوشت: ولیعهد سعودی هادی را مجبور 
به استعفا کرد و جایگزینی برای او انتخاب نمود 
و حاضرین هم فقط امض��ا کردند. به گزارش 
مهر، محمد البخیتی، عضو دفتر سیاسی جنبش 
انصارالله یمن به برکناری عبد ربه منصور هادی 
واکنش نشان داد و اعلام کرد که او مجبور به 
کناره گیری از قدرت ش��ده اس��ت. او با انتشار 
توییتی نوش��ت: هنگامی که هادی در صنعاء 
اس��تعفا داد، ما تلاش کردیم که او را از این کار 
منصرف کنیم و سه سال هم بدون دولت، منتظر 
انتخاب جایگزین او با موافقت بقیه گروه ها بودیم 
ولی آن ها، این اقدام را کودتا دانس��تند و اعلام 
جنگ و محاصره کردند. بخیت��ی ادامه داد: در 
ریاض محمد بن سلمان ولیعهد سعودی هادی 
را مجبور به اس��تعفا کرد و جایگزینی برای او 
انتخاب نمود و حاضرین هم فقط امضا کردند. 
گفتنی اس��ت که عبد ربه منصور هادی رئیس 
جمهور مستعفی و فراری یمن روز )پنجشنبه( 
از کناره گیری خود از قدرت و تشکیل شورای 

رهبری ریاست جمهوری خبر داد.

آتش مواجهه با صهیونیست ها باید در 
سراسر کرانه باختری شعله ور شود

سخنگوی جنبش مقاومت اسلامی »حماس« 
در س��خنانی تصریح کرد که آتش مواجهه با 
صهیونیس��ت ها باید در سراسر کرانه باختری 
ش��عله ور ش��ود. به گزارش المیادین، »فوزی 
برهوم« س��خنگوی جنبش مقاومت اسلامی 
»حم��اس« ام��روز دوش��نبه س��خنانی را در 
خصوص آخری��ن تحولات اراضی اش��غالی 
مط��رح کرد. وی گف��ت: ما در مس��یر یاری 
رساندن به منطقه »جنین« روی دلاورمردان 
کرانه باختری حساب ویژه ای باز کرده ایم. بر 
اساس این گزارش، سخنگوی جنبش حماس 
در ادام��ه تصریح کرد: باید آت��ش مواجهه با 
نظامیان صهیونیس��ت و شهرک نشینان این 
رژی��م در تمام��ی مناطق و ش��هرهای کرانه 
باختری را شعله ور ساخت. این مقام فلسطینی 
اف��زود: عملیات ه��ای مقاومتی که توس��ط 
شخصیت هایی نظیر ضیا حمارشه و رعد حازم 
انجام ش��دند، باید الهام بخ��ش جوانان کرانه 
باختری باش��ند. این یک واجب دینی و ملی 
است که هر آن کس که سلاح در دست دارد، 
جبهه جدیدی را در نبرد با دشمن صهیونیستی 
در کرانه باختری بگش��اید. سخنگوی جنبش 
مقاومت اسلامی حماس با اشاره به گسترش 
دامنه جغرافیایی مواجهه با رژیم صهیونیستی 
در اراض��ی اش��غالی، یادآور ش��د: این پاس��خ 
واقعی به جنایات اشغالگران است. این قدرت 
فلس��طینیان در ایج��اد بازدارندگ��ی در برابر 

صهیونیست ها است.

اخبار

رئیس کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس 
گفت: مجلس ش��ورای اس��لامی از حکم 
قانونی که درباره ارز ترجیحی تصویب کرده 
است، کوتاه نمی آید و آن را پیگیری می کند. 
سید ش��مس الدین حس��ینی در گفتگو با 
»عصر ایرانیان« درباره سازوکار تخصیص 
ارز ترجیحی در سال جاری، گفت: اهتمامی 
که مجلس سال گذشته در تصویب بودجه 
داش��ت، این بود که هم به جامعه و هم به 

دول��ت تصریح و تاکید کردیم فرآیندی که 
تاکنون در زمینه تخصی��ص ارز ترجیحی 
وجود داش��ته، نتوانس��ته تأثیر خوبی روی 
معیشت مردم داش��ته باشد. وی بیان کرد: 
حدود صد میلی��ارد دلار، ارز ۴۲۰۰ تومانی 
طی س��ال های گذش��ته به صورت ۴۲۰۰ 
تومانی تخصیص داده شد که هیچ تأثیری 
در معیش��ت مردم نداش��ت و ی��ا تاثیرش 
بسیار کم بود و تاکید ما بر این بود که این 

مس��ئله باید اصلاح شود. رئیس کمیسیون 
ویژه جهش تولید مجلس شورای اسلامی 
تصری��ح کرد: دول��ت در ابتدا ب��ه صورت 
تلویحی و نه شفاف گفته بود که می خواهد 
ارز ۴۲۰۰ تومان��ی را ح��ذف کند. ذکر این 
نکته حائز اهمیت است که حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی نیاز به قانون نداشت. حسینی ادامه 
داد: در سال ۱۴۰۰ دولت این مجوز را برای 
۸ میلیارد دلار گرفت اما متأسفانه ۱۶ میلیارد 

دلار صرف شد و شما ملاحظه کردید که با 
وجود تخصیص ۱۶ میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، یکی از بالاترین و بیشترین تورم ها 
حتی در حوزه کالاهایی که از این ارز بهره 
مند می ش��دند، ثبت ش��د. وی گفت: برای 
س��ال ۱۴۰۱ دولت در لایحه بودجه چنین 
چیزی را منظور نکرده بود که می خواهد ارز 
۴۲۰۰ تومانی را حذف کند اما در کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه یک متن تفس��یرپذیر 

تصویب ش��ده ب��ود مبنی ب��ر اینکه دولت 
بتواند تا ۹ میلی��ارد دلار مابه التفاوت برای 
تأمین کالاهای اساسی دهد. نماینده مردم 
تنکابن در مجلس ش��ورای اسلامی یادآور 
ش��د: پیش��نهادی که در نهایت در صحن 
مجلس تصویب ش��د، این بود که به دولت 
اجازه داده شد تا بتواند برای اقلام خاص و 
به منظور مشخص به گونه ای مابه التفاوت 

تخصیص دهد. 

مجلس از مصوبه خود درباره ارز ترجیحی کوتاه نمی آید
رئیس کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس:

روایت های متعارض از مصوبه سرنوشت ساز مجلس
آیا زور طرفداران ولنگاری فضای مجازی می چربد؟

نمایندگان مجلس در جلسه غیرعلنی خود، درباره شیوه 
بررس��ی طرح موس��وم به »حمای��ت از کاربران فضای 
مج��ازی« تصمی��م جدی��دی گرفتند ک��ه روایت های 
متع��ارض از جزئیات ای��ن تصمیم از زب��ان نمایندگان 
مطرح ش��ده اس��ت. در حالی که تصور می ش��د پس از 
ماه ه��ا ک��ش و قوس بر س��ر طرح »فض��ای مجازی« 
مجلس، روز گذش��ته این مناقشه ها و ابهامات پایان یابد 
و تکلیف روند بررسی این طرح و دورنمای آن مشخص 
ش��ود، اما جلسه غیرعلنی بهارستان و اظهارات متناقض 
برخی نمایندگان سرشناس درباره تصمیم اتخاذ شده در 
این نشس��ت، نش��ان می دهد که ابهام بر سر این طرح 
همچنان ادامه دارد. از یک طرف، گفته می شود در نتیجه 
نشس��ت غیرعلنی امروز، طرح موس��وم به »صیانت« از 
کمیسیون مشترک گرفته شده و به کمیسیون مشترک 
دیگری س��پرده می شود و از سوی دیگر، عنوان می شود 
ک��ه رأی گیری صورت گرفته در جلس��ه غیرعلنی، فقط 
استمزاجی )غیررسمی و صرفا اطلاعی( بوده و حتی عدد 
آراء اس��تمزاجی هم کمتر از ۵۰ درصد بوده و در نتیجه،  

کمیسیون سابق همچنان سرجای خودش باقیست.
��� ف�راز و فرود طرح »فضای مجازی« مجلس؛ از مرداد 

1400 تا فروردین 1401
زمزمه ه��ای ورود مجلس یازدهم ب��ه موضوع »فضای 
مجازی« و سر و سامان دادن به بازار آشفته این فضا، از 
اوایل سال قبل شروع شد و در تیرماه ۱۴۰۰ پیش نویس 
غیررس��می ط��رح کمیس��یون فرهنگی مجل��س برای 
»صیانت از فضای مجازی« توس��ط برخی اعضای این 
کمیسیون مطرح شد. صرفنظر از نقاط ضعف و قوت آن 
پیش نویس، مدتی بعد و در مردادماه ۱۴۰۰ نمایندگان در 
صحن علنی مجلس، با تشکیل یک کمیسیون مشترک 
ب��رای تدوین طرح مورد نظر نماین��دگان و تصویب آن 
مطاب��ق اصل ۸۵ قانون اساس��ی موافقت کردند. به این 
ترتیب، ۲۱ نفر از کمیس��یون های مختلف مجلس برای 
عضویت در این کمیس��یون انتخاب ش��دند و در نهایت 
کمیسیون مشترک به ریاست رضا تقی پور انوری نماینده 
مردم تهران و وزیر اس��بق ارتباطات و فناوری اطلاعات 
آغاز بکار کرد. از آن تاریخ تا پایان سال ۱۴۰۰،  محتوای 
طرح اولیه تهیه ش��ده در کمیس��یون فرهنگی،  بارها در 
کمیس��یون مشترک دس��تخوش تغییر ش��د تا نظرات 
منتقدان طرح و فعالان کسب و کارهای مجازی بیشتر 
و بهتر لحاظ شود؛ این تغییر هم شامل محتوای طرح و 
هم عنوان آن می ش��د؛ به گونه ای که عنوان طرح، ۳ بار 
تغییر کرد؛ طرح صیانت از فضای مجازی، طرح حمایت 
از حقوق کاربران و خدم��ات پایه کاربردی و در نهایت، 
طرح نظام تنظیم مقررات و خدمات فضای مجازی. بعد 
از تش��کیل حدود ۴۸ جلسه کمیس��یون مشترک که به 
گفته رئیس کمیسیون با حضور نمایندگان دولت، نیروی 
انتظامی، پلیس فتا، مرک��ز پژوهش های مجلس، مرکز 
ملی فضای مجازی، فعالان بخش خصوصی و کس��ب 

و کارهای مجازی صورت گرفته، در نهایت کلیات طرح 
»نظام تنظیم مقررات و خدمات فضای مجازی« در ۲۲ 
ماده و در سوم اسفندماه سال ۱۴۰۰ به تصویب اعضای 
کمیس��یون رسید تا وارد بررسی جزئیات آن شوند. اما از 
همان روز برخی اعضای کمیسیون � از جمله غلامرضا 
نوری نماینده بس��تان آباد و نزدیک به علی لاریجانی � 
اعلام کردند که رای گیری برای کلیات این طرح، مطابق 
آئین نامه داخلی مجلس انجام نشده و لذا رأی داده شده 
به کلیات، فاقد اعتبار است. روزهای آخر اسفندماه سال 
گذش��ته، هیات رئیس��ه مجلس با نظ��ر معاونت قوانین 
مجل��س به این نتیجه رس��ید که رای ب��ه کلیات طرح 
مذکور در کمیس��یون مش��ترک فاقد اعتبار بوده و باید 
مجددا برای آن رای گیری شود؛ همزمان، این مسئله در 
بین جمعی از نمایندگان برجس��ته شد که روند رسیدگی 
به این طرح باید از کمیس��یون مش��ترک گرفته شده و 
با انحلال کمیس��یون، در صحن مجلس بررس��ی شود. 
سرانجام، )دوشنبه ۲۲ فروردین ماه( نمایندگان در صحن 
مجلس نشس��ت غیرعلنی تش��کیل دادند و در نهایت، 
اعلام ش��د که طرح معروف به »صیانت« از کمیسیون 
مش��ترک گرفته ش��ده و به صحن مجلس می آید؛ این 
خبر، عملا به معنای پایان کار کمیس��یون مشترک بوده 
اس��ت،  اما تناقض در اظهارات چند نماینده، باز هم این 
علامت سوال را ایجاد کرده که بالاخره تکلیف این طرح 

چه می شود؟!
در نشست غیرعلنی بهارستان چه گذشت؟!���

ابتدا حجت الاس��لام علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه 
مجل��س، خبر از بازگش��ت طرح »صیان��ت« به صحن 
مجل��س داد. وی گف��ت: »در نشس��ت غیرعلنی صبح 
امروز مجلس موضوع طرح نظام تنظیم مقررات خدمات 
فضای مجازی موس��وم به ط��رح صیانت، مورد بحث و 

بررس��ی نمایندگان قرار گرفت و در نهایت ۱۲۰ نماینده 
به بازگش��ت این طرح به صحن علنی مجلس و بررسی 
آن در ای��ن صحن رأی مثبت دادند؛ ۱۰۹ نماینده هم به 
بازگشت طرح صیانت به صحن علنی مجلس رأی ندادند 
که معنای آن، بررس��ی این طرح در کمیسیون مشترک 
بود؛ بنابراین صحن علنی مجلس به زودی بررسی طرح 
صیانت از فضای مجازی را آغاز خواهد کرد«. س��اعتی 
بعد، این نماینده عضو هیات رئیسه مجلس مجددا گفت: 
»بعد از رأی امروز نمایندگان مجلس برای بازگشت طرح 
صیانت به صحن علنی مجلس، کمیسیون مشترکی که 
طبق اصل ۸۵ قانون اساس��ی تشکیل شده بود، منحل 
می شود و کمیسیون مشترک دیگری با حضور نمایندگانی 
که از کمیسیون های تخصصی مجلس به این کمیسیون 
معرفی شده اند، تشکیل خواهد شد و درباره طرح صیانت 
به بحث و بررس��ی خواهد پرداخ��ت«. معنی این حرف،  
آن است که کمیسیون مش��ترک سابق،  طبق اصل ۸۵ 
قانون اساسی، مس��تقیم طرح مصوب خود را به شورای 
نگهبان می فرس��تاد تا در صورت تایید نهایی، برای یک 
دوره آزمایشی – ۵ تا ۷ ساله – اجرا شود و سپس طرح 
یا لایحه دائمی ش��دن این قانون به مجلس می آید، اما 
کمیسیون مشترک جدیدی که سلیمی از آن یاد می کند، 
مانند دیگر کمیسیون های مجلس، صرفا طرح را بررسی 
و تصویب می کند تا در صحن مجلس بررسی و تصویب 

نهایی شود.
رأی گی�ری ب�رای طرح »حمای�ت از کارب�ران« صرفاً  ���

استمزاجی بود
اما این همه ماجرا نیست؛ همزمان با خبر اعلام شده از 
سوی حجت الاسلام سلیمی، بیژن نوباوه وطن نماینده 
مردم تهران در مجلس ش��ورای اس��لامی با اش��اره به 
نشست غیرعلنی مجلس شورای اسلامی گفت: در این 

جلسه موضوع بازگشت و عدم بازگشت طرح حمایت از 
کاربران در فضای مجازی به صحن مجلس مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت و یک رأی گیری استمزاجی برای 
نظرخواهی نمایندگان انجام ش��د. وی افزود: براس��اس 
این رأی گیری استمزاجی ۱۲۰ نفر از نمایندگان موافق 
بازگش��ت طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی به 
صحن بودند و ۱۰۹ نفر نیز به این موضوع رأی مخالف 
دادند. نماینده مردم تهران در مجلس ش��ورای اسلامی 
اظهار داش��ت: نکته مهم اینجاس��ت که این رأی گیری 
همانط��ور که گفته ش��د ی��ک رأی گیری اس��تمزاجی 
و برای نظرخواهی بوده و جنبه رس��می نداش��ته و این 
رأی گیری به معنای بازگش��ت طرح حمایت از کاربران 
در فضای مجازی به صحن نیس��ت. نوباوه خاطرنشان 
کرد: براس��اس رأی گیری انجام شده، درخواست جمعی 
از نمایندگان برای بازگش��ت طرح حمای��ت از کاربران 
در فضای مجازی که به هیأت رئیس��ه تقدیم شده، در 
جلس��ه علنی مجلس به رأی گذاش��ته خواهد شد و در 
صورتی که این درخواس��ت در صح��ن رأی بیاورد، آن 
وقت طرح حمایت از کارب��ران در صحن مجلس مورد 
بررسی قرار خواهد گرفت. وی افزود: در صورتی هم که 
این درخواس��ت نمایندگان برای بازگشت طرح حمایت 
از کاربران در فضای مجازی به صحن در جلس��ه علنی 
رأی بیاورد، طرحی که در دستورکار صحن قرار خواهد 
گرفت، همان طرح صیانت��ی خواهد بود که در مجلس 
ده��م مطرح ب��ود. وی اع��لام کرده که »در نشس��ت 
غیرعلن��ی امروز، فقط ۴۹ درص��د از نمایندگان مجلس 
در رأی گیری اس��تمزاجی به بازگش��ت طرح صیانت به 
صح��ن علنی مجل��س رأی داده اند و چ��ون این رأی 
به حدنصاب لازم نرس��یده، وضعیت طبق ش��رایط قبل 
است و کمیسیون مشترک تشکیل شده، طبق اصل ۸۵ 
قانون اساس��ی همچنان به فعالیت خود ادامه می دهد«. 
به گفته فلاحی، »اگر قرار اس��ت بررسی طرح صیانت 
به صحن علنی مجلس باز گردد، باید در یک نشس��ت 
رس��می و علنی مجلس، رأی گیری در این باره صورت 
گرفته و حدنصاب نصف بعلاوه یک کس��ب ش��ود؛ در 
غی��ر اینصورت، بررس��ی طرح همچنان در کمیس��یون 
مش��ترک فعلی و طبق اصل ۸۵ قانون اساسی صورت 
می گی��رد«. در حالی که رهبر معظ��م انقلاب، مردم و 
کارشناسان بر ساماندهی آش��فته بازار فضای مجازی و 
فراهم ش��دن فعالیت آزاد، سالم و هوشمندانه مردم، به 
ویژه صاحبان کس��ب و کارهای مجازی در این میدان 
تاکید دارند،  تناقض و آشفتگی در اطلاع رسانی از سوی 
نهاد قانونگذاری کش��ور، آنهم در گام نخس��ت ورود به 
این میدان، باعث سردرگمی جامعه و دامن زدن به بازار 
ش��ایعات و خبرهای غیردقیق می شود؛  روال غلطی که 
در اطلاع رسانی طرح »ثابت ماندن تغییر ساعت رسمی 
کش��ور« و تبصره مربوط به »واردات خودرو« در بودجه 

۱۴۰۱ هم در مجلس تکرار شد.

ش��هر و اردوگاه جنی��ن ب��ه تدریج به کان��ون مقاومت 
مسلحانه در بیخ گوش صهیونیست ها تبدیل می شود؛ 
غزه ای دیگر در شمال کرانه باختری. اردوگاه »جنین« 
در غرب ش��هر جنین، واقع در شمال کرانه باختری این 
روزها و هفته ها به کابوس��ی برای رژیم صهیونیس��تی 
تبدیل شده است؛ اردوگاهی که همچون دیگر شهرهای 
کران��ه باختری خبری از پرتاب س��نگ و حمله با چاقو 
نیس��ت، بلکه جوانان اردوگاه با س��لاح گرم به س��وی 
صهیونیست ها شلیک می کنند. می توان گفت که جنین 
در حال تبدیل به کانون مقاومت مسلحانه و غزه ای دیگر 
آن هم در شمال کرانه باختری است. می توان گفت در 
کرانه باختری هیچ نقطه ای همچون »جنین« مس��تعد 
عملیات نظامی مس��لحانه علیه صهیونیست ها نیست، 
با نگاهی به تصاویر اردوگاه تابلوها و تصاویر ش��هدا در 
کوچ��ه و معابر جلب توجه می کند. همچنین بس��یاری 

از جوانان را می توان مش��اهده کرد که به ش��کل علنی 
سلاح در دس��ت دارند. گروههای مقاومت از حماس و 
جهاد اسلامی تا دیگر گروههای مسلح فلسطینی در این 
اردوگاه حامیان و اعضای جوان زیادی دارند که اخیرا نیز 
گروه مس��لح جدیدی به نام »گردان جنین« راه اندازی 
کرده و تل آویو را به انجام حملات انتقام جویانه تهدید 
کرده اند. گروه مسلح »گردان جنین« اسفند سال گذشته 
با قرائت بیانیه ای اعلام کرد که هیچ صهیونیستی دیگر 
در امان نیست و تمامی آن ها در معرض حملات جوانان 
گردان جنین قرار خواهند گرفت. ناظران معتقدند که این 
اردوگاه به بزرگترین تهدید برای صهیونیست ها در کرانه 
باختری تبدیل ش��ده و هر لحظه می توان انتظار وقوع 
درگیری گسترده در آن جا را داشت. این روزها به شکل 
پر تکرار خبر ش��هادت فلسطینی ها در جنین یا عملیات 
ش��هادت طلبانه و درگیری با نظامیان صهیونیس��ت یا 

یورش صهیونیس��ت ها به این اردوگاه، مخابره می شود. 
صبح امروز )دوش��نبه( یک نوجوان ۱۷ ساله فلسطینی 
به نام »محمد حسین ذکرنا« در بیمارستان به شهادت 
رسید. او روز یکشنبه هدف گلوله نظامیان صهیونیستی 
ق��رار گرفته ب��ود. همان روز در مناط��ق مختلف کرانه 
باختری از جمله جنین نیز س��ه فلس��طینی به شهادت 
رسیده و ۱۱ نفر دیگر زخمی شدند. نیروهای نظامی این 
رژیم بامداد یکشنبه نیز وارد بخش شرقی اردوگاه جنین 
ش��ده و حداقل سه نفر را بازداشت کرده و با خود بردند. 
مسئولان صهیونیست اعلام کرده اند که هر گونه ورود و 
خروج فلسطینیان ساکنان اراضی اشغالی ۱۹۴۸ به جنین 
چه با پای پیاده و چه با خودرو ممنوع است. این یورش ها 
و دس��تگیری ها پس از آن شدت یافت که شامگاه پنج 
شنبه هفته گذشته یک جوان فلسطینی ۲۹ ساله به نام 
»رعد فتحی حازم« از اردوگاه جنین دس��ت به عملیات 

چریکی در خیاب��ان »دزنگوف«، یک��ی از بزرگ ترین 
خیابان های تل آویو زد و ضمن کشتن سه صهیونیست، 
۹ نفر دیگر را زخمی کرد. پس از این عملیات نظامیان 
اس��رائیلی برای بازداش��ت وی به جنین یورش برده و 
درگیری مس��لحانه میان جوانان فلسطینی با آن ها در 
گرفت و یک جوان فلس��ظینی به نام »احمد السعدی« 
به شهادت رس��ید. چهارشنبه هفته پیش زمانی نیز که 
نظامیان صهیونیست برای دستگیری »عمر الجعبری« 
از رهبران جهاد اس��لامی فلسطین با تانک و نفربر وارد 
اردوگاه جنین ش��ده بودند با مقاومت جوانان فلسطینی 
و تیران��دازی آن ها مواجه ش��دند و در نهایت نیز موفق 
به دس��تگیری الجعبری نش��دند. دوشنبه هفته گذشته 
نیز در جریان درگیری نظامیان صهیونیست، با جوانان 
فلس��طینی در اردوگاه »جنین« چهار نف��ر از نیروهای 

مقاومت به شهادت رسیدند. 

»جِنین«، کانون مقاومت مسلحانه در کرانه باختری

انفعال آمریکا مذاکرات وین را به بن بست می کشاند
روزنامه انگلیسی زبان تهران تایمز می نویسد 
در حالیکه ایران از مرحله اتخاذ تصمیم های 
دشوار عبور کرده، آمریکا همچنان درگیر تعلل 
برای تصمیم گیری اس��ت و ب��ر تقاضاهای 
فرابرجامی اصرار می ورزد. روزنامه تهران تایمز 
گزارش امروز خود را به تأثیر انفعال آمریکا بر 
مذاکرات وین اختصاص داد و نوش��ت: هفته 
گذشته نخستین سالگرد از سرگیری مذاکرات 
میان ایران و قدرت های جهانی بعد از خروج 
یک جانبه دولت واشنگتن از توافق هسته ای 
۲۰۱۵ ب��ود. این در حالی اس��ت که با وجود 

گذش��ت این بازه زمانی، گفتگوها با حصول 
توافقی که به احیای برجام منجر ش��ود، توأم 
نبوده اس��ت. تهران تایمز در ادامه می نویسد: 
دلیل این مس��ئله تردید آمری��کا برای اتخاذ 
تصمیم های جدی است که ایران هم به نوبه 
خود برای پیشبرد مذاکرات اتخاذ کرده است. 
درحالیکه ای��ران از مرحله اتخاذ تصمیم های 
دش��وار عبور کرده، آمری��کا همچنان درگیر 
تعلل ب��رای تصمیم گیری اس��ت حال آنکه 
همچنان بر تقاضاهای نابج��ای فرابرجامی 
هم تاکید می کند. حسین امیرعبداللهیان وزیر 

خارجه ایران در این باره می گوید: با اینکه بر 
سر اغلب موارد متن نهایی توافق شده است، 
طرف آمریکای��ی زیاده خواهی هایی را مطرح 
کرد ک��ه در تعارض با برخ��ی بندهای متن 
است. در حوزه لغو تحریم ها، خارج از مذاکرات 
علاقه مندند شروط جدیدی را مطرح و اعمال 
کنند. امیر عبداللهیان تاکید کرد: آمریکایی ها 
ب��ه ص��ورت مس��تمر از ض��رورت مذاکرات 
مستقیم با ایران صحبت می کنند و ما بارها به 
آن ها گفتیم اگر حسن نیت دارید، قبل از هر 
توافقی، یکی دو تا از موضوع های ملموس را 

ارائه کنید، مثلًا بخشی از دارایی های ایران را 
آزاد کنید. ما از آنها پول و وام نخواستیم، فقط 
ب��ه آنها گفتیم بگذارید پول م��ردم ایران آزاد 
شود. وی همچنین بار دیگر با تاکید بر خطوط 
قرم��ز ایران گفت که این کش��ور هیچ نفعی 
در مذاکره مس��تقیم با آمریکا نمی بیند. وزیر 
خارجه ایران پیش��تر هم گفته بود که اکنون 
توپ در زمین آمریکا است. این درحالی است 
که آمریکا نشانه هایی ارسال می کند مبنی بر 
اینکه آمادگ��ی لازم برای اتخاذ تصمیم های 
سیاسی مورد نظر ایران را ندارد. ایران خواستار 

آن اس��ت که دولت بایدن نام سپاه پاسداران 
انقلاب اس��لامی را از لیست سازمان های به 
اصطلاح تروریس��تی خارج کند چراکه اقدام 
دولت قبلی واش��نگتن مبنی بر گنجاندن نام 
این نهاد در لیست سیاه، با انگیزه های سیاسی 
انجام ش��ده و هدف از آن س��نگ اندازی در 
مسیر احیای برجام بوده است. یک مقام ارشد 
دولت بایدن به واشنگتن پست گفته است که 
بایدن قصدی برای برآورده کردن این مطالبه 
ندارد حال آنکه این اقدام می تواند امید حصول 

توافق را به بن بست بکشاند.
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اقتصاد کلان

دو شرکت بزرگ زیرمجموعه وزارت 
نفت ادغام می شوند؟

مجلس شورای اسلامی در حال بررسی طرحی 
است که به موجب آن دو شرکت بزرگ ملی 
صنایع پتروش��یمی و مل��ی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران ادغام شده و شرکت 
ملی صنایع پالایش و پتروش��یمی تش��کیل 
شود. به گزارش تسنیم، بخشی از نمایندگان 
مجلس ش��ورای اس��لامی با تأکید بر اینکه 
در حال حاضر در کش��ور، نظام برنامه ریزی 
و توس��عه دو صنعت پالایش و پتروشیمی به 
عنوان دو بخش اصلی راهبری صنایع تکمیلی 
نفت و گاز، با یکدیگر همگرایی و هم افزایی 
ندارند، طرحی را در مجلس یازدهم به منظور 
یکپارچه شدن این دو شرکت و تشکیل شرکت 
ملی صنایع پالایش و پتروشیمی ارائه کرده اند 
که این طرح در نشست علنی روز نهم تیرماه 
سال ۱۴۰۰ مجلس ش��ورای اسلامی اعلام 
وصول ش��د.بار دیگر این ط��رح عصر دیروز 
)یکشنبه، ۲۱ فروردین ماه( در جلسه کمیسیون 
انرژی مجلس ش��ورای اسلامی مورد بررسی 
قرار گرف��ت. احمد م��رادی، در گفت وگویی 
که با س��ایت خبری وزارت نفت داش��ته، در 
تش��ریح نشس��ت عصر دیروز )یکشنبه، ۲۱ 
فروردین ماه( کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی، از بررسی طرح تشکیل شرکت ملی 
صنایع پالایش و پتروشیمی خبر داد و گفت: 
در جریان بررس��ی طرح تشکیل شرکت ملی 
صنایع پالایش و پتروشیمی کلیات این طرح با 
موافقت نمایندگان روبه رو و مقرر شد جزئیات 
آن در نشس��ت های آین��ده این کمیس��یون 

بررسی شود.

سازمان زمین شناسی با استحصال آب 
ژرف مخالف است 

رئیس س��ازمان زمین شناس��ی و اکتش��افات 
معدنی گف��ت: برای حل بحران آب کش��ور 
اخیراً در ایران به دنبال اکتشاف آب های ژرف 
رفته ایم که سازمان زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی کش��ور با موضوع مخالف اس��ت. به 
گزارش تس��نیم به نق��ل از رواب��ط  عمومی 
س��ازمان زمین شناسی و اکتش��افات معدنی 
 Jesper Vahr کش��ور، صبح امروز آقایان
سفیر کش��ور دانمارک, مهمان دکتر علیرضا 
ش��هیدی, رئیس س��ازمان زمین شناس��ی و 
اکتشافات معدنی بود. در این دیدار تفاهم نامه 
علمی و فنی به امضای دکتر علیرضا شهیدی 
و آقای Bjorn Kaare Jensen مش��اور 
رئیس س��ازمان زمین شناس��ی دانم��ارک و 
گرینلند رسید.علیرضا ش��هیدی در این دیدار 
در رابط��ه با مخاط��رات زمینی ک��ه ایران را 
تهدید می کند, اظهار کرد: در ایران مخاطرات 
طبیعی بس��یار زیادی وج��ود دارد و حدود ۳۴ 
موضوع مخاطره طبیعی در ایران شناس��ایی 
ش��ده اند که یکی از مهمترین آنها زلزله است 
که متأس��فانه هر ۱۰ تا ۱۵ سال یک بار یک 
زلزل��ه با بزرگی ۶,۵ ریش��تر در ای��ران اتفاق 
می افتد. یکی از مهم ترین آن ها زمین لرزه بم 
در سال ۲۰۰۴ بود که متأسفانه حدود ۴۰ هزار 
نفر از هموطنان ما در این حادثه کشته شدند.
وی ادام��ه داد: تغییرات اقلیمی یکی دیگر از 
مخاطرات اس��ت ک��ه اخیراً ای��ران را تهدید 
می کند و به واس��طه تغییرات اقلیمی که جزو 
مهم ترین بلایای طبیعی جهانی است در ایران 

نیز شاهد بروز مخاطرات دیگری هستیم.

رشد تولید ات دانش بنیان در گرو 
تسهیل صدور مجوزهای کسب  و کار  

یک نماینده مجلس تسهیل در صدور مجوز 
کس��ب و کار را گام نخس��ت در عرصه  رشد 
تولید دانست و گفت: به دنبال تسهیل صدور 
مجوز کسب وکار، راه برای سرمایه گذار هموار 
می شود در نتیجه شاهد رونق در عرصه  تولید، 
ب��ازار کار و صنایع دانش بنی��ان خواهیم بود. 
 محمد سبزی  در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی 
خبرگزاری فارس تصریح کرد: متأسفانه صدور 
مجوز به روش سنتی موجب بروز زیان هایی 
در واحدهای تولیدی ش��ده اس��ت، به عنوان 
مثال زمانی که تولیدکننده یا کارآفرین قصد 
راه اندازی واحد تولیدی در صنعت کشاورزی و 
یا دامداری و غیره را دارد، باید از چندین مراکز 
مختلف اس��تعلام بگیرد. اخذ این استعلام ها 
بعض��اً به دو س��ال به ط��ول می انجامد. این 
طولانی شدن مراحل موجب می شود شخص، 
دیگ��ر انگیزه لازم را برای ادامه کار نداش��ته 
باشد و پشیمان ش��ود.وی اضافه کرد: گاهی 
فرد باید از ۱۳۰ مرکز اس��تعلام اخذ کند و در 
چنین ش��رایطی هم ممکن است نتیجه همۀ 
اس��تعلام ها مثبت اما دقیقاً در مرحله آخر، با 
شکست روبه رو و نتیجه نهایی منفی شود و 

همه زحماتش از بین برود.

شاخص بورس ۵ هزار واحد رشد کرد 
ش��اخص بورس در جری��ان معاملات دیروز 
بازار سرمایه با رشد ۵هزار واحدی روبرو شد. 
به گزارش تس��نیم، در جریان دادوستدهای 
دی��روز بازار س��رمایه بی��ش از ۱۱میلیارد و 
۶۰۶میلیون س��هم و حق تقدم به ارزشی بالغ 
بر ۵ه��زار و ۵۰۹میلیارد توم��ان در بیش از 
۵۶۹هزار نوبت مورد دادوس��تد قرار گرفت و 
شاخص بورس با رشد ۵هزار و ۴۷۷واحدی 
در ارتفاع یک میلیون و ۴۷۹هزار و ۵۹۰واحد 
قرار گرفت.بیش��ترین اثر مثبت بر دماس��نج 
بازار س��هام در روز جاری به ن��ام نمادهای 
معاملاتی ش��رکت های پتروشیمی پردیس، 
مخابرات ایران و س��رمایه گذاری غدیر شد 
و در مقاب��ل ش��رکت های س��رمایه گذاری 
غدیر، بان��ک ملت و کش��تیرانی جمهوری 
اس��لامی ایران ب��ا افت خود مان��ع افزایش 
بیش��تر نماگر بازار س��هام ش��دند.بر اساس 
این گ��زارش، در بازاره��ای فرابورس ایران 
هم با معامله ۶میلی��ارد و ۳۰۵میلیون ورقه 
به ارزش ۱۸۴ه��زار و ۹۵۲میلیارد تومان در 
۲۸۸هزار نوبت، شاخص فرابورس )آیفکس( 
۱۲۹واحد رش��د کرد و در ارتف��اع ۲۰هزار و 
۱۹۱واح��د قرار گرفت.در این بازار هم امروز 
بیش��ترین اثر مثبت بر شاخص فرابورس به 
نام نمادهای معاملاتی پلیمر آریا ساس��ول، 
پتروشیمی مارون و بیمه پاسارگاد در مقابل 
ش��رکت های صنعتی مینو، فرابورس ایران 
و گ��روه س��رمایه گذاری می��راث فرهنگی 
بیش��ترین اثر منفی را بر این شاخص به نام 

خود ثبت کردند.

حذف دلار در مبادلات جهانی
بزرگترین کشورهای جهان که سهم زیادی 
نی��ز در اقتص��اد جهان��ی دارن��د از پرداخت 
هزینه های خود به دلار آمریکا پرهیز کرده و 
از ارز خود برای تجارت دوجانبه یا چندجانبه 
اس��تفاده می کنند.ب��ه گ��زارش مه��ر، طی 
س��ال های اخیر بدهی آمریکا به کشورهای 
دیگ��ر روز به روز افزایش داش��ته اس��ت به 
ح��دی که مبلغ این بدهی ها به ۲۰ تریلیون 
دلار معادل تولید ناخالص داخلی یک س��ال 
آمریکا رسیده اس��ت. در این بین بزرگترین 
طلبکاران آمریکا چین و ژاپن هستند.به نظر 
می رس��د س��یر بی ثبات دلار طی چند سال 
اخیر، خس��ارات مالی کش��ورهای طلبکار از 
عدم پرداخت بدهی هایش��ان توسط آمریکا، 
این کش��ورها را به این فکر واداش��ته است 
که در نحوه مب��ادلات بازرگانی تجدید نظر 
کرده و به فکر ح��ذف دلار از مبادلات بین 
الملل��ی خود بیفتند.از طرف دیگر با توجه به 
تحریم ه��ای گوناگون و ظالمان��ه آمریکا و 
اتحادیه اروپا علیه کشورهای همچون ایران، 
روس��یه، چین، ونزوئلا و دیگر کش��ورهای 
مخالف غرب به نظر می رس��د این کشورها 
به سمت کاهش استفاده از دلار در مبادلات 
تجاری خ��ود بروند.تحریم های آمریکا علیه 
روسیه پس از تهاجم این کشور به اوکراین، 
یک ضربه ش��دید بر پیکره دلار آمریکا وارد 

کرده است.

اجرای ۷۵ درصدی برنامه ارتقای 
توان نیروگاه های کشور

مع��اون ب��رق و انرژی وزیر نیرو با اش��اره به 
برنامه های صنعت ب��رق برای عبور موفق از 
تابس��تان س��ال جاری، از اجرای ۷۵ درصدی 
برنامه ارتقای توان نیروگاه های کشور خبر داد.
به گزارش مهر همای��ون حائری صبح امروز 
دوشنبه در نشست تخصصی مدیران صنعت 
برق کش��ور با اش��اره به عبور موفق و بدون 
خاموشی از زمستان ۱۴۰۰، اظهار کرد: سال 
گذشته با انجام برنامه ریزی مناسب، هماهنگی 
و هم��کاری خوبی ب��ا وزارتخانه های نفت و 
صمت صورت گرفت و توانس��تیم از زمستان 
بدون خاموشی عبور کنیم که اقدامی بزرگی 
بود.وی با بیان اینکه برنامه ریزی برای تابستان 
۱۴۰۱ از سال گذشته آغاز شده، از تدوین ۱۰۰ 
برنامه با دستور وزیر نیرو برای آمادگی و عبور 
موفق از تابس��تان سال جاری خبر داد.حائری 
اضافه کرد: این ۱۰۰ برنامه شامل ۳۸ برنامه 
مربوط به تولید ب��رق و واحدهای نیروگاهی، 
۳۱ برنام��ه مدیریت مصرف و تقاضای مؤثر، 
۱۶ برنامه برای آمادگی مطلوب ش��بکه برق 
و ۱۵ برنام��ه نیز ب��رای مدیریت هماهنگی 
با اس��تان ها اس��ت.وی با بیان اینکه ۶ هزار 
مگاوات تابستان امس��ال به مدار خواهد آمد، 
گفت: از ای��ن رقم ح��دود ۴۵۰۰ مگاوات از 
بخ��ش نیروگاه های حرارت��ی، ۵۰۰ مگاوات 
مرب��وط به نیروگاه ه��ای تجدیدپذیر و حدود 
۱۱۱۳ مگاوات نیز با اس��تفاده از شرکت های 
دانش بنیان ارتقا داده ش��ده و به مدار خواهد 
آمد.معاون برق و انرژی وزیر نیرو با اشاره به 
برنامه تعمیرات ۱۰۳ هزار مگاواتی خاطرنشان 
کرد: حدود ۷۵ درصد برنامه تعمیرات نیروگاه ها 
انجام شده و ان شاءالله تا پایان اردیبهشت ماه 
به طور کامل انجام خواهد ش��د.معاون برق و 
انرژی وزیر نیرو خطاب به مدیران صنعت برق 
در استان ها، گفت: فرمانده شبکه، دیسپاچینگ 

ملی است. 

اخبار

وزیر اقتصاد گفت: برای اولین بار در تاریخ 
بانکداری کشور ۱۱ بانک دولتی زیرمجموعه 
وزارت اقتصاد با انتشار فهرست بدهکاران 
بزرگ بانکی در این زمینه پیشگام شدند و 
تقریباً تمام بانک های دولتی در سایت های 
خود چنین فهرس��تی را منتشر کرده اند. به 
گزارش تس��نیم، »احس��ان خاندوزی« در 
گفتگو با بخش خبری س��اعت ۲۱ شبکه 

یک س��یما که با موضوع انتش��ار فهرست 
بدهکاران بانکی بدحس��اب و دارای بدهی 
بالای صد میلی��ارد تومانی صورت گرفت، 
در پاس��خ به این پرسش که این فهرست 
ب��ا توجه به آن چیزی ک��ه در قانون آمده 
اس��ت هنوز کامل نیست و جزئیات بیشتر 
آن چه زمانی منتشر خواهد شد، گفت: این 
مسئله یکی از مشکلات بسیار قدیمی در 

اقتصاد ایران بود؛ به این معنی که بخشی 
از منابع بانکی در دست عده ای از مشتریان 
بدحس��اب برای س��ال های طولانی باقی 
می ماند و این وضعیت، مانع از دسترس��ی 
عامه مردم به بخشی از تسهیلات می شد.
خاندوزی افزود: به همی��ن دلیل در اواخر 
س��ال گذش��ته آقای رئیس جمهور دستور 
دادند که بانک ها خودش��ان در این زمینه 

پیش ق��دم ش��ده و فهرس��ت بده��کاران 
بدحس��اب را افش��ا کنند، تا به این ترتیب 
بده��کاران ترغیب ش��ده و برای تس��ویه 
بدهی های خ��ود اقدام کنن��د و در نتیجه 
مناب��ع در اختیار بانک ها نی��ز افزایش پیدا 
کند.وی با اش��اره به اینکه در تاریخ بانکی 
کشور، این حد از ش��فافیت بی سابقه بوده 
اس��ت، افزود: اسامی شرکت ها و اشخاص 

حقیق��ی ک��ه جزو بده��کاران بدحس��اب 
بزرگ بودند، افشا ش��ده است و امیدواریم 
ک��ه ای��ن کار کم��ک کند ک��ه مطالبات 
توس��ط بانک ها وصول شده و زمینه برای 
دسترس��ی بخش های خوش حساب مردم 
چه تولیدکنندگان خوش حساب و چه مردم 
عادی و خانواده های خوش حساب به منابع 

بانکی، بیش از پیش فراهم شود.

 انتشار فهرست بدهکاران بزرگ بانکی برای اولین بار در تاریخ ایران بود 
وزیر اقتصاد:

تخلف چندین میلیارد دلاری در فروش فراورده های نفتی
سخنگوی کمیسیون انرژی عنوان کرد؛

س��خنگوی کمیس��یون انرژی گفت:درست 
اس��ت که قیمت نفت خام بالا پایین داشته و 
تحریم ها هم اثر گذار بوده اس��ت، اما این که 
قیمت فرآورده نفتی از قیمت نفت خام کمتر 
بشود معقول نیست.مصطفی نخعی، سخنگوی 
کمیس��یون انرژی مجلس در گفتگو با مهر 
گفت: یکی از محورهای تحقیق و تفحص از 
شرکت ملی پالایش و پخش، بحث صادرات 
فرآورده های نفتی است. یک سری مسائل و 
مش��کلات و تخلفاتی گزارش شده است که 

قرار اس��ت مورد بررس��ی دقیق تر قرار گیرد.
وی افزود: در واقع یک بحث ارزان فروش��ی 
فرآورده های نس��بت به قیمت واقعی است و 
آن مش��کل دیگر اینکه مکلف بودند فراورده 
ها را در بورس انرژی و در یک فضای رقابتی 
به فروش برسانند ولی گزارش ها حاکی از آن 
اس��ت که درصد بالایی از فراورده ها خارج از 
بورس انرژی به فروش رس��یده است.وی با 
بیان اینکه در س��ال ۹۹ برخی محموله های 
بنزی��ن با نرخ ۵۰۰ توم��ان در هر لیتر صادر 

شده اس��ت، افزود: درست اس��ت که قیمت 
نف��ت خام بالا پایین داش��ته و تحریم ها هم 
اثر گذار بوده اس��ت، اما اینکه قیمت فرآورده 
نفتی از قیمت نفت خام کمتر بش��ود معقول 
نیست.سخنگوی کمیسیون انرژی در پاسخ 
ب��ه حجم فرآورده های نفتی که با این قیمت 
به فروش رس��یده اس��ت گفت: همانطور که 
می دانی��د در بحث تحقیق و تفحص تا وقتی 
نتیجه قطعی اعلام نش��ود نمی ت��وان درباره 
حجم و بازه زمانی و سایر جزئیات اظهار نظر 

کرد. فعلًا کلیات آن به تصویب رسیده است 
و باید تحقیق و تفحص انجام ش��ود و بعد از 
آن نتیجه به طور مطمئن اعلام ش��ود. الان 
در رابطه با حجم میزان آن نمی توان صحبت 
ک��رد ولی قطعاً حجم ف��روش در حد میلیارد 
دلار هس��ت.نخعی در رابط��ه با طرح تلفیق 
شرکت پالایش و پخش و شرکت پتروشیمی 
که روز گذشته در کمیسیون انرژی به تصویب 
رس��ید گفت: طراحان این ط��رح معتقدند ما 
در حوزه پالایش��گاهی مش��کلاتی از جمله 

پایین بودن ضریب پیچیدگی محصولات را 
داریم، بر خلاف س��ایر کش��ورها و از طرفی 
پتروشیمی ها هم مش��کلات دیگری دارند و 
تلفی��ق این دو می تواند به افزایش بهره وری 
و تولید محصولات با ارزش افزوده بیش��تر و 
تسریع فرآیند ساخت پتروپالایش کمک کند.
وی افزود: نماینده وزارت نفت که روز گذشته 
در جلسه حاضر بود با این طرح مخالفت کرد 
و معتقد بود این طرح مشکلی را حل نمی کند 

ضمن اینکه ساختارها را نیز به هم می ریزد.

نقش آفرینی زنگنه و ابعاد پنهان پتروشیمی میانکاله 
سرعت گرفتن پروژه میانکاله پس از اعلام مخالفت رئیس جمهور با طرح؛

گروه اقتصادی-میثم ترکیان: طرح پتروش��یمی میانکاله 
یکی از طرح های تعریف ش��ده ذیل طرح جامع پروپیلن 
در دولت دوازدهم اس��ت که ش��ائبه های فراوانی درباره 
اهداف سیاس��ی وزارت نفت وق��ت در تعریف آن وجود 
دارد. ب��ه گ��زارش ف��ارس، در روزهای گذش��ته بحث 
پتروش��یمی میانکاله به موضوع داغ رس��انه های خبری 
تبدیل ش��ده اس��ت. هر چند روایت های مختلفی درباره 
ابعاد زیس��ت محیطی این پتروش��یمی مطرح شده است 
اما این روایت ها طرح بحث از وس��ط ماجرا اس��ت، حال 
آنک��ه برای قضاوت دقیق تر ضروری اس��ت احداث این 
پتروشیمی از ابتدای داستان روایت شود.طرح پتروشیمی 
میانکاله یکی از سه طرح تدوین شده ذیل »طرح جامع 
پروپیلن« در دولت دوازدهم بوده است. در واقع در سال 
۹۹ به ناگهان شرکت ملی صنایع پتروشیمی از سه طرح 
پروپیلن غرب، جنوب و شمال رونمایی می کند که محل 
احداث آنها به ترتیب در »اس��لام آباد غرب کرمانشاه«، 
»عسلویه-مرودش��ت ف��ارس« و »امیرآب��اد مازن��دران 

)میانکاله(« است.
��� نقش زنگنه در تعریف پتروشیمی میانکاله  

طرح ناگهانی این سه پتروشیمی در فضای رسانه ای به 
عنوان »طرح جامع پروپیلن« کارشناس��ان این حوزه را 
شگفت زده می کند که این طرح با چه پشتوانه مطالعاتی 
در فضای رس��انه ای مطرح شده و توسط دولت دوازدهم 
پیگی��ری خواهد ش��د.بهزاد محم��دی مدیرعامل وقت 
ش��رکت ملی صنایع پتروش��یمی ۲۶ خردادم��اه ۱۳۹۹ 
برای نخس��تین بار از این طرح رونمایی کرده و اینگونه 
توضیح می دهد: با اجرای طرح های MTP در سواحل 
کشور )طرح پروپیلن جنوب( و تولید پروپیلن از متانول، 
این محصول با خط لوله به مرکز کش��ور منتقل شده و 
توسعه را از مسیر پروپیلن در استان های مرکزی خواهیم 
داش��ت.وی افزود: از سوی دیگر برای اجرای طرح های 
GTPP به منظور تولی��د پروپیلن از گاز طبیعی در نوار 
شمالی کش��ور )طرح پروپیلن شمال-میانکاله( و انتقال 
پروپیلن به استان های شمالی و شمال شرق کشور برای 
توسعه صنایع پایین دس��ت در این مناطق با دانش فنی 
 GTPP ایرانی برنامه ریزی ش��ده است. نخستین طرح
کشور از سوی ش��رکت ملی صنایع پتروشیمی با دانش 
فنی ایرانی در اس��لام آباد غرب )طرح پروپیلن غرب( در 
حال انجام اس��ت.هر چند مدیرعامل وقت شرکت ملی 
صنایع پتروش��یمی، ط��رح جامع پروپیل��ن و به تبع آن 
طرح پتروش��یمی میانکاله را دستاورد یک کار مطالعاتی 
دقی��ق عنوان می کردند، اما در بدنه متخصصص صنعت 

پتروشیمی شائبه های فراوانی درباره تحمیل این طرح ها 
از س��وی وزارت نفت و وزیر نفت وقت به ش��رکت ملی 
صنایع پتروش��یمی مطرح بود.رضا محتشمی پور رئیس 
اسبق دفتر صنایع پایین دس��تی پتروشیمی درباره طرح 
جامع پروپیلن می گوید: متاس��فانه ب��ا دخالت وزیر نفت 
این پروژه پایلوت که در ظرفیت پایین طراحی شده بود 
تا ابتدا دس��تیابی به این تکنولوژی اثبات ش��ود، به طور 
ناگهانی تبدیل به یک مگاپروژه  در کشور شده است آن 

هم با سرمایه دولتی.
طرح اولیه پتروشیمی میانکاله چه بود؟ ���

طبق طرح پروپیلن ش��مال قرار بود شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی یک واحد GTP )پتروشیمی میانکاله( را در 
امیرآباد واقع در استان مازندران تاسیس کند. در این واحد 
گاز طبیعی به پروپیلن تبدیل می شود. با توجه به نزدیکی 
ای��ن واحد به دریای خزر آب موردنی��از این طرح نیز به 
راحتی تامین می ش��ود. سپس پروپیلن تولید شده با یک 
خط لوله ۲۰۰ کیلومتری به ش��هر دامغان واقع در استان 
سمنان منتقل می شود. هزینه احداث این خط لوله بیش 
از۲۰۰ میلیون دلار برآورد ش��ده اس��ت.طبق این طرح 
ش��رکت ملی صنایع پتروشیمی قرار بود در شهر دامغان 
مخازن ذخیره سازی احداث کند و پروپیلن تولید شده در 
امیرآب��ادِ مازندران از طریق خط لوله به دامغانِ س��منان 
منتقل شده و در مخازن ذخیره سازی موجود در این شهر 
ذخیره شود و سپس با توسعه صنایع پایین دستی در این 

شهر به مصرف برسد.
ط�رح میانکاله فاق�د مطالع�ات اقتص�ادی و آمایش  ���

سرزمینی است
به طور کل��ی ناظر به طرح پروپیلن ش��مال معروف به 
پتروش��یمی میانکاله چند ایراد اساسی وارد بود، ایراداتی 
ک��ه درباره دو طرح دیگر نیز صدق می کرد.  محمد زیار 
رئیس اسبق دفتر صنایع پایین دستی پتروشیمی در این 
باره می گوید: طرح پتروشیمی میانکاله فاقد طرح توجیه 
 Feasibility( دقیق فنی - اقتصادی و امکان سنجی
Study( و آمایش س��رزمینی اس��ت. مطالعات بازار در 
این طرح صورت نگرفته اس��ت و هیچ برآوردی از اینکه 
۴۰۰ هزار تن در سال پروپیلن انتقالی به دامغان در کجا 
مصرف خواهد ش��د، وجود ندارد. مگر مجبور هستیم در 
ش��مال کش��ور پروپیلن تولید کنیم و بع��د هزینه حمل 
اضافی برای انتقال آن ب��ه جنوب برای صادرات صرف 
کنی��م.وی ادامه می دهد: در واحد تولید متانول این طرح 
)GTM( مق��دار ۲۳۵ هزار تن آن به صورت متانول به 
عن��وان محصول نهایی تولید خواهد ش��د که حتی یک 
درصد آن هم در منطقه جذب و مصرف نمی ش��ود و ۹۹ 
درصد آن صادراتی است. هزینه انتقال این حجم متانول 
به مبادی صادراتی بالاس��ت )ح��دود ۴۵ تا ۵۵ دلار در 
ت��ن( و طرح را از توجیه اقتصادی می اندازد. بخش��ی از 
زمین ¬های این طرح، از مناطق مرغوب کش��اورزی و 

باغداری است که در عدم توجیه طرح تاثیر گذار است.

طبق اطلاعات واصله، بع��د از انتقادات بدنه متخصص 
صنعت پتروش��یمی، اح��داث خط لوله انتق��ال پروپیلن 
از امیرآب��اد به دامغان از طرح اولیه حذف می ش��ود ولی 
همچنان دولت دوازدهم بر احداث این پتروشیمی مصمم 

باقی می ماند.
سرعت گرفتن پروژه میانکاله پس از اعلام مخالفت  ���

رئیس جمهور با طرح
پس از روی کارآمدن دولت س��یزدهم و استقرار مدیران 
وزارت نفت و س��پس ش��رکت ملی صنایع پتروشیمی، 
طرح های تعریف ش��ده در دولت قبل موردارزیابی مجدد 
قرار می گیرد.حس��ن عب��اس زاده مدی��ر برنامه ریزی و 
توسعه ش��رکت ملی صنایع پتروش��یمی در مصاحبه ای 
با خبرگزاری ف��ارس در تاریخ ۱۶ فرودین ۱۴۰۱ عنوان 
می کند که طرح پتروش��یمی میانکاله پیش تر از س��وی 
وزارت نفت مجوز گرفته است و احداث آن منوط به مجوز 
زیست محیطی است.البته طرح پتروشیمی میانکاله علاوه 
بر ایرادات زیس��ت محیطی و تخریب تالاب میانکاله از 
جنبه اقتصادی نیز زیرسوال است و معلوم نیست انتخاب 
آن منطقه برای احداث پتروشیمی بر چه مبنایی در دولت 
دوازدهم صورت گرفته است.در این بین اخباری مبنی بر 
مخالفت سیدابراهیم رئیس��ی رئیس جمهور با این طرح 
مطرح شده است و به نظر می رسد بررسی ابعاد اقتصادی 
و زیس��ت محیطی این طرح در اولین جلسه هیئت دولت 
در دستور کار قرار می گیرد.طبق گزارش های میدانی بعد 
از حساس��یت رس��انه ها و مخالفت ضمنی دولت، حجم 
فعالیت سرمایه گذار این طرح در منطقه میانکاله افزایش 
یافته است که این موضوع تبعات زیست محیطی فراوانی 
را خواهد داش��ت. امید اس��ت با ورود دولت و مجلس به 

زودی تصمیم نهایی برای توقف این 
ب�دون مج�وز محی�ط زیس�ت هی�چ پ�روژه ای اجرا  ���

نمی شود 
جواد اوجی، وزیر نفت در گفت وگو با تسنیم در خصوص 
موضع وزارت نفت درباره پروژه پتروشیمی میانکاله اظهار 
داشت: موضع وزارت نفت این است که هر پروژه ای که 
می خواهیم ش��روع کنیم و عملیاتی ش��ود، حتماً و حتماً 
باید تأییدیه محیط زیست را داشته باشد.این عضو کابینه 
دولت تصریح کرد: هی��چ پروژه ای در وزارت نفت بدون 
تأییدیه سازمان حفاظت محیط زیست عملیاتی نخواهد 
شد.وزیر نفت در پاس��خ به اینکه »آیا مجوز پتروشیمی 
امیرآباد مازندران )پتروش��یمی میانکاله( قرار اس��ت لغو 
شود؟«، گفت: در این زمینه تابع سازمان حفاظت محیط 

زیست هستیم.

رییس فراکس��یون راهبردی مجلس گفت: نمایندگان 
مجلس با افزایش تعرفه  اینترنت بدون افزایش کیفیت 
مخالف هستند و اگر قرار است افزایش تعرفه ها مدنظر 
قرار گیرد باید این مس��ئله بر اس��اس افزایش کیفیت 
باش��د. به گزارش تس��نیم، در روزهای اخیر خبرهایی 
مبنی بر افزایش تعرفه های اینترنت به گوش می رسد. 
از آنجای��ی که تا پایان س��ال ۱۴۰۰ و ب��ه دلیل منع 
قانونی افزایش تعرفه از سوی مجلس شورای اسلامی، 
اپراتورها اجازه افزایش قیمت نداش��تند، حالا در میانه 
م��اه ابتدایی س��ال جدید اخب��اری مبنی ب��ر افزایش 
قیمت بس��ته های اینترنتی در رس��انه ها منتش��ر شده 
است.»صادق عباسی شاهکوه«، معاون وزیر ارتباطات 
و رئیس س��ازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
نیز سال گذشته در خصوص اصلاح تعرفه های اینترنتی 

در سال جاری اظهار داشت: »محدودیت قانونی تغییر 
تعرفه ها برای سال آینده برداشته شده و ما قصد داریم 
به نحو مناسبی اصلاح تعرفه ها را در این بخش انجام 
دهیم.«بیش از ۵ سال اس��ت که اپراتورهای اینترنت 
ثابت با ارس��ال نامه، جمع آوری امض��ا و… از دولت 
خواسته اند که با توجه به افزایش تورم و نوسانات نرخ 
ارز به این شرکت ها نیز مانند شرکت ها و سازمان های 
خدمات دهنده دیگر اجازه افزایش تعرفه داده شود؛ اما 
پاس��خ به درخواست این ش��رکت ها در چند سال اخیر 
همیشه منفی بوده است.اواخر سال گذشته شرکت های 
اینترنتی از وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت 
سیزدهم خواستار افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه اینترنت 
در س��ال ۱۴۰۱ ش��دند. اتفاق��ی که نش��ان می دهد 
شرکت های خدمات دهنده در زمینه اینترنت، هیچگاه 

از خواس��ته خود منصرف نشدند.نکته ای که قابل ذکر 
است این است که این درخواست در اواخر سال گذشته 
با هرچند با مخالفت وزیر ارتباطات همراه نشد؛ اما وی 
تأکید داشت تا افزایش تعرفه در این بخش باید پله ای 
و براس��اس بررسی های رگولاتوری صورت بگیرد. در 
کنار تمام این مس��ائل، این روزها شاهد آن بودیم که 
برخی اپراتورها در س��ال جدید اقدام به افزایش تعرفه 
برخی بس��ته های اینترنتی خود کرده اند، افزایشی که 
در هفته گذش��ته اعت��راض و انتقادهای بس��یاری از 
کاربران در فضای مجازی را به دنبال داشته است.حالا 
خبرهایی از واکنش بهارستان نشینان به این مسئله به 
گوش می رسد و خبرها حاکی از آن است که مجلس با 
افزایش تعرفه اینترنت ثابت و موبایل مخالف است. در 
این باره »محمدرضا میرتاج الدینی«، رییس فراکسیون 

راهبردی مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت:مجلس 
با افزایش تعرفه اینترنت ثابت و موبایل مخالف است و 
افزایش تعرفه تنها در صورت افزایش کیفیت خدمات 
و بهره مندی مش��ترکان از تکنولوژی های برتر امکان 
پذیر اس��ت.لازم به ذکر است در بخش اینترنت ثابت 
می دانیم که باید ش��بکه فیبری در دسترس مردم قرار 
گی��رد و اپراتورها بر اس��اس آن، تعرفه گذاری جدید را 
مدنظ��ر قرار دهند. حالا با وج��ود این ادعاها میتوانیم 
بگویی��م که به گونه ای مجلس ش��ورای اس��لامی با 
افزایش قیمت تعرفه اینترنت بر اساس تکنولوژی های 
منسوخ گذش��ته مخالف است. که در همین خصوص 
نی��ز رییس فراکس��یون راهبردی مجل��س می گوید 
افزای��ش تعرفه ها حتما باید با افزایش کیفیت ش��بکه 

همراه باشد.

افزایش تعرفه  اینترنت بدون افزایش کیفیت، ممنوع 

احتمال واریز ۷ میلیارد دلار دارایی مسدودی به حساب بانک مرکزی ایران در عمان 
در حالی فردا یک مقام بلندپایه منطقه ای برای نهایی کردن سازوکار آزادسازی 
۷ میلیارد دلار از دارایی های مسدودی ایران وارد تهران می شود که احتمالًا این 
مبلغ به حساب بانک مرکزی ایران نزد بانک مرکزی عمان واریز خواهد شد. 
به گزارش تسنیم، یک مقام منطقه ای )احتمالا وزیر امور خارجه عمان(، فردا، 
سه ش��نبه به تهران سفر خواهد کرد که یکی از اهداف این سفر، نهایی کردن 
سازوکار آزادسازی ۷ میلیارد دلار از ارزهای مسدودی ایران است.بررسی ساز و 
کار اجرایی آزادس��ازی منابع مسدودی ایران در چارچوب توافق اخیر، از اهداف 

اصلی سفر یک مقام بلندپایه منطقه ای به تهران در روز سه شنبه است.شنیده ها 
حاکی اس��ت مبلغ ۷ میلیارد دلار احتمالًا به حس��اب بانک مرکزی ایران نزد 
بانک مرکزی عمان واریز خواهد ش��د.بر اساس توافق صورت گرفته با برخی 
کشورهای طرف قرارداد ایران، چارچوب لازم برای رفع مسدودی بخش قابل 
توجهی از منابع ارزی مسدودش��ده کشور، مشخص و مورد توافق قرار گرفته 
است.بر اساس این چارچوب توافق شده، وجوه مسدودی باید در یک بازه زمانی 
مشخص طی چند هفته، در حساب های ایران وصول شود.چارچوب این مسیر 

برای رفع مس��دودی منابع ارزی، مشابه چارچوب توافق شده با انگلیس است 
که در آن قالب رقمی در حدود ۴۷۰ میلیون یورو در حساب های ایران وصول 
شد.پیش تر دولت انگلیس ۳۹۰ میلیون پوند )حدود نیم میلیارد دلار( اصل و فرع 
بدهی خود به دولت ایران را به حس��اب بانک مرکزی ایران نزد بانک مرکزی 
عمان واریز کرده بود.این ۷ میلیارد دلار به حساب های ایران واریز می شود، که 
نشانه هایی از باز شدن تدریجی محدودیت های بانکی علیه ایران است به نحوی 

که حتی پس از برجام نیز چنین نقل و انتقال بانکی سابقه نداشته است.
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شهرستان

کشف و مهار 2۰2 رأس احشام قاچاق 
در مرز های دهلران

مرزبانان هنگ دهل��ران با رصد فعالیت هاي 
قاچاقچیان موفق به کشف ۲۰۲ رأس احشام) 
س��بک( قاچاق به ارزش تقریبي پنج میلیارد 
ری��ال در نوار مرز دهلران ش��دند. به گزارش ا 
پایگاه اطلاع رس��اني مرزباني استان؛ فرمانده 
مرزبانی اس��تان ایلام با اعلام این خبر گفت: 
در پي اخبار واصله مبني بر فعالیت قاچاقچیان 
دام در ح��وزه گروهان ۱۰۵ م��رزي، با اجراي 
طرح انس��داد مرز، اجراي کمین و گشت هاي 
هدفمند، بررسي موضوع در دستور کار مرزبانان 
این یگان قرارگرفت. س��رهنگ س��تاد»فرج 
رستمی« اظهار داشت: قاچاقچیان در حالي که 
قصد داشتند با استفاده از تاریکي شب و بهره 
گیري از شیارها و تپه ماهورهاي منطقه آبراه 
نصریان، مرزبانان را فریب و تعداد ۲۰۲ رأس 
گوس��فند  قاچاق را از حوزه سرزمیني پاسگاه 
مرزي خارج نمایند، با حضور مرزبانان غافلگیر 
و با به جا گذاش��تن احش��ام از منطقه متواري 
مي گردند. وي با بیان اینکه موضوع دستگیري 
قاچاقچیان در دس��تور کار است، یادآور شد: با 
توجه به وضعیت جغرافیایي منطقه و تاریکي 
هوا و ش��گرد جدید آنها  مبني بر رها نمودن 
احشام در فاصله نزدیک خط مرز، از محل به 
سمت خاک  کشور عراق متواري که به جهت 
ممنوعیت ورود مامورین به خاک عراق، امکان 
تعقیب گریز و  دس��تگیري متهمین  میس��ر 
نگردید. پس از پاکس��ازي منطقه و شمارش 
اولیه احش��ام تعداد   ۲۰۲ رأس گوسفند و بره 
کش��ف و ضبط و به پاس��گاه  مرزي منتقل، 

موضوع تحت بررسي است.

 کاهش ساعت خاموشی ها نیازمند 
همراهی دستگاه های مراکز خدمات 

رسان است
  مدیرعامل ش��رکت توزیع برق ایلام گفت: 
در جهت کاهش خاموش��ی ها برنامه ریزی ها 
ص��ورت گرفته اس��ت ام��ا در جهت کاهش 
ساعت خاموش��ی ها نیازمند همراهی مردم و 
دستگاه ها بویژه مراکز خدمات رسان هستیم.

هادی ش��یرخانی در نشست هم اندیشی عبور 
از پیک تابس��تان ۱۴۰۱ که با حضور استاندار 
برگزار ش��د، اظهار داش��ت: اس��تمرار فعالیت 
و خدمات رسانی بس��یاری از مراکز حیاتی و 
حساس منوط به تداوم کارکرد صنعت برق به 
عنوان یک زیرساخت حیاتی است. وی افزود: 
صنعت برق از سه حلقه ی مستقل تولید، انتقال 
و توزیع تش��کیل می شود که هر کدام از این 
حوزه ها ماموریت خاصی را عهده دار است حال 
اینکه ش��رکت توزیع نیروی برق استان ایلام 

متصدی و مجری توزیع نیروی برق است.
 

 بافت کرمانشاه ظرفیت ساخت و 
ساز جدید را ندارد

شهردار کرمانشاه گفت: بافت کرمانشاه دیگر 
ظرفیت بلند مرتبه سازی ندارد و باید سه زون 
جدید تعریف کرد.  دکتر نادر نوروزی در دیدار 
با اعضای هیأت مدیره خانه صنعت و انجمن 
صنعت س��اختمان ضمن تبریک سال جدید 
اظهار داشت: رابطه بخش خصوصی و دولتی 
باید رابطه ای عتمادی و دو سویه باشد. وی با 
بیان اینکه بخش دولتی قصد حمایت و ارائه 
خدمات به بخش خصوصی دارد، افزود: بخش 
خصوصی نی��ز باید به بخ��ش دولتی اعتماد 
داشته باش��د. شهردار کلان ش��هر کرمانشاه 
تصریح کرد: اگر نگاه این باش��د که عوارض 
پرداخت��ی ناحق اس��ت، بی اعتم��ادی ایجاد 
می شود که باید اصلاح شود. نوروزی با اشاره 
به تأکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر تولید 
گفت: ما در سه بخش تولید، توزیع و مصرف 

باید نکاه داخلی و استانی داشته باشیم.

شبکه توزیع برق شش روستای 
شهرستان سرخه بهسازی شد

عملی��ات اصلاح ش��بکه توزیع برق ش��ش 
روس��تای شهرستان س��رخه، به اعتباری به 
مبلغ ۱۹ میلی��ارد و ۵۵۱ میلیون ریال انجام 
شد. سرپرست مدیریت توزیع برق شهرستان 
سرخه با اعلام این مطلب اظهار کرد: نصب 
۱۸۱ اصله پایه های سیمانی و چوبی جدید 
و برکناری ۱۰۴ اصله پایه فرسوده و عارضه 
دار، اصلاح هش��ت هزار و ۴۳۷ متر ش��بکه 
فش��ارضعیف، اصلاح ۲۰۵ دستگاه سرچراغ 
روش��نایی معابر، بهس��ازی ۷۷ متر ش��بکه 
فشارضعیف زمینی، اصلاح ۲۵۶ مورد کابل 
سرویس مش��ترکین، بهینه سازی دوهزار و 
۸۲ متر ش��بکه فشارمتوس��ط هوایی، جا به 
جایی یک ایس��تگاه هوایی و کاهش قدرت 
دو پس��ت توزیع برق، نصب و برکناری ۱۸ 
اصله پایه سیمانی شبکه فشارمتوسط و جابه 
جایی یک سِت خازن شبکه فشارمتوسط، در 
قالب طرح بهارس��تان و در این شش روستا 
در سال گذش��ته اجرایی شده است. مهدی 
پ��اک طینت ب��ا عنوان این که برای س��ال 
جاری، عملیات اصلاح و بهینه سازی شبکه 
شش روستای این شهرستان شامل امامزاده 
عبدالله، ایج، اسدآباد، جوین، شاهزاده محمد 
زید و اروانه در دس��تورکار قرار گرفته یادآور 
شد: بهس��ازی س��ه هزار و ۷۸۰ متر شبکه 
فشار ضعیف هوایی با برکناری شبکه مسی 
و جایگزین��ی کاب��ل خودنگه��دار، برکناری 
تع��دادی پایه های واقع در معبر و فرس��وده 
و نص��ب پای��ه جدید، احداث یک دس��تگاه 
پس��ت هوایی به ق��درت ۵۰ کیلوولت آمپر 
در امامزاده عبدالله در راستای کاهش شعاع 
تغذیه مش��ترکان، اصلاح یک هزار و ۳۸۰ 
متر شبکه فشارمتوسط هوایی، جابه جایی دو 
دستگاه پس��ت هوایی، اصلاح تابلوی پست 
هوایی عمومی، بهس��ازی روشنایی معابر و 
کابل سرویس مشترکان، از جمله مهم ترین 
برنامه هایی است که در شش روستای مورد 

اش�اره ان�جام می شود.

افتتاح ساختمان درمانگاه فاز ۷ 
شهرجدید هشتگرد با حضور معاون 

وزیر راه و شهرسازی
 ب��ه گزارش روابط عمومی ش��رکت عمران 
در حاش��یه حضور وزیر راه و شهرس��ازی در 
شهرجدید هش��تگرد ، دکتر جعفری معاون 
وزیر و مدیر عامل  شرکت عمران شهرهای 
جدید و هیئ��ت همراه و با حضور امام جمعه 
شهرجدید، معاون سیاسی انتظامی فرمانداری 
ساوجبلاغ،  فرمانده نیروی انتظامی شهرستان 
س��اوجبلاغ  و تعدادی از مس��ئولین شهری 
و خانواده معظم ش��هدا ضمن بازدید میدانی 
از پروژه های در ح��ال اجرا در برنامه افتتاح 
ساختمان درمانگاه فاز ۷ این شهر نیز شرکت 
کردند.   بر اساس این گزارش درمانگاه افتتاح 
شده در زمینی به مساحت ۲۷۳۴ متر مربع و 
زیربنای ۵۳۵ متر مربع با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ 
میلیارد ریال در قالب قرارداد مشارکتی ساخت 
مرکز ناحیه ای سرزمین توسط شرکت عمران 
و همکاری شرکت شاخص کار کوشا ساخته 

شده است.
 

رویداد ملی توت فرنگی در کردستان 
برگزار می شود

رئیس سازمان جهاد کشاورزی کردستان از 
برگزاری رویداد ملی توت فرنگی در هفته آخر 
اردیبهش��ت ماه سال جاری با همکاری اتاق 
بازرگانی و جهاد کش��اورزی در اس��تان خبر 
داد.  پیمان اس��کندری رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی کردستان اظهار کرد: سال گذشته 
۴۷ میلی��ون قطع��ه جوجه ریزی در اس��تان 
انجام ش��د که نسبت به سل ۹۹ بیش از ۱۰ 
درصد رشد داشت. وی خاطرنشان کرد: سال 
گذشته همچنین ۹۳ هزار و ۶۰۰ تن مرغ در 
سطح اس��تان تولید شد و در حال حاضر نیز 
وضعیت تولید و عرضه مرغ در سطح استان 
بس��یار مطلوب و با قیمت مص��وب مرغ در 

واحدهای عرضه در دسترس مردم است.

ایجاد درآمد پایدار و توسعه خدمات 
شهری اولویت شورا و شهرداری است

رئیس کمیس��یون س��رمایه گذاری شورای 
اس��لامی شهر سنندج گفت:با پیگیری های 
صورت گرفته سالجاری،س��الی پر رونق در 
زمینه جذب سرمایه گذار و ایجاد درآمدهای 

پایدار برای شهرداری سنندج خواهد بود.
نشمین نوش��ادی/ س��نندج، بهروز ابراهیم 
آب��ادی اظه��ار کرد: ظرفیت ها و پتانس��یل 
های خدادادی،این امکان را فراهم س��اخته 
تا باعث توسعه و پیشرفت شهر سنندج باشد. 
وی عن��وان کرد: شناس��ایی دقیق و همگام 
سازی این ظرفیت ها با نیازهای شهروندان 
سنندجی در اولویت شهرداری و شورای شهر 
س��نندج قرار گرفته است. رئیس کمیسیون 
سرمایه گذاری ش��ورای شهر سنندج گفت: 
بزودی خبرهای مس��رت بخشی را در زمینه 
توسعه ش��هری به س��مع و نظر شهروندان 

خواهیم رساند.

اخبار

رحمتی-رییس  محمدرضا  مقدس  مشهد 
امور اندازه گیری و توزیع گاز ش��رکت گاز 
خراس��ان رضوی از تعمیر و کالیبراسیون 
۲۵۰۰ م��ورد از تجهی��زات ان��دازه گیری 
ایستگاه های گازرس��انی این استان طی 
س��ال گذش��ته خبر داد و گف��ت: هدف از 
اج��رای این عملیات اطمین��ان از صحت 

ان��دازه گیری میزان گاز مصرفی توس��ط 
تجهیزات کنترلی است.

ج��واد معصوم��ی ب��ا اعلام ای��ن مطلب 
اظهار کرد: در س��ال گذش��ته ۹۹۰ مورد 
کالیبراس��یون کنت��ور توربین��ی و ۱۲۶۰ 
کالیبراسیون تصحیح کننده مصارف گاز با 
هدف رعایت حقوق مشترکین، امانتداری 

در بی��ت المال و افزای��ش دقت و صحت 
اندازه گیری میزان گاز مصرفی در خراسان 

رضوی انجام شد.
وی افزود: عملیات تعمیر و کالیبراس��یون 
۲۵۰۰ م��ورد از تجهی��زات ان��دازه گیری 
ایس��تگاه های گازرسانی خراسان رضوی 
در سال گذشته به همت کارشناسان امور 

اندازه گیری ش��رکت گاز اس��تان مطابق 
برنامه زمانبندی مشخص و تحت مدیریت 
سامانه نرم افزاری و مکانیزه بومی تعمیرات 

و نگهداشت)pm( انجام گرفت.
معصومی تصریح ک��رد: این برنامه بدون 
قطع گاز ایستگاه های گازرسانی و با ایمنی 
۱۰۰درصد انجام شده و دقت و حساسیت 

تجهیزات اندازه گیری در طول س��ال نیز 
ط��ی بازدیده��ای دوره ای مج��ددا مورد 

پایش و کنترل قرار می گیرد.

تعمیر و کالیبراسیون 2۵۰۰ تجهیز اندازه گیری گاز استان در سال گذشته
رییس امور اندازه گیری شرکت گاز خراسان رضوی خبرداد:

بررسی وضعیت آب و فاضلاب البرز در دیدار با معاون وزیر نیرو
ش��رایط و وضعیت ح��ال و آینده آب و فاضلاب توس��ط 
مدیرعام��ل آبفای البرز و در دیدار با مع��اون آب و آبفای 
وزیر نیرو تش��ریح و بررسی شد.به گزارش روابط عمومی 
آبف��ای البرز در این دیدار که در حاش��یه س��فر ریاس��ت 
جمه��وری به البرز در روزپنج ش��نبه ۱۸ فروردین ماه، در 
قالب ش��ورای انسجام بخش��ی صنعت آب و برق استان 
برگزار ش��د، مهندس جوانبخت بیان داشت: موضوع آب 
ش��رب از دغدغه های اصلی دولت اس��ت زیرا مطالبات 
مردمی هیچ��گاه مطابق برنامه ریزی ه��ا در تامین آب 
نبوده و از مدتها قبل نارضایتی از مدیریت منابع آب وجود 
داشته است. استان البرزهم استان جدید با زیرساخت های 
غیر کامل اس��ت و نسبتهای استاندارد در سطح کشورهم 
برهمین موضوع اذعان دارد.وی افزود: با وجود مشکلات 
زیاد و کمبود بارش��ها در البرز با عزم بالا و پافش��اری می 
توان با توجه به بودجه ی مناس��بی که برای سال ۱۴۰۱ 
در حوزه ی آب دیده شده، برمشکلات غلبه کرد.بر اساس 
این گزارش مهندس مه��دی زاده مدیرعامل آبفای البرز 

هم با ارایه ی گزارشی به تشریح وضعیت آب و فاضلاب 
پرداخت و گفت:آبفای البرز در راس��تای تسریع در استفاده 

از تخصیص های جدید آب شرب ابلاغی از محل دو سد 
کرج و طالقان ،اقدام به احداث مدول سوم تصفیه خانه آب 

شماره ۲ نموده  در حال حاضر ۹۲ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد  و پیش بینی می ش��ود با بهره برداری از این پروژه 
در اوایل خ��رداد ماه با ظرفیت ۵۰۰ لیتر بر ثانیه و هزینه 
کرده ۶۰۰ میلیارد ریال ، تاب آوری تاسیسات آبرسانی به 
کلانش��هر کرج بطور قابل توجهی افزایش یابد.وی ادامه 
داد: همچنین پروژه ارتقاء تصفیه خانه آب شماره ۱  کرج 
با استفاده از فیلتر سرامیکی به ظرفیت ۱۰۰ لیتر برثانیه )از 
۳۰۰ به ۴۰۰ لیتر برثانیه( با برآورد ۱۵۰ میلیارد ریال   در 
دستور کار این شرکت گرفته است که با بهره برداری از این 
دو پروژه، تخصیص های جدید مربوط به شهرهای کرج 
و فردیس محقق می ش��ود.مهندس مهدی زاده افزود :با 
توجه به وابستگی قابل توجه تولید و توزیع آب به پایداری 
جریان برق ،در حال حاضر پیگیر افزایش تخصیص آبهای 
س��طحی تا س��قف ۵۰ درصد تولید آب هستیم که یکی 
ازمطالبات مهم اس��تان بوده و در این راستا احداث تصفیه 
خانه آب شماره ۳ به ظرفیت ۶۰۰ لیتر بر ثانیه ظرف مدت 

سه سال در برنامه اجرایی آبفا ی البرز است.

انجمن کارگزاران گمرکی استان اصفهان تشکیل خواهد شد
با حمایت اتاق بازرگانی اصفهان و اداره کل گمرکات استان اصفهان:

در نشس��تی که ات��اق بازرگان��ی اصفهان 
ب��ا هدف پیگی��ری مش��کلات کارگزاران 
گمرک��ی اس��تان برگ��زار کرد، مقرر ش��د 
انجمن کارگزاران گمرکی استان اصفهان 

ذیل اتاق بازرگانی اصفهان تشکیل شود.
ب��ه گزارش روابط عمومی ات��اق بازرگانی 
اصفه��ان، میز ام��ور ارزی و گمرکی اتاق 
بازرگانی اصفهان اقدام به تشکیل نشستی 
با حض��ور مدی��رکل گم��رکات اس��تان، 
مدی��رکل دفتر هماهنگی ام��ور اقتصادی 
اس��تانداری، رییس اداره بازرگانی خارجی 
اداره کل صنعت،معدن و تجارت اس��تان و 
رئیس اتحادیه کارگزاران گمرکی ایران به 

منظور احصاء مشکلات کارگزاران گمرکی 
استان نمود.

 در ابتدای این نشست فرشته امینی عضو 
هیئت رئیسه اتاق بازرگانی اصفهان با بیان 
اینکه این جلس��ه به درخواست کارگزاران 
گمرکی اس��تان مبنی بر احصاء مشکلات 
وتش��کیل انجمن برای پیگیری بهتر امور 
این صنف برگزار ش��ده است، افزود: اتاق 
بازرگان��ی اصفه��ان از ظرفیت ه��ای خود 
برای رس��یدگی به مش��کلات و پیگیری 
امور مربوط به این صنف اس��تفاده خواهد 

کرد.
 وی ضم��ن تقدی��ر از زحم��ات مدیرکل 

گمرکات استان گفت: لازم است با استفاده 
از همراهی خوب مدیر کل گمرکات استان 
و حرکت منسجم و نظام یافته تر، مشکلات 

موجود در حوزه گمرک را مرتفع کرد.
 در ادام��ه رس��ول کوهس��تانی مدی��رکل 
گمرکات اس��تان با تاکید ب��ر اینکه از دو 
سال گذشته تاکنون پیگیر تشکیل انجمن 
کارگزاران گمرکی بوده ایم گفت: با وجود 
تشکیل این انجمن در استان های مختلف، 

اصفهان از این غافله عقب افتاده است.
وی افزود: کارگزاران گمرکی در تمام دنیا 
دارای جای��گاه وی��ژه هس��تند و به عنوان 
بروکرها ش��ناخته می ش��وند ودر کشوری 

مانن��د ژاپن بی��ش از ۹۰ درص��د عملیات 
گمرکی توسط آنها انجام می شود.

کوهس��تانی لازمه ایجاد جایگاه شایس��ته 
کارگزاران را تش��کیل انجمن دانس��ت و 
تصری��ح کرد: در صورت تش��کیل انجمن 
جایگاه کارگ��زاران برای فعالان اقتصادی 
ش��ناخته ش��ده و می توان مس��ایل و امور 

مربوط به آنها را پیگیری نمود.
وی با بیان اینکه تا سال ۱۳۹۰ جایگاهی 
برای رس��یدگی ب��ه تخلف��ات کارگزاران 
گمرک��ی وج��ود نداش��ت ولی بر اس��اس 
ماده  ۱۲۹ قانون گمرکی نماینده اتحادیه 
کارگزاران گمرکی در کمیسیون رسیدگی 

به تخلفات حضور دارد، که لازم است این 
فرد نماینده انجمن باشد.

مدیر کل گمرکات اس��تان تعیین نرخ نامه 
کارگ��زاران گمرک��ی را نی��زاز موضوعات 

نیازمند پیگیری دانست

مدیرعامل ش��رکت گاز ای��لام از دیدار 
چه��ره به چهره خود ب��ا ۱۴۵ نفر ارباب 

رجوع در سال گذشته خبر داد.
عباس ش��مس اللهی با اع��لام این خبر 

اظه��ار داش��ت: ع��لاوه ب��ر دیدار های 
چهره به چهره، مطابق برنامه زمانبندی 
ابلاغی طی چندی��ن نوبت با حضور در 
بازرس��ی اس��تانداری، پاسخگوی  دفتر 
تماس ه��ای س��امانه س��امد مرتب��ط با 
حوزه گازرس��انی و خدمات مشترکین و 

متقاضیان نیز بوده است.
وی با اشاره به اینکه دیدار چهره به چهره 
مردم و مس��ئولان علاوه بر اطلاع یابی 

از دیدگاه مردم، زمینه حفظ ارزش های 
نظ��ام خدمت رس��انی را فراهم می آورد، 
اف��زود: در این دیداره��ا، جوابگویی به 
مراجعی��ن از طریق پاس��خ اقدام مثبت، 
مشاوره و راهنمایی، بایگانی و در دست 
اقدام به مراجعه کنندگان خدمات رسانی 

شده است.
مدیرعامل ش��رکت گاز ایلام با اشاره به 
اینکه تکریم و پاسخگویی مراجعین در 

شرکت در س��رلوحه اقدامات همکاران 
قرار دارد، اف��زود: درب این مجموعه بر 
روی کلیه مراجعه کنندگان باز اس��ت و 
به مشکلات آنان بصورت آنی رسیدگی 
می ش��ود.وی با اش��اره به اینکه شرکت 
گاز ایلام گفت: در راستای طرح تکریم 
ارباب رجوع و بررسی و حل مشکلات و 
درخواست  های آنان، علاوه بر برگزاری 
ملاقات  هفتگ��ی  منظ��م  برنامه ه��ای 

عموم��ی و دیدار چه��ره به چه��ره، از 
طریق سامانه غیرحضوری جامع ارتباط 
با مشتریان )crm( و نیز میز خدمت در 
کلیه ادارات گاز در ستاد و شهرستان ها، 
ادارات گاز  پاسخگویی مستقیم روسای 
شهرس��تان ها به مراجعی��ن، میز خدمت 
الکترونیک��ی و تلفن گوی��ای ۱۵۹۴ به 
مش��ترکین و مراجعی��ن ارائ��ه خدمت 

می کند.

دیدار چهره به چهره مدیرعامل شرکت گاز ایلام با ۱4۵ نفر ارباب رجوع
مدیرعامل شرکت گاز :

پرچم داری وحدت، دفاع از ولایت و اسلام ناب جهاد امروز است
معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران

 مش��هد مقدس محمدرضا رحمتی-معاون 
رئیس جمه��ور و رئیس بنیاد ش��هید و امور 
ایثارگراندر مراسم بزرگداشت شهید »حجت 
الاس��لام محمد اصلانی سناجردی« گفت: 
خداوند اخلاص شهیدان اصلانی و دارائی را 
به عالم نشان داد و یادآوری کرد پرچم داری 
وحدت، دفاع از خط امامت و ولایت و اسلام 
ناب بجای اسلام انحرافی جهاد امروز است.

سید امیرحس��ین قاضی زاده هاشمی در این 
مراس��م با اشاره به مس��ئولیت های انسانی، 
گفت: انسان مس��ئولیت پذیرفته و با خدای 
رحمان پیمان بسته و برای وفای به عهد به 
دنیا قدم گذاشته است و از بین همه انسان ها 

تنها عده ای به عهد خود وفا می کنند و بقیه 
درصدی عهدشکنی دارند بنابراین به جز اهل 
ایمان و عمل صال��ح و اهل توصیه به صبر 

بقیه در خسران عظیم هستند.
معاون رئیس جمهور افزود: شخصیت والای 
دو شهید والامقام و برادر مجروح آنها نمونه 
حقیق��ی از این عناصر هس��تند و خداوند در 
هر دوره ای نمونه ای از ش��هید »اصلانی« و 
»دارائی« را ق��رار می دهد که اگر در قیامت 
بهانه گیری کردیم و شرایط را مطرح کردیم 
به ما گفته ش��ود این شهدا با شما در همان 
دوران و بین ش��ما زندگی کردند در حالی که 
مشکلات آنها بیشتر از شما بود و ثروت مادی 

نداشتند و قلب بخشنده و فهم درست از دنیا، 
آن ها را بی نیاز کرد.

رئیس بنیاد ش��هید و ام��ور ایثارگران با بیان 
ویژگی های ش��هید حجت الاسلام اصلانی 
گفت: این ش��هدا دغدغه دین و دس��تگیری 
از مردم داش��تند و حفظ دینداری و منحرف 

نشدن مردم برای آنها بسیار مهم بود.
قاضی زاده هاش��می با اشاره به سخن شهید 
حاج قاسم سلیمانی مبنی بر اینکه »اگر کسی 
شهید زندگی کند شهادت به سراغ او خواهد 
آمد« گفت: شهادت در حرم مطهر امام رضا 
)ع( در م��اه مبارک رمضان و با زبان روزه به 
سراغ این ش��هدای عزیز آمد و اینگونه این 

ش��هدا را به عالم معرفی کرد. این ش��هدا به 
دنبال دیده ش��دن نبودند و خداوند آنها را به 
مردم نشان داد تا مسیر درست تشخیص داده 
شود و بدانیم امروز جهاد در کدام سنگر معنا 
دارد و دشمن در سنگر جهالت، ایجاد تفرقه و 

قومیت گرایی علیه ما می جنگد.
وی در تش��ریح ویژگی های سنگر جهاد در 
شرایط امروز گفت: پرچم داری وحدت، دفاع 
از خط امامت و ولایت و دفاع از اس��لام ناب 
بجای اسلام انحرافی جهاد امروز است. این 
ش��هدا به اندازه ای مخلص بودند که خداوند 
اخلاص آنها را به عالم نشان داد. این عزیزان 
در حاشیه شهر مشهد در حال مجاهدت بودند 

و وظیفه برادران دیگر و عموم مردم مش��هد 
امروز س��نگین تر ش��د و امیدواری��م همه به 

وظایف خود در این زمینه عمل کنند.
معاون رئیس جمهور با ابلاغ س��لام رئیس 
جمه��ور به خان��واده ش��هدای ای��ن حادثه 
تروریستی تأکید کرد: دشمن از فعالیت های 
این ش��هدا عصبان��ی بود چون آنه��ا مقابل 
طراحی و نقشه های دشمن ایستادند و دولت 
و بنیاد شهید و امور ایثارگران خود را مدیون 
ای��ن عزیزان می دانند و امیدواریم به وظایف 
خود در پاسداش��ت یاد و نام آنها و همچنین 
خدمت رس��انی به خانواده این عزیزان عمل 

کنیم.

آغاز عملیات اجرایي آبرساني به 3 روستاي شهرستان شازند
آیین کلنک زني از مجتمع آبرساني 
 « راش��ان   ، غین��ر   ، قدم��گاه   «
شهرستان شازند با حضور مسولین 
شهرس��تان ش��ازند و معاون بهره 
ب��رداري و توس��عه آب ، ش��رکت 

آب و فاض��لاب اس��تان مرک��زي 
برگ��زار گردید. به گ��زارش روابط 
عموم��ي ش��رکت آب و فاضلاب 
اس��تان مرکزي با حضور  محمود 
احم��دي بیغ��ش نماین��ده م��ردم 

شهرستان شازند در مجلس شوراي 
اسلامي ،  یحیي رمضاني فرماندار 
شهرستان شازند و حجت الاسلام 
و المسلمین سید احمد مهدي نژاد 
امام جمعه این شهرستان و جمعي 

از مردم برگزار گردید.
منوچه��ر ش��جاعي مع��اون بهره 
برداري و توس��عه آب ، شرکت آب 
و فاضلاب اس��تان مرکزي در این 
مراس��م هدف از اجراي پروژه آب 

قدمگاه،غینر  روستاهاي  به  رساني 
و راش��ان را ارایه خدمات مطلوب 
به مش��ترکین و برط��رف نمودن 
مش��کل کیفي آب در این مناطق 

عنوان نمود.

عملکرد کیفی محصولات فولاد مبارکه در سال ۱4۰۰ افزایش یافت
مدیر کنترل کیفی شرکت فولاد مبارکه:

مدیر کنترل کیفی ش��رکت فولاد 
مبارکه از افزای��ش عملکرد کیفی 
محصولات فولاد مبارکه در سال 

۱۴۰۰ خبر داد.
کنترل  مدی��ر  کی یگانه  علیرض��ا 
کیف��ی ش��رکت ف��ولاد مبارک��ه 

ش��اخص  مهم ترین  ک��رد:  اظهار 
کیفیت محص��ولات فولاد مبارکه 
کیفی��ت  وضعی��ت  نش��ان دهنده 
و ب��ازده کیف��ی کل محص��ولات 
ش��رکت اس��ت؛ ب��ازده کیفی کل 
ش��رکت از ب��ازده کیف��ی نواحی 

تولیدی فولادس��ازی، نورد گرم و 
نورد سرد به دست می آید.

وی اف��زود: محص��ولات ف��ولاد 
مبارک��ه از نظر کیفی به ۴ دس��ته 
محص��ولات منطب��ق، محص��ول 
محص��ول   ،۱ درج��ه  نامنطب��ق 

نامنطبق درجه ۲ و قراضه تقسیم 
می ش��وند و بازده کیف��ی از درصد 
وزنی محص��ولات منطبق حاصل 
می شود و نشان دهنده مقدار تولید 
با س��فارش  محص��ولات منطبق 
اس��ت. مدیر کنت��رل کیفی فولاد 

مبارکه از افزایش ۸۸,۸۲ درصدی 
بازده کیفی محصولات  ش��اخص 
تولیدی این شرکت در سال ۱۴۰۰ 
خبر داد و گفت: این ش��اخص در 
سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ به ترتیب 
۸۳,۹۴ و ۸۶,۸۸ درصد بوده است. 
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جامعه

کشف عتیقه های پنج دوره تاریخی در 
رودسر

فرمانده یگان حفاظت وزارت میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری پلیس پیشگیری 
انتظامی کشور از کش��ف اشیای تاریخی در 
شهرستان رودسر خبر داد.سردار حسن مهری 
گف��ت: پس از گ��زارش دوس��تداران میراث 
فرهنگی مبنی بر خری��د و فروش مقادیری 
اش��یای عتیقه در بخش رحیم آباد شهرستان 
رودس��ر موض��وع پس از اح��راز صحت خبر 
بلافاصله در دستور کار یگان حفاظت میراث 
فرهنگی اس��تان گیلان قرار گرفت.این مقام 
ارش��د انتظامی افزود: پ��س از هماهنگی با 
مق��ام قضائ��ی بلافاصله تیمی متش��کل از 
کارکنان یگان حفاظ��ت و کارکنان انتظامی 
شهرستان رودسر به محل مورد نظر عزیمت 
و در بازرسی از منزل یک قاچاقچی شناسایی 
شده ۵۲۳ قلم شامل: گردنبند، گوشواره، آویز، 
ریتون، جام، سکه و ... کشف و ضبط شد.وی 
تصریح کرد: با توجه به اعلام نظر کارشناسان 
میراث فرهنگی استان گیلان، اشیاء مکشوفه 
دارای ارزش تاریخی و قدمت آن ها مربوط به 
دوره های ماد، هخامنش��ی، اشکانی، ساسانی 
و اسلامی می باشد.سردار مهری خاطرنشان 
ک��رد: در ای��ن عملیات متهم دس��تگیر و به 
هم��راه پرونده متش��کله برای س��یر مراحل 

قانونی به مراجع قضائی استان معرفی شد.
 

بنا نداریم دارو با قیمت بالا به دست 
بیماران برسد

سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداش��ت، درمان و آموزش پزش��کی 
گفت: بنا نداریم دارو با قیمت بالا به دس��ت 
بیماران برس��د و مردم باید بتوانند متناسب با 
توانشان دارو خریداری کنند.محمد هاشمی، 
با بیان اینکه اصل طرح ورود وزیر بهداش��ت 
از بخ��ش خصوصی به دولت بی اس��اس و 
فرافکنی اس��ت، اظهار ک��رد: دارو به تنهایی 
نمی تواند قیمت ثابت داشته باشد، بلکه قیمت 
آن متاثراز قیمت مواد اولیه، مواد بسته بندی، 
هزینه های تولید، س��ربار و مالی اس��ت و از 
آنجای��ی که تمامی این م��وارد دچار افزایش 
شده اس��ت، پس مگر می شود قیمت دارو را 
تغییر نداد؟ طبیعی است وقتی تمام مولفه های 
تاثیرگذار در قیمت دارو دچار تغییر می شوند، 
قیمت محصول نهایی نی��ز افزایش یابد.وی 
بیان کرد: متاسفانه یکی از عوامل اصلی بالا 
رفتن قیم��ت دارو، برخی تولیدکنندگان مواد 
اولیه هس��تند که وقتی قیمت م��اده اولیه به 
ش��دت افزایش پیدا کرد، ارز دولتی گرفتند و 
با قیمت آزاد مواد اولیه را فروختند.سرپرست 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رس��انی وزارت 
بهداشت بیان کرد: درحالیکه قیمت مواد بسته 
بندی به ش��دت افزایش پی��دا کرده و قیمت 
م��واد اولیه دارویی علیرغ��م اینکه ارز دولتی 
دریافت کردند نیز به ش��دت افزایش داش��ته 
است، جالب است قیمت را در محصول نهایی 
که ارز دولتی به آن تخصیص داده می ش��ود، 
پایین نگ��ه می داریم، اما در مواد اولیه قیمت 
نهایی را با آنکه ارز دولتی می گیرند، متاسفانه 

با نرخ آزاد حساب می کنند.

هشدار هواشناسی نسبت به وقوع 
طوفان گرد و خاك در تهران

اداره کل هواشناسی استان تهران آسمان تهران 
را کم��ی ابری تا نیمه ابری همراه با وزش باد 
ش��دید تا خیلی ش��دید پیش بین��ی می کند و 
نس��بت به وقوع طوفان گرد و خاک هش��دار 
می دهد.بر اس��اس بررسی داده ها و نقشه های 
پیش یابی هواشناس��ی، وضعیت جوی استان 
تهران طی پنج روز آینده، آسمانی کمی ابری 
تا نیمه ابری همراه با وزش باد و گاهی وزش 
باد ش��دید موقتی به ویژه در نواحی جنوبی و 
مرکزی پیش بینی می شود.در بعضی ساعت ها 
با تقویت ناپایداری های جو به ویژه از بعدازظهر 
س��ه شنبه تا چهارش��نبه )۲۳ و ۲۴ فروردین( 
آس��مانی ابری همراه وزش باد شدید تا خیلی 
ش��دید گاهی با گردوخاک و در پاره ای نقاط با 
رگبار و رعدوبرق مورد انتظار است.نفوذ زبانه ای 
از یک سامانه بارشی از بعد از ظهر پنج شنبه به 
تدریج آسمانی ابری و از بامداد جمعه تا شنبه 
)۲۶ تا ۲۷ فروردین( در بعضی ساعت ها رگبار 
باران گاهی با رعدوبرق و وزش باد شدید مورد 
انتظار است.اداره کل هواشناسی استان تهران 
با صدور هشدار زرد رنگ نیز از وزش باد شدید 
گاهی خیلی شدید، در پاره ای نقاط به ویژه نیمه 
جنوبی و نواحی مرکزی گاهی همراه با خیزش 
و طوفان گردوخاک و احتمال کاهش کیفیت 
هوا رگب��ار پراکنده باران و رعد و برق به ویژه 
در نیمه شمالی استان تا اواخر وقت چهارشنبه 

)۲۴ فروردین( خبر داد.

هشدار پلیس فتا نسبت به پیامک و 
تماس های تلفنی برنده شدن در ماه 

مبارك رمضان
رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم 
س��ایبری پلیس فتا ناجا گف��ت: کاربران در 
ایام ماه مبارک رمض��ان هرگز به پیامک ها 
و یا تماس های تلفنی با عنوان ش��ما برنده 
قرعه کشی و مسابقه ما شده اید توجه نکنند 
و اطلاعات حس��اب های بانک��ی خود را در 
اختیار افراد ناش��ناس قرار ندهند.س��رهنگ 
علی محمد رجبی رئیس مرکز تش��خیص و 
پیش��گیری از جرایم سایبری پلیس فتا ناجا 
بیان کرد: کاربران در ایام ماه مبارک رمضان 
هرگ��ز به پیامک ها و یا تماس های تلفنی با 
عنوان ش��ما برنده قرعه کشی و مسابقه ما 
شده اید توجه نکنند و اطلاعات حساب های 
بانک��ی خود را در اختیار افراد ناش��ناس قرار 
ندهند.وی متذکر ش��د: همچنین در صورت 
برن��ده ش��دن جوایز مختلف نیازی نیس��ت 
ش��هروندان ب��رای دریافت جای��زه خود به 
عابر بانک مراجعه کنند یا اطلاعات حساب 
بانکی خود را ارس��ال کنند. ضمنا از ورود به 
لینک های ارس��الی از ش��ماره های ناشناس 

پرهیز نمایند.

توهین و تهدید به افشاء اطلاعات 
محرمانه در فضای مجازی عامل 

بازداشت همکار شاکی
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
پایتخ��ت از شناس��ایی و دس��تگیری عامل 
انتش��ار مطال��ب توهین آمیز علی��ه یکی از 
ش��هروندان و تهدی��د به افش��اء اطلاعات 
محرمانه مربوط به ایش��ان در ش��بکه های 
اجتماعی خب��ر داد.س��رهنگ داود معظمی 
گ��ودرزی رئیس پلیس فت��ا پایتخت اظهار 
داشت یکی از شهروندان به پلیس فتا تهران 
بزرگ مراجعه و مدعی ش��د فردی ناشناس 
در یکی از شبکه های اجتماعی اقدام به درج 
مطالب توهین آمی��ز علیه او نموده و وی را 
تهدید به افش��اء اطلاعات محرمانه می کند.
این مق��ام انتظامی بیان کرد: کارشناس��ان 
پلیس فتا رس��یدگی به موضوع را در دستور 
کار قرار دادند و با مطالعه اظهارات ش��اکی 
و مس��تندات موجود در پرونده متوجه شدند 
مدتی است فردی در فضای مجازی شاکی 
را تهدید به افشاء اطلاعات محرمانه می کند 
و با ایجاد یک صفحه اینستاگرامی با نوشتن 
مطالب خصوصی مربوط به ایشان تصاویری 
از وی منتش��ر می کن��د و همین امر موجب 
از بین رفتن آبروی ش��اکی ش��ده است.وی 
افزود: با اقدامات تخصصی افسران سایبری 
این پلیس ردپ��ای مجرم در فضای مجازی 
شناس��ایی ش��د و پس از تحقیقات تکمیلی 
اطلاع��ات کامل هویت وی به دس��ت آمد.
س��رهنگ گودرزی بیان داش��ت: در آخرین 
اقدامات این پرونده پس از تشریفات قضایی 
مج��رم که از همکاران ش��اکی بود در یکی 
از مناطق شمالی تهران بزرگ دستگیر و به 
پلیس فتا منتقل ش��د.وی خاطرنشان کرد: 
مته��م پس از حضور در پلی��س فتا هرگونه 
جرمی را انکار کرد، اما پس از روبه رو شدن 
با ش��اکی بزه انتسابی را پذیرفت و علت این 
کار را انتق��ام جویی و رقاب��ت کاری اعلام 

کرد.

رشد 3۱ درصدی درآمد پایدار منطقه 
۱۵ نسبت به سال گذشته

شهردار منطقه ۱۵ گفت: درآمد پایدار منطقه 
۱۵ در س��ال ۱۴۰۰ نسبت به سال ۱۳۹۹ با 
رش��د قابل توجه ۳۱ درصدی به ۹۵ درصد 
رسید.سید مهدی صباغ ضمن تشکر از همه 
همکاران ب��ه جهت تحقق مناب��ع درآمدی 
در س��ال ۱۴۰۰ گفت: با ت��لاش همکاران، 
درآمده��ای پایدار با رش��د قاب��ل توجه ۳۱ 
درصدی از ۶۴ درصد در س��ال ۱۳۹۹ به ۹۵ 
درصدی در س��ال ۱۴۰۰ رسید که بیشترین 
درصد تحقق درآمد در ۵ س��ال گذشته بوده 
است. او با اشاره به اینکه پیش بینی هایی از 
ابتدای سال برای تحقق درآمد منطقه انجام 
شد، گفت: با همکاری همکاران اداره درآمد 
و پیگیری نواحی توانس��تیم درآمد را به روز 
کرده و تکلیف مان را در ش��هرداری تهران 
محقق کنیم. به گفته او در سال ۱۴۰۰ برای 
اولین ب��ار میزان وصول��ی از فیش عوارض 
بانک��ی ۸۷ درصد بوده که ای��ن پیگیری و 
همکاری بانکها قابل تقدیر است.صباغ ادامه 
داد: اطلاع رساني به مؤدیان از طریق سامانه 
پیامکي، اطلاع رس��اني به مؤدیان از طریق 
نصب بنر و بیلبورد، پیگیري عوارض نوسازي 
و کسب و پیشه دستگاه هاي دولتي، توزیع 
فی��ش  املاک دارای بدهی معوقه از طریق 
نواحي و پیگیري وصول آنها، ارسال اخطار و 
پی��ش آگهي از طریق اداره درآمد و پیگیري 
تا حصول نتیجه از طریق اداره کل تشخیص 
و وصول درآمد شهرداري تهران ) کمیسیون 
م��اده ۷۷( و اجراي ثبت و پیگیري مس��تمر 
فی��ش ها از طریق هم��کاران اداره درآمد از 
جمله اقدامات انجام ش��ده برای تحقق این 

درآمد بوده است.

اخبار

گروه اجتماع��ی � مهدی صالحی طاهری: 
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و 
توسعه مشارکت های مردمی وزارت آموزش 
 و پ��رورش گفت: اگ��ر خانواده ها همراهی 
خوبی داش��ته باشند با بازگش��ایی مدارس 
می توانیم مانع آسیب بیشتر به دانش آموزان 
ش��ویم. به گزارش »عصر ایرانیان«، احمد 
محمودزاده در پاس��خ به این پرسش که بنا 
به اظهارات خانواده دانش آموزان، بهتر نبود 

به دلیل انتقال بیماری در بین دانش آموزان 
یک فرصت ۱۰روزه بعد از تعطیلات نوروز 
قائل می شدند و پس  از آن بازگشایی مدارس 
اتف��اق می افتاد؟ گفت: بازگش��ایی مدارس 
نیازمند برنامه ریزی منسجم و پیگیری های 
خاص بود که خوش��بختانه با تاکید دولت و 
دستور مقام عالی وزارت آموزش  و پرورش 
این برنامه ریزی ها از دی ماه سال گذشته در 
حال انجام ب��ود. امتحانات حضوری دانش 

آموزان در دی ماه س��ال گذشته در راستای 
همین برنامه ریزی ها بود.محمودزاده تصریح 
کرد: تعطیلی م��دارس در ایران به ۶۲هفته 
رسیده و نباید اجازه می دادیم که این اتفاق 
ادامه دار شود چون در این مدت آسیب های 
جدی به دانش آموزان وارد ش��ده است.وی 
افزود: واکس��ینه کردن بی��ش از ۸۵درصد 
جمعی��ت کش��ور و رعای��ت پروتکل های 
بهداش��تی، محیط امنی را در کش��ور ایجاد 

کرده اس��ت. اگر خانواده ها همراهی خوبی 
داشته باشند با بازگشایی مدارس می توانیم 
مانع آسیب بیشتر به دانش آموزان شویم. فقر 
یادگیری و افت تحصیلی، افزایش نابرابری 
آموزشی، کاهش پوشش تحصیلی و ترک 
تحصیل و تهدید س��لامت روحی و روانی 
دانش آموزان حت��ی خانواده ها و همچنین 
تهدی��د زندگ��ی مدرس��ه ای و کارگاهی و 
آموزش های همسالان که بخشی از جریان 

تربیت را ش��کل می ده��د ازجمله عوارض 
تعطیلی مدارس بود.رئیس سازمان مدارس 
و مراکز غیردولتی و توس��عه مشارکت های 
مردمی وزارت آموزش  و پرورش بیان کرد: 
با توجه به برنامه ریزی های انجام شده، اعلام 
کردیم مدارسی که تراکم بالای دانش آموز 
دارند از ظرفی��ت نمازخانه ها و کتابخانه ها 
برای کاهش تراکم دانش آموزان در کلاس 

درس استفاده کنند.

تمامی امتحانات و آزمون های دانش آموزان در پایان سال تحصیلی »حضوری« است
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی آموزش و پرورش:

سازمان بازرسی پیگیر اجرای مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی باشد 
رئیس قوه قضاییه:

گروه اجتماعی: رئیس قوه قضاییه گفت: سازمان بازرسی 
بررس��ی اجرایی ش��دن مصوبات ش��ورای عالی انقلاب 
فرهنگ��ی را از خود ق��وه قضاییه آغاز کن��د. به گزارش 
»عصر ایرانیان«، حجت الاس��لام والمس��لمین محسنی 
اژه ای، در جلس��ه ش��ورای عالی قوه قضاییه با اشاره به 
ضرورت ایجاد ش��فافیت کامل و رفع تمامی ابهامات در 
فرآیند های بورس��ی از مسئولان بازار س��رمایه که اخیراً 
در راس��تای شفافیت بخش��ی به فرآیند های بورس��ی و 
رف��ع دغدغه های م��ردم و س��رمایه گذاران، قدم هایی را 
برداش��تند و دسترس��ی همه معامله گران آنلاین به تمام 
سفارش های خرید و فروش در سامانه های معاملاتی بر 
خ��ط کارگزاران را فراهم آوردن��د، تقدیر به عمل آورد.در 
تاریخ ۲۰ آذر س��ال گذش��ته بود که رئیس دستگاه قضا 
در دیدار با مسئولان س��ازمان بورس توصیه ها و نکاتی 
را در باب ضرورت شفافیت و رفع ابهامات در فرآیند های 
بورس��ی مطرح کرد و مشخصاً بیان داشت: کارگزاری ها 
و س��ازمان بورس به تمام ردیف ها و سفارشات عرضه و 
تقاضا دسترس��ی دارند، ولی سهامداران عادی به صورت 
آنلاین حداکثر ۵ ردیف از سفارشات را می توانند مشاهده 
کنند و همین موضوع س��بب ایجاد رانت و فس��اد ش��ده 
است.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
نشس��ت ش��ورای عالی قوه قضاییه با گرامیداش��ت ۲۰ 
فروردی��ن روز ملی فناوری هس��ته ای و تجلیل و تکریم 
ش��هدای هس��ته ای کش��ور بر نقش ارزنده این شهدای 
والامقام در تولید قدرت برای ایران اسلامی اشاره کرد و 
بیان داشت: امروز استقلال و عزتی که در ایران اسلامی 
برقرار است در هیچ کشور دیگری وجود ندارد و این مهم 
مرهون خون های پاک شهدای والامقام ماست.رئیس قوه 
قضاییه در ادامه نشست ، نسبت به فتنه انگیزی دشمنان و 
شیطان صفتان وابسته به شیطان بزرگ و صهیونیست ها 
که طی سال های ۹۸ تا ۱۴۰۰ در پیشبرد توطئه های خود 
علیه امنیت مردم ایران ناکام ماندند، هشدار و تحذیر داد 
و گفت: اینچنین به نظر می رسد و قرائن و شواهدی نیز 
وجود دارد که عده ای با پمپاژ دروغ و اختلاف افکنی میان 
اقشار مردم و مسئولان و تلاش برای ایجاد اختلاف میان 
ایران اسلامی و همسایگان و همچنین رواج هرزه گی در 
سطح اجتماع، قصد و نیت فتنه گری در کشور اسلامی ما 
را دارند.رئیس دس��تگاه قضا در همین زمینه بیان داشت: 
ممکن است ش��خصی در حوزه رعایت قوانین شرعی و 
مراعات س��ایر مقررات، از روی غفلت یا به دلایل دیگر، 
خطا و گناه��ی را در حوزه فردی مرتکب ش��ود که این 
موضوع نیز در جای خود قابل بحث و بررس��ی است، اما 
به نظر می رسد برخی افراد بصورت سازمان یافته قصد و 

هدف حرمت شکنی در جامعه اسلامی ما را دنبال می کنند 
و برآنند که به ارزش های اسلامی و ارزش های مورد قبول 
مردم ما دهن کجی کنند و در برابر قانون بایستند و از این 
طریق احساسات مردم متدین ایران اسلامی را جریحه دار 
کنند؛ لذا ما مس��ئولان بویژه در قوه قضاییه مس��ئولیت 
س��نگین و مضاعفی را برای مقابله ب��ا این ناهنجاری ها 
ب��ر عهده داریم.رئیس عدلیه تصری��ح کرد: برخی از این 
ناهنجاری های س��ازمان یافته مقدمه ای برای مخدوش 
ک��ردن امنیت م��ردم ماست.حجت الاسلام والمس��لمین 
محسنی اژه ای ضمن توصیه به همه مسئولان در قوای 
مختلف از ان ها خواس��ت که اهتمام نسبت به رعایت و 
لحاظ هنجار ها و ارزش های جامعه اس��لامی را از خود و 
مجموعه و محیط کار خود شروع کنند.رئیس قوه قضاییه 
در بخش دیگری از اظهاراتش با اش��اره به فواید فضای 
مج��ازی و ضرورت بهره گی��ری و حمایت از ازادی های 
مشروع جامعه در این فضا به شورای عالی فضای مجازی 
نیز توصیه ک��رد با توجه به اینکه بس��یاری از دروغ ها و 
جعلی��ات با هدف تحت تاثیر قرار دادن محیط امن و آرام 
مردم، در فضای مجازی پمپاژ می شود، اقدام فوری تری 
را در راستای تکالیف قانونی خود در دستور کار قرار دهد.

قاضی القضات در ادامه نشست شورای عالی قوه قضاییه با 
اشاره به اهمیت و لازم الاجرا بودن مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی به رئیس س��ازمان بازرس��ی کل کشور 
دس��تور داد که در راستای انجام وظیفه نظارت بر حُسن 
اجرای قوانین، بر نحوه اجرایی و عملیاتی شدن مصوبات 

شورای عالی انقلاب فرهنگی در همه دستگاه ها نظارت 
کند و نخست این نظارت ویژه از قوه قضاییه ظرف دو روز 
اتی آغاز شود و نتایح بررسی و نظارت مزبور نیز بصورت 
عمومی اعلام ش��ود تا مردم در جریان قرار گیرند.رئیس 
دس��تگاه قضا در همین زمینه گفت: سازمان بازرسی کل 
کشور طی دو روز آتی بررسی کند که بر اساس مصوبات 
ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی و سایر قوانین و مقررات 
لازم الاجرا آیا قوه قضاییه به وظایف و مسئولیت های خود 
عمل کرده اس��ت یا خیر؟ و از هفت��ه آینده پس از انجام 
بررسی ها، نتایج را اعلام کند.وی ادامه داد: اینطور نیست 
که همه گزارش های سازمان بازرسی کل کشور در همه 
جهات محرمانه باشد؛ لذا سازمان بازرسی بررسی اجرایی 
شدن مصوبات ش��ورای عالی انقلاب فرهنگی را از خود 
قوه قضاییه آغاز کند.حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای با تبریک و تس��لیت ش��هادت دو طلبه جهادگر در 
س��ومین روز از ماه مبارک رمضان در حرم مطهر رضوی 
از دس��تور هفته گذش��ته خود به رئیس کل دادگستری 
اس��تان خراسان رضوی برای رس��یدگی هر چه سریعتر 
ب��ه جنبه های حقوقی این موضوع خبر داد و همچنین به 
سیس��تم اطلاعاتی و امنیتی توصیه کرد این مسئله  که 
می تواند حلقه ای از حلق��ات توطئه های ضدامنیت مردم 
باش��د و س��رنخ هایی بدس��ت دهد  را از ابعاد دیگر مورد 
تجزیه و تحلیل قرار دهند.بخش دوم جلسه شورای عالی 
قوه قضاییه به موضوع »سهولت دسترسی مردم به خدمات 
قضایی و رایگان یا ارزان تر شدن این خدمات« اختصاص 

داشت؛ حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در این 
بخش با یادآوری حکم ابلاغ ش��ده از ناحیه مقام معظم 
رهب��ری در دهم تیرماه س��ال ۱۴۰۰ و تاکید معظم له بر 
»گس��ترش فناوری های نوین و تضمین دستیابی آسان 
و رایگان مردم به خدمات قضایی«، به تش��ریح و تبیین 
دس��تاورد های فناورانه قوه قضاییه در راستای تسهیل و 
تس��ریع دسترسی مردم به عدالت پرداخت و همچنین بر 
لزوم انجام اقدامات گس��ترده تر در راستای ارائه خدمات 
الکترونیکی ب��ه مردم و مراجعان به دس��تگاه قضایی با 
هدف کاهش هزینه های آن ه��ا تاکید کرد.رئیس عدلیه 
همچنی��ن به رئیس مرکز آمار و فن��اوری اطلاعات قوه 
قضاییه دس��تور داد که طی روز های آتی جلسه و نشست 
مشترکی با یکی از شرکت های دانش بنیان که برنامه ای 
تحت عنوان »دادخواس��ت از راه دور، زیرساخت بنیادین 
دس��تگاه قضایی« آماده کرده، داشته باشد و ظرف مدت 
دو هفت��ه گ��زارش خود را در خص��وص جوانب مختلف 
چگونگی اجرایی شدن این برنامه ارائه دهد.در ادامه این 
جلسه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره 
به ضرورت ایجاد ش��فافیت در س��طوح و حوزه ها، مقوله 
ارتباط متقابل سامانه های دستگاه های مختلف با یکدیگر 
را یک��ی از زمینه های بروز و ظهور بیش��تر ش��فافیت در 
دستگاه های اداری و حاکمیتی دانست و بر تحقق هرچه 
بیشتر این مهم تاکید کرد.رئیس عدلیه همچنین بر اهتمام 
قوه قضاییه برای اتصال سامانه های خود به سامانه های 
مرتبط با دستگاه هایی نظیر بانک مرکزی و ناجا در راستای 
ایجاد شفافیت بیشتر در فرآیند های اداری و سازمان اشاره 
کرد.همچنین در این جلسه، »مسجدی« رئیس سازمان 
پزش��کی قانونی به ارائه آمار اولیه از فوتی های ناش��ی از 
تصادفات در نوروز سال ۱۴۰۱ پرداخت و گفت: فوتی های 
ناشی از تصادفات از روز ۲۹ اسفند تا ۱۳ فروردین، هزار و 
۱۰۱ نفر بود که کمترین آمار مربوط به اردبیل با ۴ مورد 
فوتی بوده است؛ همچنین در این مدت ۱۶ هزار و ۱۸۹ نفر 
بر اثر تصادفات، دچار مصدومیت شدند.مسجدی در ادامه 
از انجام ۳۵ هزار و ۲۷۳ مورد معاینه بالینی از ۲۹ اس��فند 
تا ۱۳ فروردین از س��وی کش��یک های سازمان پزشکی 
قانونی خبر داد و افزود: متوفیان ناشی از غرق شدگی نیز 
در این ۱۴ روز، ۴۳ نفر بودند که اس��تان های خوزستان، 
هرمزگان و گیلان بیشترین آمار فوتی ها در این حوزه را 
دارا هستند.حجت الاسلام والمسلمین »عبداللهی« رئیس 
مرکز حفاظت اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلس��ه از 
دس��تگیری کارمندان متخلف اداره ثبت پاکدشت که از 
طریق تجمیع س��ند، قصد ف��روش ۳۲ هزار متر زمین را 

داشتند، خبر داد.

دبی��ر کمیته علمی کش��وری کرونا با اع��لام افزایش 
۲۰ درصدی مراجعات س��رپایی کرونا در کش��ور گفت: 
تاکید کمیته علمی کش��وری کرونا در این ش��رایط که 
ش��اهد بازگشایی مدارس و دانشگاه ها هستیم، تکمیل 
واکسیناس��یون دانش��جویان و دانش آم��وزان به ویژه 
در گروه س��نی ۵ تا ۱۱ سال اس��ت.به گزارش »عصر 
ایرانی��ان«، حمیدرضا جماعتی اظهار کرد: در فرانس��ه، 
هنگ کنگ، استرالیا و کانادا بعد از پیک بیماری دوباره 
روند کرونا و ابتلا به این بیماری افزایش یافته است. در 
ایران نیز در یکی دو هفته اخیر، شاهد افزایش حدود ۲۰ 
درصدی میزان مراجعات به درمانگاه ها و بخش سرپایی 
هستیم و ممکن است که در یکی دو هفته آینده، شاهد 
روند رو به افزایش بس��تری و یکی دو هفته بعد از آن، 
افزای��ش میزان مرگ و میر باش��یم اما این پیش بینی 

ها هنوز دقیق نیس��ت و باید یکی دو هفته دیگر، روند 
بیماری و افزایش موارد سرپایی را پیگیری و رصد کنیم.
دبیر کمیته علمی کش��وری کرونا یادآور ش��د: اخیرا دو 
سویه جدید »XD«)ترکیبی از ویروس دلتا و امُیکرون(

و »XE«)ترکیبی از زیرسویه BA۱ و BA۲( شناسایی 
شده است. تا کنون ۱۶ نفر مبتلا به سویه XD در دنیا 
گزارش شده و مورد رصد سازمان جهانی بهداشت قرار 
دارد. حدود ۶۰۰ مورد ابتلا به س��ویه XE در انگلستان 
گزارش شده است اما فعلا جای نگرانی نیست؛ چراکه 
گزارش هایی از این سویه های جدید در سایر کشورها 
هنوز ارائه نشده است.جماعتی گفت: تاکید کمیته علمی 
کشوری کرونا در این شرایط که شاهد بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها هستیم، تکمیل واکسیناسیون دانشجویان 
و دانش آموزان به ویژه در گروه س��نی ۵ تا ۱۱ س��ال 

اس��ت. خوشبختانه میزان واکسیناسیون گروه سنی ۱۲ 
تا ۱۸ س��ال به می��زان قابل توجهی رس��یده اما تاکید 
زیادی به تکمیل واکسیناس��یون گروه سنی ۵ تا ۱۱ و 
رعایت پروتکل های بهداش��تی در مدارس توسط اولیا 
و مربیان مدارس شد.وی ادامه داد: در این شرایط لازم 
است رعایت پروتکل های بهداشتی در مدارس از سوی 
مدیران و عوامل مدارس از جمله اس��تفاده از ماس��ک، 
شستشوی مداوم دست ها، حفظ فاصله فیزیکی و تهویه 
مناسب هوا کلاس ها مرتبا پیگیری شود. از سوی دیگر 
دان��ش آموزانی که علائم عفونی و ت��ب دارند نباید به 
مدرس��ه بروند و اگر تشخیص داده نشده و یا در مدرسه 
دچار علائم شده، مدیران مدارس به دانش آموزان اجازه 
دهند که به من��زل بروند و دوره قرنطینه دانش آموزان 
در منزل س��پری شود.دبیر کمیته علمی کشوری کرونا 

تصریح کرد: در جلسه روز گذشته، عوارض ناشی از کرونا 
به صورت حاد و مزمن به ویژه در بیماری دیابت بررسی 
شد. در مطالعات نش��ان داده شده که عفونت کرونا در 
حالت حاد، خفیف و در افراد بدون علامت و دارای تست 
پی سی آر مثبت، می تواند درصدی از بیماران کرونایی 
را به دیابت مبتلا کند. در مطالعات مختلف نش��ان داده 
ک��ه مبتلایان به کووید۱۹ حدود ۱۵ درصد دچار دیابت 
شده اند و افرادی که اصلا دیابت نداشته اند در طولانی 
مدت تا یکسال بعد از ابتلا به کرونا، تا حتی ۴۰ درصد 
نیز به دیابت مبتلا شده اند. بنابراین افرادی که به کرونا 
مبتلا می ش��وند، حتما به پزشکان معتمد و متخصص 
مراجعه کنند و از نظر دیابت، مورد بررس��ی قرار گیرند 
چراکه حتی تا یکسال بعد هم امکان ابتلا به دیابت در 

این افراد وجود دارد.

افزایش 2۰درصدی مراجعات سرپایی کرونا در کشور و شناسایی 2 سویه جدید
دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا اعلام کرد؛

تخلف دستگاه های اجرایی در کنترل آلودگی هوا کاملا محرز است
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس:

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: توضیحات مسئولان در 
خصوص اقدامات انجام ش��ده برای کنترل 
آلودگ��ی هوا و مقابل��ه با پدی��ده ریزگردها 
برای اعضای کمیس��یون عمران قانع کننده 
نب��ود و مق��رر گردید جلس��ه ای ب��ا حضور 
وزرای دس��تگاها مربوطه و رئیس س��ازمان 
هواشناس��ی به عنوان متول��ی اجرای قانون 
هوای پاک برگزار شود.عبدالجلال ایری در 
گفت وگو با ایسنا، ضمن تشریح جلسه فوق 
العاده کمیسیون عمران مجلس در خصوص 
وضعیت آلودگی هوا و وجود ریزگردها، بیان 
کرد: در جلس��ه فوق العاده کمیسیون که به 
منظور بررس��ی وضعیت آلودگی هوا و علل 
آن برگزار شد، رئیس س��ازمان هواشناسی، 
مس��ئولان وزارت نیرو و س��ازمان حفاظت 

از جن��گل ه��ا حض��ور یافته و گزارش��ی از 
اقدامات صورت گرفته برای کنترل آلودگی 
ه��وا و مقابله با ریزگردها ارائه کردند. رئیس 
سازمان هواشناسی در این جلسه عنوان کرد 
که  گرد و غبار از روز دوش��نبه تشکیل شده 
و به دلیل نداشتن قابلیت پیش بینی دقیق، 
روز سه ش��نبه این موضوع را اعلام کردیم. 
اعضای کمیس��یون از توضیحات ایشان در 
خصوص عدم توانایی پیش بینی قانع نشدند.
وی در ادامه اظهار کرد: در قانون هوای پاک 
وظایفی برای وزارت نیرو در خصوص تعیین 
نیاز آبی زیست محیطی رودخانه ها، تالابها، 
خوره��ا، دریاچه ها و تخصیص حقه آبه این 
موارد تعریف شده است اما مسئولان مربوطه 
عنوان می کنند ک��ه وظیفه وزارت نیرو تنها 
ارائه گزارش به س��ازمان محیط زیس��ت و 

دس��تگاه های اجرایی بوده که ارائه کردند و 
سایر دستگاه ها پاسخگو نیستند، این موضوع 
نیز برای اعضای کمیسیون قانع کننده نبود. 
بر اس��اس ماده ۲۴ قانون هوای پاک برای 
سازمان جنگل ها وظیفه قانونی تعریف شده 
اس��ت تا علاوه بر اج��رای طرح های بیابان 
زدایی، جهت مهار کانون های مستعد بیابان 
زای��ی و تولی��د گرد و غبار در داخل کش��ور 
با همکاری دس��تگاه ه��ای اجرایی و مردم، 
س��الانه حداقل معادل س��یصدهزار هکتار 
نس��بت به اجرای اقدامات مقابل��ه با پدیده 
گرد و غبار ب��ا اولویت عملیات بیابان زدایی 
در مناط��ق بحران��ی و کانون ها و زیس��ت 
بوم های حس��اس اقدام کند  که متاس��فانه 
اقدامات لازم انجام نش��ده بود.س��خنگوی 
کمیس��یون عمران مجلس شورای اسلامی 

در ادام��ه تصریح کرد: از طرفی س��الانه  ۳ 
درصد از منابع قیر رایگان برای مالچ پاش��ی 
در اختیار سازمان جنگل ها قرار می گیرد که 
این مجموعه نیز نسبت به جذب این مقدار 
قیر اقدام نکرد. وزارت کش��ور نیز بر اساس 
قانون هوای پاک مکلف اس��ت ۲۰ درصد از 
منابع خودش را برای توسعه کمربند سبز به 
شهرداری ها و دهیاری ها پرداخت کند که 
دراین خصوص هم اقداماتی مناس��ب انجام 
نشده اس��ت، از طرفی وزارتخانه های جهاد 
کشاورزی، راه و کشور نیز بر اساس ماده ۲۷ 
قانون هوای پاک وظیفه داش��تند نسبت به 
حریم سبز بزرگراه ها و کمربند سبز شهرها 
و روس��تاهای تحت تأثیر رخدادهای گرد و 
غب��ار را با روش آبیاری مدرن اقدام کنند که 
این امر هم به درستی انجام نشده است.وی 

در ادامه تاکید کرد: همچنین بر اساس ماده 
۲۶ قانون هوای پاک وزارت راه با همکاری 
سازمان هواشناسی وظیفه دارد حداکثر ظرف 
مدت دوسال پس از ابلاغ این قانون، شبکه 
ملی هشدار و پیش آگاهی رخدادهای سیل، 
طوف��ان و گرد و غب��ار را تکمیل کنند  که 
متاسفانه انجام نش��ده است. از طرفی طبق 
ماده ۲۲  قانون مذکور شهرداری های بالای 
۵۰ هزار نفر باید سرانه فضای سبز خودشان 
را به ۱۵ مترارتقا می دادند که متاس��فانه در 
این خص��وص هم اقدامات مناس��بی انجام 
نشده بود.وی افزود: قانون هوای پاک دولت 
و شهرداری ها را موظف کرده بوده که پس 
از ۳ سال از ابلاغ قانون زمینه تبدیل پسماند 
به انرژی و ک��ود را فراهم کنند که این امر 

هم انجام نشده است. 
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اقتصاد خرد

 قرعه کشی خودرو
 به تدریج حذف می شود

معاون صنای��ع حمل ونق��ل وزارت صنعت، 
مع��دن و تجارت گفت: اگر ی��ک میلیون و 
۴۰۰ ه��زار دس��تگاه خودرو به ب��ازار ایران 
عرضه ش��ود به قرعه کش��ی نیازی نخواهد 
بود.ب��ه گ��زارش عصرایرانی��ان ب��ه نقل از 
وزارت صم��ت، منوچه��ر منطق��ی اظه��ار 
داشت: وزیر صمت به درستی حذف تدریجی 
قرعه کشی در سال ۱۴۰۱ را مطرح کرده اند 
و در ماه ه��ای آینده متناس��ب ب��ا افزایش 
عرضه خودروهای مختلف، پاس��خ مناسبی 
به تقاضای ب��ازار داده می ش��ود.وی افزود: 
وقتی برای تقاض��ا عرضه کمی وجود دارد، 
به ط��ور طبیعی قیمت بالا م��ی رود و قیمت 
عرضه کارخانه با بازار، فاصله معناداری پیدا 
می کند.مع��اون صنایع حم��ل و نقل وزارت 
صمت با بیان این که افزایش عرضه یکی از 
راهکارهای مؤثر برای کاهش قیمت خودرو 
اس��ت، تصریح کرد: محاسباتی انجام شد تا 
نش��ان دهد چقدر خودرو باید عرضه شود تا 
نیازی به انجام قرعه کشی نباشد و بر اساس 
نتایج آن محاس��بات، برنامه ریزی های لازم 
انجام ش��د.معاون وزیر صمت بیان داش��ت: 
این محاسبات نشان داد که اگر یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار دس��تگاه خودرو ب��ه بازار ایران 
عرضه ش��ود به قرعه کش��ی نیازی نخواهد 
ب��ود، پ��س تولید یک میلی��ون و ۵۰۰ هزار 
دس��تگاه خودرو برای امس��ال هدف گذاری 
ش��ده است تا عرضه و تقاضا به هم نزدیک 
ش��ود.منطقی افزود: با این افزایش عرضه، 
هرچق��در جلوت��ر برویم تع��داد خودروهای 
بیشتری از شمول قرعه کشی حذف خواهند 
ش��د و پیش بینی می ش��ود ک��ه حتی برخی 
خودروه��ا نی��ز به صورت فروش اقس��اطی 
عرضه شوند و اکنون نیز برخی خودروسازان 
خودروه��ای خود را به صورت نقد و اقس��اط 

ارائه می دهند.

ساخت مسکن روستایی از بهمن 
پارسال کاهشی شد

معاون بازسازی روستایی بنیاد مسکن گفت: 
از بهمن پارس��ال با پرداخت نشدن وام ۲۰۰ 
میلیونی مس��کن روس��تایی، عقد قرارداد ها 
برای س��اخت مس��کن روس��تایی به شدت 
کاهش یافته اس��ت.به گزارش صداو س��یما، 
مجید جودی اظهار کرد: امیدواریم با اجرایی 
شدن دستور رئیس جمهور و مصوبه شورای 
عالی مسکن روند مطلوبی را در آینده  شاهد 
باش��یم تا عقب ماندگی پارس��ال را در سال 
۱۴۰۱ جبران کنیم.معاون بازسازی روستایی 
بنیاد مس��کن گفت: بنیاد مس��کن در بخش 
روستایی س��الانه باید ۲۰۰ واحد روستایی را 
نوسازی و مقاوم سازی کند که بر این اساس 
ت��ا پایان س��ال ۱۴۱۰ صددرص��د واحد های 
روستایی مقاوم سازی می شود.وی با اشاره به 
افزایش قیمت های تمام شده مسکن  در سال 
۱۴۰۰ افزود: در شش ماه  اول پارسال سقف 
وام مسکن روس��تایی از ۵۰ میلیون به ۱۰۰ 
میلیون تومان افزای��ش یافت که متقاضیان 
۱۲۰ ه��زار واح��د را، ب��ه بانک ه��ای عامل 
معرف��ی کردیم و ۶۵ ه��زار نفر هم موفق به 
عقد قرارداد و ش��روع کار شدند.جودی افزود: 
متاس��فانه با افزایش قیمت ه��ا و پیش بینی 
این که متقاضیان س��اخت مسکن نمی توانند 
با ۱۰۰ میلیون س��اخت  مسکن را تمام کنند 

پیشنهاد افزایش وام را مطرح کردیم.

لوازم خانگی موجود در فضای مجازی 
فاقد گارانتی است

رئی��س اتحادیه فروش��ندگان ل��وازم خانگی 
گفت: لوازم خانگی موجود در فضای مجازی 
فاقد گارانتی اس��ت و هیچ ارگانی پاسخگوی 
مرجوع شدن کالا در صورت خرابی نیست.به 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،اکبر پازوکی 
گفت: فروشندگان لوازم خانگی که در  فضای 
مجازی اقدام به فروش لوازم خانگی می کنند 
حتم��ا بای��د از اتحادیه ل��وازم خانگی مجوز 
بگیرن��د در غیر این صورت فعالیت  آن ها غیر 
مجاز اس��ت، چرا که بیشتر این کالا ها اصل 
نیست و تقلبی به دست مشتری می رسد.وی 
می گوید: به طور کلی خدمات پس از فروش 
در بازار فضای مجازی لوازم خانگی رس��می 
نیست، چرا که لوازم خانگی موجود در فضای 
مجازی دارای گارانتی نیست و همچنین هیچ 
ارگان و قانونی پاسخگوی اصالت جنس و یا 
مرجوع ش��دن کالا در صورت خرابی نیست، 
چرا که این فروشندگان به دنبال خلاء های 
قانونی هس��تند.اجناس خارجی که در فضای 
مجازی به مردم فروخته می شود، بیش از ۵۰ 

درصد قاچاق، فاقد شناسه و گارانتی است. 

اخبار

کاهش ۱۵ هزار تومانی قیمت گوشت 
گوسفندی

رئیس اتحادیه گوش��ت گوسفندی از کاهش 
۱۰ تا ۱۵ هزار تومانی قیمت این نوع گوشت 
در بازار خبر داد و گفت: تقاضا برای گوش��ت 
به دلیل کاهش قدرت خرید مردم، به ش��دت 
کاهش یافته است.به گزارش مهر، علی اصغر 
ملکی رئیس اتحادیه گوش��ت گوس��فندی، 
وضعی��ت بازار گوش��ت را آرام توصیف کرد و 
گفت: بازار به ش��دت دچار رکود شده و قدرت 
خرید مردم کاهش یافته است.وی اضافه کرد: 
بسیاری از همکاران ما ساعت ها جلو مغازه های 
خود می ایستند ولی کسی برای خرید مراجعه 
نمی کند، چرا که مردم توان خرید این کالا را 
ندارند.ملکی با اشاره به اینکه قیمت هر کیلوگرم 
گوشت گوسفندی بعد از تعطیلات عید نوروز 
۱۰ تا ۱۵ هزار تومان کاهش یافته است، گفت: 
هم اکنون قیمت هر کیلوگرم شقه بدون دنبه 
ممتاز برای مغازه داران بین ۱۶۰ تا ۱۶۵ هزار 
تومان و قیمت شقه با کیفیت پایین تر بین ۱۵۵ 
تا ۱۶۰ هزار تومان اس��ت. ضمن اینکه مغازه 
داران این کالا را با احتساب ۱۰ درصد سود به 
مصرف کنندگان عرضه می کنند.رئیس اتحادیه 
گوشت گوسفندی با اشاره به کاهش مصرف 
گوش��ت قرمز در عید ن��وروز ۱۴۰۱ گفت: به 
دلیل بالا بودن قیمت ها و کاهش شدید توان 
خرید مردم تقاضا برای گوشت قرمز بین ۳۰ تا 
۳۵ درصد کاهش پیدا ک��رد.وی درباره اینکه 
پیش بینی می کنید در روزهای آینده وضعیت 
قیمت گوشت گوسفندی به چه صورت باشد، 
گفت: با توجه به اینکه در ماه های اردیبهشت 
و خ��رداد بره های تَرَکی )بره هایی که علف تر 
می خورند( وارد بازار می ش��وند و بازار معمولًا 
اش��باع می ش��ود بنابراین نباید التهابی وجود 
داشته باشد.ملکی درباره اینکه آیا پیش بینی 
کاهش بیشتر قیمت را در روزهای آینده دارید، 
تصریح ک��رد: در حال حاضر ب��رای دامداران 
بیش��تر مساله نهاده مطرح اس��ت، با توجه به 
اینکه شرایط مراتع و صحراها نیز برای چریدن 
دام ها مطلوب نیست. در استان کردستان که 
استان دام خیز کشورمان است در حال حاضر 
قیمت هر کیلوگرم کاه ۶ هزار تومان، یونجه ۷ 
هزار تومان و جو ۸,۵۰۰ تومان اس��ت که این 
قیمت های بالا باعث می شود دامدار نتواند دام 
خود را با قیمت پایین ت��ر عرضه کند چرا که 

دچار زیان می شود.

فعلا نرخ کرایه ها افزایش نمی یابد
مدیرکل حمل و نقل مسافر سازمان راهداری 
و حم��ل و نقل جاده ای اعلام کرد که فعلا 
برنامه ای برای افزای��ش نرخ کرایه ناوگان 
حمل و نقل عمومی از جمله اتوبوس، مینی 
بوس و سواری های کرایه بین شهری وجود 
ندارد.به گزارش ایس��نا، در روزهای گذشته 
گمانه زنی هایی درباره افزایش قیمت بلیت 
اتوبوس، مینی بوس و س��واری های کرایه 
پ��لاک عمومی بین ش��هری مطرح ش��ده 
ب��ود در حالی ک��ه در روزهای پایانی س��ال 
گذش��ته مس��ئولان وزارت راه و شهرسازی 
تأکید کرده بودند ک��ه تا پایان فروردین ماه 
سال ۱۴۰۱ نرخ کرایه ها افزایش نمی یابد.

داری��وش باقرجوان-مدی��رکل حمل و نقل 
مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده 
ای- در این باره اظهار کرد: در مهرماه سال 
گذشته براساس دستور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت همه نرخ ها و قیمت ها ثابت ماند و 
امکان افزایش آن وجود نداش��ت.وی افزود: 
در حال حاضر نیز براساس آخرین تصمیمات 
و مصوبات ابلاغ ش��ده نرخ کرای��ه ناوگان 
حم��ل و نقل عمومی بین ش��هری از جمله 
اتوبوس، مینی بوس و سواری های کرایه تا 
پایان فروردین ماه س��ال جاری افزایش پیدا 

نخواهد کرد. 

پیش بینی افزایش ۵ درصدی تولید ماهی
مدیرکل پرورش آبزیان س��ازمان ش��یلات 
گفت: برآوردها حاکی از آن اس��ت که تولید 
صی��د و آبزی پروری با رش��د ۵ درصدی به 
یک میلیون و ۳۲۰ هزار تن برسد.به گزارش 
باش��گاه خبرنگاران جوان،مهدی ش��کوری 
گفت: با کاهش نس��بی قیم��ت بازار عرضه 
متعادل اس��ت، اما به س��بب زمان برداشت 
ماهی��ان پرورش��ی مش��کلی ب��رای عرضه 
وجود ندارد.شکوری می گوید: امسال برآورد 
می ش��ود که تولیدآبزی پروری با افزایش ۵ 
درص��دی به ۵۷۰ هزار تن و صید ۷۵۰ هزار 
تن برس��د.این مقام مسئول قیمت هر کیلو 
ماه��ی را ۳۰ هزار تا ۵۰۰ هزار تومان اعلام 
کرد .بنابر اذعان مسئولان شیلات با توجه به 
عرضه گس��ترده ماهی، فضا ب��رای افزایش 
غیرمنطقی قیمت فراهم نش��ده، هر چند با 
افزایش قیمت دس��تمزد و نهاده های تولید 
نرخ ماهی هم متاثر از دیگر کالاها افزایش 
یافت��ه اس��ت.مدیرکل پ��رورش آبزیان آب 
شیرین سازمان شیلات می گوید با توجه به 
افزایش صادرات و کاهش محسوس عرضه 
در بازار داخل، همچنین کاهش ۹۰ درصدی 
تیلاپیا  برآوردها حاکی از آن است که میزان 

سرانه مصرف به ۱۳ کیلوگرم برسد.

رئیس کمیس��یون عمران مجلس با بیان 
اینک��ه جامع��ه هدف قان��ون جهش تولید 
مسکن اقشار متوسط رو به پایین از لحاظ 
درآمدی هس��تند گفت: بازپرداخت اقساط 
باید حداکث��ر ۴۰ درصد درآمد متقاضیان و 
زیر ۵ میلیون تومان باش��د.به گزارش خانه 
ملت،محمدرضا رضائی کوچی اظهار کرد: 
هنگام تصویب قانون جهش تولید و تامین 
مسکن تصمیم بر این بود که حداکثر اقساط 

پرداختی متقاضیان بیش از ۴۰ درصد درآمد 
آنها نباشد، بدین معنی که اقساط واحدهای 
مسکونی ساخته شده در قالب قانون جهش 
تولید مسکن باید زیر ۵ میلیون تومان باشد.
وی ادامه داد: در قانون جهش تولید مسکن 
صندوق��ی تحت عن��وان »صن��دوق ملی 
مسکن« پیش بینی کردیم که منابع آن به 
صورت قرض الحس��نه بوده و نرخ سود و 
بازپرداخت تسهیلات را تعدیل می کند. در 

سال گذشته ۳۰ هزار میلیارد تومان به این 
صندوق ملی مسکن تزریق شده که از محل 
بازپرداخت اقساط مسکن مهر و کمک های 
دولتی بوده است از این رو میانگین نرخ سود 
تسهیلات خانه های ساخته شده باید ۸ الی 
۱۰ درصد باشد.وی تاکید کرد: این که یکی 
از مس��ئولان دولتی نرخ اقساط تسهیلات 
واحده��ای قانون جهش تولید مس��کن را 
۱۰ الی ۱۵ میلی��ون تومان اعلام می کند، 

ب��ه هیچ عن��وان امکان پذیر نب��وده و اگر 
قرار اس��ت چنین ارقامی دریافت شود باید 
گفت، متقاضی��ان ام��کان پرداخت چنین 
مبلغی را ندارند.وی اضافه کرد: از مسئولان 
خواهشمندم در مصاحبه های خود مطالبی 
غیر واقعی نگویند.رئیس کمیسیون عمران 
مجلس ادامه داد: اقس��اط واحدهای قانون 
جهش تولید مس��کن به ص��ورت پلکانی 
طراحی ش��ده و بای��د برای ش��روع زیر ۵ 

میلیون تومان باشد. از طرفی جامعه هدف 
این قانون نیز اقش��ار متوسط رو به پایین از 
لحاظ درآمدی نظی��ر کارمندان و کارگران 
هس��تند که امکان پرداخت اقساط ۱۰ الی 

۱۵ میلیون تومانی را ندارند.

4۰درصد درآمد متقاضیان نهضت ملی مسکن باید صرف اقساط شود
رئیس کمیسیون عمران مجلس:

ثبات به بازار مسکن بازگشت؟
وضعیت بازار مسکن در سال جدید؛

کند شدن آهنگ رشد قیمت مسکن و اجرای برنامه های 
حمایتی دولت در بخش مسکن می تواند زمینه ساز ایجاد 
ثبات در این بازار باش��د. بسیاری از متقاضیان مسکن در 
سال گذشته خریدی نکردند و منتظر علامت های مثبت 
در این بازار ماندند اما هم اکنون ارائه آمار از سوی بانک 
مرکزی با در رابطه با افزایش ۶ درصدی قیمت مسکن 
نگرانی هایی برای آنها فراهم کرده اس��ت.این در حالی 
اس��ت که بسیاری از مس��ئولان دولتی از جمله وزیر راه 
وشهرس��ازی و همچنین معاون مسکن وساختمان این 
وزارتخان��ه وعده های��ی در رابطه تثبیت قیمت مس��کن 
داده بودند.طب��ق اعلام آخرین آم��ار بانک مرکزی که 
مربوط به اس��فند ۱۴۰۰ می ش��ود، متوسط قیمت خرید 
و فروش یک متر مربع زیربنای واحد مس��کونی معامله 
شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران به 
ح��دود ۳۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان رس��یده که حاکی 
از افزایش ۶.۲ درصدی نسبت به ماه قبل است.این رقم 
نسبت به ماه مشابه سال قبل معادل ۱۶ درصد افزایش 
داش��ته اما در مقایسه با رشد نقطه به نقطه اسفند ۱۳۹۹ 
)معادل ۹۳.۷ درصد( به مراتب کمتر بوده و نشان دهنده  
کند ش��دن رشد قیمت مسکن در س��ال ۱۴۰۰ است و 
می تواند سیگنال مثبتی برای بازار باشد. شاخص کرایه 
مسکن اجاری در شهر تهران نیز در اسفند ۱۴۰۰، معادل 
۴۵.۸ درصد نس��بت به ماه مش��ابه پارسال افزایش پیدا 

کرده است.
بازار مسکن در وضعیت رکود غیر تورمی قرار دارد ���

مصطفی قلی خس��روی رئیس اتحادیه مشاوران املاک 
کش��وری م��ی گوید: رئی��س اتحادیه مش��اوران املاک 
کش��وری می گوید، آمار های بانک مرک��زی در رابطه با 
افزایش ۶ درصدی قیمت مس��کن را به شدت رد می کنم 

چراکه آمار های کف بازار در ش��هر های مختلف از جمله 
تهران نش��ان دهنده ثبات قیمتی مناسب و رکود در این 
بازار اس��ت،آمار های بانک مرکزی در رابطه با رشد قیمت 
مسکن تنها مربوط به استان تهران و آن هم تنها مربوط 
به برخی از مناطق این اس��تان است.وی توضیح داد: هم 
اکنون بازار مسکن با اجرای طرح نهضت ملی مسکن به 
سمت ثبات قیمتی حرکت کرده و ارائه آمار هایی در رابطه 
با افزایش قیمت مسکن باعث ورود سوداگران به این بازار 
می شود.رئیس اتحادیه مشاوران املاک کشور بیان کرد: 
بازار مس��کن با ورود به ماه رمضان به س��مت رکود غیر 
تورم��ی حرکت کرده و هم اکن��ون بهترین فرصت برای 

خرید مسکن به شمار می رود.پیش تر نیز رئیس اتحادیه 
مشاوران املاک کشوری درباره پیش بینی بازار مسکن در 
س��ال ۱۴۰۱ گفته بود: بازار مسکن در سال جدید آبستن 
ح��وادث و اتفاقات پیرامون اس��ت ولی ب��ا توجه به طرح 
های دولت در بخش مس��کن و تلاش سیاسیون برای به 
نتیجه رس��یدن مذاکرات به نظر می رس��د این بخش به 
ثبات برسد و شاهد رش��د بی رویه قیمت ها نباشیم. چرا 
که در حال حاضر قدرت خرید مردم به ش��دت کم ش��ده 
و افزایش قیمت ها بازار را بیشتر در رکود خواهد برد ولی 
تعادل در قیمت ها به شرط تحقق اهداف می تواند بخش 
مسکن را رونق بخشد، بخش اجاره نیز تابع عرضه و تقاضا 

اس��ت و اگر رویکرد نامناسبی در این زمینه در نظر گرفته 
نشود رشد همگام با تورم و حتی پایین تر را در این بخش 
تجرب��ه خواهیم کرد.پیش از این هم محمود محمود زاده 
معاون مسکن و ساختمان وزیر راه وشهرسازی گفته بود: 
تمام تلاش وزارت راه و شهرسازی افزایش عرضه و تولید 
مس��کن بوده که این برنامه ها به صورت مس��تمر و مدام 
پیگیری می شود.به گفته معاون مسکن و ساختمان وزیر 
راه و شهرسازی یکی از مهم ترین برنامه های دولت در سال 
جدید برای تثبیت قیمت در بازار مسکن تکمیل واحد های 
نیم��ه کاره بوده که با پرداخت تس��هیلات خود مالکی به 
سازندگان بخش خصوصی این بازار رونق بیشتری خواهد 
گرفت.وی گفت: بیش از ۹۰ هزار مالک واحد مس��کونی 
تقاضای خود را برای دریافت تسهیلات خود مالکی ثبت 
کرده اند و همچنین با طرح اجاره داری حرفه ای و ساخت 
۳۰۰ هزار واحد مسکونی توسط دستگاه های مختلف بازار 
اجاره مسکن رونق می گیرد.گزارش های میدانی هم حاکی 
از آن اس��ت بازار مسکن در سال جدید به سمت رونق در 
حرکت است و با ورود واحد های ساخته شده طرح نهضت 
ملی مسکن و همچنین اتمام واحد های مسکن مهر این 
بازار به س��مت ثبات قیمتی در حرک��ت می کند.برخی از 
مشاوران املاک کشور اعلام کرده اند با توجه به آنکه در 
ماه رمضان قرار داریم بسیاری از خریداران و فروشندگان 
مسکن دس��ت نگه داشته اند و همین امر باعث شده که 
بازار مسکن به سمت رکود حرکت کند که فرصت مناسبی 
را برای خریداران فراهم کرده اس��ت.ایجاد تعادل در بازار 
مسکن  یکی از اصلی ترین اولویت های دولت سیزدهم به 
شمار می رود و دولت همواره اعلام کرده است که با طرح 
ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی در قالب طرح نهضت ملی 

مسکن می تواند این بازار را به سمت رونق هدایت کند.

دبی��ر انجم��ن صنفی صنعت س��یمان با بی��ان اینکه 
افزای��ش قیمت س��یمان صحت ندارد گف��ت: تمامی 
معام��لات در بورس کالا انجام می ش��ود و اطلاعات 
بورس و ارزیابی ها نشان می دهد که طی هفته گذشته 
و دو هفته گذش��ته خریداری وجود نداش��ته اس��ت.به 
گزارش ایسنا، عبدالرضا شیخان ضمن تاکید بر اینکه 
از نظر م��ا افزایش نرخی حتی در ب��ازار اتفاق نیفتاده 
اس��ت، اظهار کرد: ارزیابی بازار که از س��وی سازمان 
حمایت مصرف کنن��دگان و تولیدکنن��دگان نیز قابل 
پیگیری است، نشان می دهد که افزایش قیمت سیمان 
نداشته ایم. ضمن اینکه تمامی معاملات در بورس کالا 
انجام می ش��ود و اطلاعات بورس و ارزیابی ها نش��ان 
می دهد که طی هفته گذش��ته و دو هفته گذش��ته )با 
توجه ب��ه عرضه هفتگ��ی(، خریداری وجود نداش��ته 
و کس��ی تمایل به خرید سیمان نداش��ته است.  دبیر 
انجمن صنفی صنعت سیمان افزود: این بدان معناست 

ک��ه بازار کش��ش چندانی ندارد؛ این در حالیس��ت که 
محدودیت��ی برای ف��روش وجود ن��دارد و اگر خریدار 
بود  ساخت وسازها برقرار بود، خرید صورت می گرفت. 
قیمت هایی که بر اس��اس آن معاملات در بورس کالا 
انجام می ش��ود، قیمت های پایه است و هیچکس هم 
بالات��ر از قیمت های پایه امکان فروش ندارد؛ بنابراین 
صحبت های اخی��ر مبنی بر افزایش قیمت س��یمان، 
مورد تایید ما نیس��ت و مدرکی ب��رای ثبات آن وجود 
ندارد؛ چرا که ملاک اصلی س��ازمان حمایت و بورس 
کالاس��ت. گزارش های واصله به ما، حاکی از افزایش 
نرخ سیمان حتی در بازار نبوده است. اگر افزایش نرخی 
رخ داده بود، قطعا س��یمان فروش بیشتری داشت.وی 
خاطرنش��ان کرد: این در حالیست که بررسی ها نشان 
می دهد حتی در برخی مناطق کش��ور، سیمان ارزان تر 
هم ش��ده و گرانی مطرح نبوده اس��ت. خوشبختانه در 
حال حاضر ش��رایط ثابتی بر بازار حاکم است و اتفاق 

خاصی نیفتاده؛ اما این نکته را نیز نباید نادیده گرفت که 
با توجه به افزایش هزینه های تولید از جمله دستمزدها 
که بر کس��ی پوشیده نیست و تاثیر آن بر سایر عوامل 
همچون پیمانکاری ها، تعمیرات و نگهداری و... قیمت 
س��یمان قطعا قیمت های فعلی نخواه��د بود و قیمت  
واقعی، این ها نیست.ش��یخان تصریح کرد: در شرایط 
فعلی کشور، بایس��تی تولید مورد حمایت قرار گیرد و 
همچون سال های گذشته، به عنوان شعار سال مدنظر 
قرار گرفته اس��ت. ب��رای حمایت از تولی��د، نمی توان 
تمام��ی موارد را نادیده گرفت و مانع اصلاح قیمت ها، 
صادرات و... شد اما انتظار داشت تولید ادامه پیدا کند؛ 
با ادامه روند تولید، اشتغال نیز حفظ خواهد شد. اما اگر 
س��یمان یا س��ایر  صنایع  به هر دلیل نتوانند تولید را 
ادامه دهند، به زیان دهی گرفتار خواهند ش��د و به تبع 
صنعت خواهد خوابید و  مشکلات آن لاینحل خواهد 
شد.دبیر انجمن صنفی صنعت سیمان ضمن اشاره به 

تاثیرگذاری محدودیت ها همچون محدودیت های برق 
و گاز بر روند تولید، از دولت درخواس��ت کرد که تولید 
را م��ورد حمایت قرار دهند ت��ا تولید روند ثابت خود را 
داش��ته باش��د و به موقع محصول عرضه شود. هر چه 
تولید افزایش یابد، قیمت ها مناس��ب تر خواهد ش��د و 
عرضه و تقاضا به درستی صورت می گیرد. این حمایت 
از تولی��د نه تنها در صنعت س��یمان، بلک��ه در تمامی 
زمینه ها بایس��تی پیگیری ش��ود.      این مقام صنفی 
در رابطه با قیمت پایه  س��یمان اعلام کرد: قیمت پایه 
هر پاکت س��یمان ۵۰ کیلوگرمی بین ۲۷ هزار و ۵۰۰ 
توم��ان تا ۲۸ هزار تومان اس��ت. این قیمت پایه درب 
کارخانه است که هزینه های ارزش افزوده، هزینه های 
حمل ونقل و... بر آن افزوده خواهد شد و ممکن است 
قیمت هر پاکت سیمان ۲۸ هزار تومانی با هزینه های 
حمل ونقل، ارزش افزوده، سود عامل، تخلیه و بارگیری 

و... بطور مثال به ۳۳ تا ۳۵ هزار تومان برسد. 

افزایش قیمت سیمان صحت ندارد
دبیر انجمن صنفی صنعت سیمان:

صادرات 2.۵ میلیارد دلار صنایع کوچک در سال ۱4۰۰ 
معاون وزیر صمت اعلام کرد؛

مع��اون وزیر صمت گفت: آمار دقیقی از میزان ش��هرک های صنعتی نداریم اما 
صنایع کوچک س��ال گذشته توانستند ۲.۵ میلیارد دلار صادرات داشته باشند.به 
گزارش مهر، علی رس��ولیان اظهار کرد: بیش از ۱۰۳۰ شهرک، ناحیه و منطقه 
ویژه مصوب در کشور داریم که از این میزان ۸۴۱ شهرک و ناحیه صنعتی فعال 
هستند. همچنین ۴۸ هزار و ۵۰۰ واحد صنعتی و تولیدی در شهرک ها و نواحی 
فعال هس��تند که یک میلیون نفر در این واحدها مشغول به کارند. سال گذشته 
نیز ۷۴۰۰ قرارداد حق بهره برداری با افراد امضا ش��د که این قراردادها طرح های 
اقتصادی متقاضی فعالیت در شهرک ها بودند و در این راستا ۳۵۰۰ هکتار زمین 
به فعالان اقتصادی واگذار شده است. از این میزان ۵۳۰۰ طرح در دولت سیزدهم 
منعقد شد و برای سال جاری نیز برنامه امضای بیش از ۷۰۰۰ قرارداد را در دستور 
کار داریم.مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران افزود: 
در س��ال ۱۴۰۰، ۲۸۸۰ واحد جدید در شهرک ها به بهره برداری رسید که نسبت 
به س��ال ۹۹، ۱۳ درصد رشد داشت.وی تصریح کرد: سال گذشته ۱۹۰۰ هکتار 
اراضی که به هر دلیلی به بهره برداری نرس��یده بودند، شناس��ایی و فسخ شدند 
ک��ه از این میزان ۷۷۰ هکتار را پس گرفتیم و در اختیار فعالان اقتصادی جدید 
قرار خواهیم داد. برای امسال نیز ۵۰۰ هکتار پس خواهیم گرفت.رسولیان گفت: 
س��ال گذشته طرح در مرحله تخصیص زمین ۷ درصد کاهش یافت و با تأمین 
و کمک های مالی، اراضی در مرحله دیوارکشی ۲۲ درصد و واحدهای در مرحله 
نصب ماشین آلات ۳۰ درصد افزایش یافت.مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران با اش��اره به واحدهای راکد گفت: مجموع واحدهای 
راکدی که شناسایی شدند، ۱۲ هزار واحد بودند که سال گذشته ۲۰۶۷ واحد احیا 
شد که نسبت به سال ۹۹ رشد ۴۰ درصدی داشت و از میزان واحدهای راکد ۱۵ 
درصد کاس��ته ش��د. از این میزان ۱۶۰۰ واحد در داخل شهرک ها و بیش از ۴۵۰ 
واحد در خارج از شهرک ها مستقر بودند. از طریق احیای این واحدها ۳۶ هزار شغل 
جدید ایجاد شد. امسال نیز احیای ۲۰۰۰ واحد راکد دیگر در دستور کار قرار دارد.
به گفته رسولیان، ۶۴ درصد واحدهای راکد قابلیت احیا را دارند و مابقی یا قابلیت 
احیا ندارند یا اینکه باید نوع فعالیت خود را تغییر دهند که در این رابطه برای تأمین 

مالی با بانک ها وارد تعامل شده ایم.وی در مورد تأمین زیرساخت های شهرک های 
صنعتی گفت: سال گذشته ۷۰۰۰ هکتار زمین برای فعالان اقتصادی به شهروندان 
اضافه کردیم که نسبت به سال ۹۹، ۲۸۸ درصد رشد داشت. برای تأمین آب هم 
۷۴۰ لیتر بر ثانیه را برای واحدها تأمین کردیم که رش��د ۵۸ درصدی نسبت به 
سال ۹۹ داشته است. همچنین ۱۲۰۰ لیتر بر ثانیه پساب را تأمین کردیم. در مورد 
تأمین برق هم سال گذشته ۸۵۰ مگاوات برق برای شهرک ها و نواحی تأمین شد 
که ۱۰۴ درصد رشد را نشان می دهد. برای امسال نیز برنامه ریزی کرده ایم که در 
پست های برق با وزارت نیرو مشارکت و ۶۶ پست را برای تأمین برق شهرک ها 
فعال کنیم که از این طریق ۲۵۰۰ مگاوات برق برای ش��هرک ها تأمین خواهد 
شد. فعالان اقتصادی نیز می توانند برای خودتأمینی وارد کار شوند که بر اساس 
بودجه برای هر مگاوات ۱۰۰ متر زمین رایگان می دهیم.رس��ولیان تصریح کرد: 
سال گذشته ۱۷۶ هزار مترمکعب برای تأمین آب پساب حاصل از صنعت برای 
تصفیه خانه ها ایجاد کردیم اما آنچه که وارد ش��هرک ها شد، ۳۵ هزار مترمکعب 
بود که امیدواریم امس��ال به ۵۰ هزار مترمکعب برسد.مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و ش��هرک های صنعتی ایران ادامه داد: بیش از ۱۴۳۰ کارگاه نیز برای 
واحدهای کوچک و متوسط در سطح کشور ایجاد کردیم.معاون وزیر صمت گفت: 
یکی از مهمترین برنامه های ما برای سال جاری، شفاف سازی و حذف امضاهای 
طلایی است که مقدمه این کار شناسایی فرآیندهای سازمان بود. در این راستا ۶۰ 
فرآیند شناسایی شد که باید به سمت الکترونیکی کردن و شفاف سازی برویم؛ در 
مرحله نخست واگذاری زمین به صورت الکترونیکی انجام خواهد شد.وی افزود: 
همچنین افزایش ظرفیت تولید در سال جاری در دستور کار قرار دارد که در این 
راستا به دنبال فعال سازی واحدهایی هستیم که با کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت خود 
کار می کند. در این رابطه ۳۳۰۰ واحد هدفگذاری ش��ده است.رس��ولیان در مورد 
دانش بنیان کردن شهرک های صنعتی نیز گفت: به صورت جدی به دنبال نفوذ 
دانش بنیان در شهرک ها هستیم و حمایت های زیادی از این بخش خواهیم کرد و 
بخش زیادی از هزینه های حضور در نمایشگاه ها، انعقاد قراردادها و … را پرداخت 
می کنیم.مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران در مورد 

حمایت از واحدهای صنعتی در برابر هزینه های مربوط به حقوق کارگران گفت: 
بسته خوبی در مورد افزایش حقوق در وزارت صمت در دست پیگیری قرار دارد 
تا از این طریق واحدهای کوچک و متوسط آسیب زیادی نبینند. همچنین هفته 
پیش بسته دیگری با محوریت وزارت صمت مصوب شد.وی در مورد شهرک های 
خورشیدی نیز گفت: ما بخش کوچکی از این پازل هستیم. تفاهمنامه ای با وزارت 
نیرو تدوین ش��د تا فرآیند کارها سریع تر انجام ش��ود. در این هفته با مصوبه ای 
که از دولت گرفتیم یک شهرک خورشیدی در قزوین مصوب کردیم که دنبال 
گسترش این مسئله هستیم اما به هر حال مسئولیت اصلی با وزارت نیرو است.

رسولیان در مورد میزان صادرات شهرک های صنعتی گفت: آمار دقیقی از میزان 
صادرات نداریم چرا که گمرک گزارش کالا می دهد اما بر اساس اطلاعاتی که از 
صنایع کوچک گرفتیم، مشخص شد که سال گذشته ۲.۵ میلیارد دلار صادرات 
از این صنایع انجام شده است.معاون وزیر صمت در مورد کمبود نیروی کار نیز 
تصریح کرد: متأسفانه در برخی شهرک ها و نواحی صنعتی همچون قم، قزوین 
و … با کمبود نیروی کار مواجه هستیم که در این رابطه ۱۱ محور را شناسایی 
کردیم و یکی از اقدامات، فراهم کردن زمینه اسکان برای فعالان واحدها در کنار 
شهرک ها است. در این رابطه با وزارت راه و شهرسازی تفاهمنامه ای امضا و ۳۵۰ 
هزار نفر از فعالان واحدها را برای اس��کان شناسایی کرده ایم که فرآیند این کار 
رو به اتمام است.وی در مورد شهرک های خصوصی گفت: سیاست ما واگذاری 
شهرک ها است که در حال حاضر ۶۲ شهرک بخش خصوصی در کشور داریم 
که تمام فرآیند تأمین زیرساخت ها با آنهاست. ما فقط در بحث قیمت گذاری، نحوه 
فعالیت و پرداخت تس��هیلات وارد عمل می شویم.رسولیان در خصوص احداث 
ش��هرک مشترک با خارجی ها گفت: با ترکیه، ارمنستان و عراق تفاهمنامه های 
اولیه امضا شده بود اما با عراق و ارمنستان چند مکان را نیز شناسایی کردیم البته 
پیش از هر چیزی باید قوانین اصلاح شوند زیرا ما قانون مشخصی در مورد فعالیت 
شهرک های مشترک نداریم.معاون وزیر صمت در مورد شهرک های تخصصی 
گفت: در حال حاضر ۵۲ شهرک تخصصی و ۱۰ شهرک فناوری در کشور داریم 

که ویژه دانش بنیان ها است.
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بانک و بيمه

شعبه امین بانک پارسیان آماده ارائه 
خدمات به مشتریان

عملیات بازس��ازی و تجهیز ش��عبه امین بانک 
پارسیان پایان یافت و این شعبه با طراحی جدید 
آماده ارائه خدمات نوین بانکی به مشتریان ارجمند 
است. بر اساس این گزارش؛ آیین بازگشایی مجدد 
شعبه امین بانک پارسیان صبح روز یکشنبه ۲۱ 
فروردین ماه با حضور سیامک دولتی معاون شعب 
و پشتیبانی به همراه تعدادی از مدیران و کارکنان 
شعب بانک پارسیان برگزار شد. سیامک دولتی 
معاون شعب و پشتیبانی بانک در آیین بازگشایی 
این ش��عبه در جمع مدیران بان��ک و کارکنان 
ش��عب ضم��ن قدردانی از مدیریت پش��تیبانی 
بانک و همه کسانی که در راه اندازی مجدد این 
ش��عبه تلاش کرده اند،گفت: زحماتی که برای 
بازسازی و تجهیز این شعبه انجام شده، سرمایه 
ملی است و امیدواریم با این اقدام پتانسیل لازم 
برای خدمت به مردم منطقه فراهم ش��ود. وی 
بابیان اینکه شعبه امین از پتانسیل خیلی خوب و 
مناسبی در منطقه برخوردار است، افزود : بانک 
پارسیان به عنوان یک نهاد مالی وظایف مهمی 
در اقتصاد کش��ور به عهده دارد که می بایست 
بتوانیم به بهترین شکل به آن عمل کنیم. معاون 
شعب و پشتیبانی بانک در ادامه به عملکرد سال 
گذشته بانک اشاره و عنوان کرد: درمجموع سال 
گذش��ته در سطح شعب رشد مناسبی داشتیم و 
شاهد رشد تقریبی در تمامی شاخصه های بانک 
چه از نظر تسهیلات و تعهدات و چه ازنظر منابع 
بودیم و درمجموع ش��عب روند مثبتی داشتند. 
س��یامک دولتی تصریح کرد : امیدواریم امسال 
نیز برنامه های منظم و منسجمی به ویژه از باب 
تسهیلات خرد و تعهدات موردتوجه قرار گیرد تا 
بتوانیم همچنان در مسیر خدمت رسانی مناسب 
به جامعه و سودآوری حرکت کنیم. معاون شعب 
و پشتیبانی بانک با تأکید بر لزوم مشتری مداری 
و تکریم مشتریان گفت : باید بهترین نوع تعامل 
با مش��تری را داش��ته و ضمن ارائ��ه خدمات و 
تسهیلات اعتماد مشتریان را جلب و این امکان 

فراهم باشد.

آغاز دهمین جشنواره حساب های 
قرض الحسنه پس انداز بانک 
اقتصادنوین با جوایز ارزنده

هم زمان با بیس��ت و یکمین س��ال فعالیت 
بان��ک اقتصادنوین، دهمین دوره جش��نواره 
حساب های قرض الحس��نه پس انداز )ریالی( 
بان��ک اقتصادنوین با ه��دف ترویج فرهنگ 
پس��ندیده قرض الحسنه آغاز شد. به گزارش 
رواب��ط عموم��ی بان��ک اقتصادنوی��ن، این 
جش��نواره از ۲۱ فروردین ماه ت��ا ۲۱ مهرماه 
۱۴۰۱ برگ��زار می ش��ود و به پ��اس قدردانی 
از س��پرده گذاران نیک اندی��ش این بانک، به  
قید قرعه ۲۱ جایزه ی��ک میلیارد ریالی، ۲۱ 
جای��زه ۵۰۰ میلیون ریال��ی، ۲۱ جایزه ۲۰۰ 
میلیون ریال��ی و میلیاردها ریال جوایز نقدی 
دیگر به برندگان اهدا خواهد ش��د. همچنین 
طبق برنامه ریزی انجام ش��ده، از هر ۱۰ نفر 
واجد شرایط شرکت در قرعه کشی، یک نفر 
برنده یکی از جوایز ارزنده بانک اقتصادنوین 
خواهد بود. حداقل موجودی برای شرکت در 
جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز 
بانک اقتصادنوین ۵۰۰ هزار ریال است و به 
ازای هر ۵۰۰ هزار ریال در پایان هر روز یک 
امتیاز برای صاحب حس��اب منظور می شود. 
هم وطنان ارجمند برای مشارکت در امر نیک 
قرض الحس��نه و بهره مندی از آثار معنوی و 
جوایز این جشنواره می توانند نسبت به افتتاح 
یا تکمیل موجودی حس��اب خود اقدام کنند. 
ش��ایان ذکر اس��ت امتیاز کسب شده توسط 
بانک  قرض الحسنه  دارندگان حس��اب های 
اقتصادنوین از ۲۱ مهرماه ۱۴۰۰ )پایان دوره 
نهم جش��نواره( تا پای��ان ۲۱ مهرماه ۱۴۰۱ 
مبنای ش��رکت در قرعه کش��ی خواهد بود. 
همچنین آن دسته از مشتریانی که علاقه مند 
به استفاده از روش های غیرحضوری هستند، 
می توانند با اس��تفاده از اینترنت بانک یا سایر 
خدمات الکترونیکی این بانک مانند اپلیکیشن  
همراه نوین و ... نس��بت به افزایش موجودی 
حساب های قرض ا لحسنه پس انداز خود اقدام 
و از هم اکنون شانس خود را برای برنده شدن 
در این جش��نواره افزایش دهند. )فعال سازی 
آنلای��ن اینترنت بانک / همراه نوین( گفتنی 
است، منابع حاصل از سپرده گذاری هم وطنان 
س��خاوتمند در حس��اب های قرض الحسنه 
پس انداز بانک اقتصادنوین ، به صورت کامل 
ص��رف حمای��ت از ازدواج جوانان، اش��تغال 

مددجویان و امور خیریه می شود. 

اخبار

بانک ایران زمین درک درست و به موقعی 
از بانک��داری الکترونیکی داش��ته و در این 
عرص��ه حضوری فعال و چش��مگیر دارد و 
با هدف جلب رضایت مشتریان، از ظرفیت 
بانکداری الکترونیکی نهایت اس��تفاده را به 
عمل آورده اس��ت و خدم��ات الکترونیکی 

بانک ای��ران زمین به اندازه ای گس��ترده و 
چشمگیر است که مراجعه مشتریان بانک 
را به حداقل ممکن کاهش داده اس��ت. به 
گ��زارش فوق العاده به نقل از تج��ارت آوا، 
زندگی انس��ان بر ریل علم و دانش حرکت 
میکند و هرگاه که در این مسیر گام برداشته، 
به موفقیت های چشمگیری دست پیدا کرده 
است. از سوی دیگر هر گاه که انسان نسبت 
ب��ه دانش و فن آوری های روز بی توجه یا 
ک��م توجه بوده و به ه��ر دلیل از آنها غافل 
شده، زیان های جبران ناپذیری را متحمل 

شده است. به همین دلیل هرگز نمی توان 
و نبای��د از علم و فن��اوری فاصله گرفت یا 
آن را ک��م اهمیت پنداش��ت و این موضوع 
همواره مورد توج��ه بانک ایران زمین بوده 
است.  واقعیت انکار ناپذیر آن است که علم 
و فناوری در تمامی بخشهای زندگی انسان 
خودنمایی می کند و تاثیرگذاری آن به نوعی 
است که به هیچ عنوان نمی توان و نباید از 
فرصت های پیش آمده علمی استفاده نکرد.  
علم و فناوری به اندازه ای اهمیت دارد که در 
تمامی بخش ها و لحظه های زندگی انسان 

مورد اس��تفاده قرار می گیرد و این ظرفیتی 
است که بانکداری نیز ناچار به سوی آن گام 
برداشته اس��ت.  امروزه استفاده از ظرفیت 
بان��ک ها، از حض��ور فیزیکی ب��ه فضای 
مج��ازی حرکت ک��رده و فن��اوری در این 
عرصه به اندازه ای رشد داشته که بسیاری از 
خدمات بانکی را می توان در قالب بانکداری 
الکترونیکی اج��را، دریافت یا پرداخت کرد.  
بانک ای��ران زمین نیز درک درس��ت و به 
موقعی از بانکداری الکترونیکی داش��ته، در 
این عرصه حضوری فعال و چشمگیر داشته 

و با هدف جلب رضایت مشتریان، از ظرفیت 
بانکداری الکترونیکی نهایت اس��تفاده را به 
عمل آورده است.  خدمات الکترونیکی بانک 
ایران زمین به اندازه ای گسترده و چشمگیر 
است که مراجعه مشتریان بانک را به حداقل 
ممکن کاهش داده است.  امروزه می توان 
با مراجعه به س��ایت بان��ک ایران زمین، به 
سادگی ابزار بانکداری الکترونیکی را فعال 
کرد و در قالب آن انواع حساب های قرض 
الحسنه، جاری، کارت و سپرده کوتاه مدت 

را افتتاح کرد.

حضور فعال و چشمگیر بانک ایران زمین در زمینه بانکداری الکترونیکی

مدیرعامل بیمه دانا:

مدیرعام��ل بیم��ه دان��ا، اس��تمرار تقوی��ت بیمه های 
اش��خاص، به ویژه رش��د فروش در رش��ته بیمه های 
عمر و  ح��وادث انفرادی را عامل مؤثری برای تحقق 
اهداف استراتژیک این شرکت عنوان کرد. به گزارش 
روابط عمومی بیمه دانا، دکتر رضا جعفری در مراس��م 
قرعه کشی یک دستگاه خودرو کوییک به نمایندگان 
برتر ف��روش بیمه نامه ح��وادث انفرادی، اس��تفاده از 
ابزاره��ای تش��ویقی را عام��ل تعیین کنن��ده ای برای 
افزایش انگیزه شبکه فروش دانست و اظهار داشت: در 
بس��یاری از کشورهای پیشرفته امروز یکی از اقدامات 
اساسی برای رس��یدن به فروش بیشتر، بهره مندی از 
تبلیغات و افزایش انگیزه ش��بکه فروش برای افزایش 
پرتف��وی از طریق مشوق هاس��ت.  وی اس��تمرار این 
برنامه ها را خواس��تار ش��د و با اشاره به ابلاغ برنامه ها 
و بودجه پیش بینی ش��ده به ستاد و شعب کشور گفت: 
جذب پرتف��وی اقتصادی و تقوی��ت بخش بیمه های اصلاح ترکی��ب پرتفوی مبتنی بر مدیریت ریس��ک، آنچ��ه که طبق ای��ن برنامه ها برای م��ا اهمیت دارد، 

اشخاص به ویژه در رش��ته بیمه های حوادث انفرادی 
است که البته از ضریب خسارت مناسبی هم برخوردار 
است.  دکتر جعفری در بخش دیگری از اظهارات خود، 
تقویت سرمایه گذاری در شرکت را مورد تأکید قرار داد 
و با اشاره به ضرورت معرفی محصولات جدید بیمه ای 
ابراز امیدواری کرد: بیمه دانا با معرفی چند طرح جدید 
در آینده ای نزدیک ضم��ن افزایش ضریب نفوذ بیمه 
در جامع��ه، به نیازها و مطالبات مختلف مش��تریان و 
بیمه گذاران خود پاس��خ شایس��ته ای ارائه خواهد کرد.  
مدیرعام��ل بیم��ه دانا در پایان س��خنان خ��ود، ورود 
همکاران به پرتفوی های کم ریس��ک را یادآور شد و با 
تأکید بر ضرورت تداوم برگزاری چنین مراسمی برای 
افزایش انگیزه ش��بکه فروش اب��راز امیدواری کرد: با 
افزایش تلاش همکاران در ستاد و صف، این شرکت 
بتوان��د به تحقق اهداف پیش بینی ش��ده خود تا پایان 

سال جاری نائل شود.

تقویت بیمه های اشخاص اهداف استراتژیک صنعت بیمه را محقق می کند

انتقال تجارب بازنشستگان سبب ارتقاء سطح دانش سازمانی می شود
مدیر عامل بانک توسعه تعاون انتقال تجارب بازنشستگان را سبب ارتقاء سطح 
دانش سازمانی دانست. حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در 
دیدار با بازنشس��تگان بانک اظهار داشت: سرمایه انسانی از مهمترین سرمایه 
هر سازمان به شمار می آید که بازنشستگان نیز بخش مهمی از سرمایه انسانی 
محس��وب می گردند. مهدیان گفت: بانک توس��عه تعاون طی س��الهای اخیر 
همواره در مس��یر حرکتی رو به رش��د بوده اس��ت و عملکرد بانک در بخش 
ه��ای مختلف با جهش های مثبت همراه بوده اس��ت که این پیش��رفت ها 
مرهون تلاش جمعی همکاران از جمله بازنشس��تگان بانک می باش��د. وی 
افزود: تعداد بازنشستگان بانک توسعه تعاون تاکنون حدود ۱۱۲ نفر هستند که 

اتخاذ تدابیر و اقدامات متنوع برای تکریم و بهبود وضعیت آنان ضروری است. 
مدیر عامل بانک توسعه تعاون توجه و احترام به بازنشستگان را از مهمترین 
اجزای فرهنگ س��ازمانی برش��مرد و گفت: هر س��ازمان زمانی به بالندگی و 
پیش��رفت دس��ت می یابد که رعایت حرمت بازنشستگان در فرهنگ سازمان 
نهادینه ش��ده باشد. مهدیان خاطر نش��ان کرد: بازنشستگان پس از سه دهه 
خدمت واجد تجارب ارزشمندی می باشند که انتقال تجارب و جانشین پروری 
برای حفظ اندوخته های علمی و تجربی و س��ازمانی آنان حائز اهمیت است. 
وی مدیریت دانش را موضوعی مهم برای س��ازمانهای پیشرو عنوان نمود و 
گفت: بازنشستگان از مهمترین منابع دانش و اطلاعات در سازمان محسوب 

می گردند و مستندسازی دستاوردهای تجربی آنان در تکمیل چرخه مدیریت 
دانش س��ازمان موثر اس��ت. مدیر عامل بانک توس��عه تعاون گفت: توجه به 
نیازهای معیشتی و رفاهی بازنشستگان از مهمترین مصادیق تکریم عزیزان 
می باشد که بانک نیز تلاش نموده اقداماتی در چارچوب های قانونی در بهبود 
وضعیت آنان صورت دهد. وی افزود: هر چه وضعیت بازنشستگان بهبود یابد، 
کارکنان نیز با انگیزه بیشتری به فعالیت شغلی خود می پردازند. در این جلسه 
بازنشستگان بانک نیز پیشنهادها و نقطه نظرات خود را مطرح نمودند و مدیر 
عامل بانک نیز ابراز امیدواری نمود که با استفاده از ظرفیت های قانونی، رویه ها 

و دستور العمل های مناسبی برای تکریم بازنشستگان به حیطه اجرا درآید.

اخبار

روش تفسیری شهید صدر جامع تمام 
تفاسیر گذشته و آینده است

روش  بهمن��ی،  والمس��لمین  حجت الاس��لام 
ش��هید صدر را جامعیتی از تمام تفاس��یر گذشته 
و آین��ده عنوان ک��رد و گفت: ای��ن روش همه 
روش ه��ای تفس��یری را در بر می گی��رد و هیچ 
ی��ک را رد نمی کند. به گزارش »عصر ایرانیان«، 
حجت الاسلام والمس��لمین سعید بهمنی عضو 
هیأت علمی پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی 
و مؤل��ف کت��اب »نظریه پردازی ق��رآن بنیان« 
س��خنران پنجمین جلسه از سلسله نشست های 
علمی »اندیشه صدر« با عنوان »جامعیت تفسیر 
شهید صدر« بود که به مناسبت فرا رسیدن چهل 
و دومین س��الگرد شهادت شهید سید محمدباقر 
صدر به همت پژوهشگاه شهید محمدباقر صدر 
 )shahidsadr( از صفحه اینستاگرام این شهید
ب��ه صورت زنده پخش ش��د. عضو هیأت علمی 
پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی درباره جامعیت 
روش تفسیری شهید صدر گفت: این روش هیچ 
روشی را رد نمی کند و جامعیتی از تمام آن ها است؛ 
تفسیر موضوعی شهید صدر در عرض هیچ روش 
دیگری قرار ندارد و قسم روش های دیگر نیست؛ 
روش موضوعی تفسیر شهید صدر رویکردی است 
و با هدف و مس��أله ای که دنبال می کند از سایر 
روش ها ممتاز می شود. مؤلف کتاب »نظریه پردازی 
قرآن بنیان« آغاز فرآیند تفسیر موضوعی شهید 
صدر را مسأله شناس��ی عنوان کرد و ابراز داشت: 
در مسأله شناسی تکنیک هایی وجود دارد؛ در زمان 
شهید صدر تکنیک هایی وجود داشته است و در 
این روش اندیش��مند مسأله را انتخاب می کند و 
در صدد حل آن است که در اینجا نیازمند نگاهی 
جهان شمول هس��تیم. وی ابراز داشت: وقتی با 
مسأله ای مواجه می ش��ویم باید از دستاوردهای 
بش��ر و سیر تاریخی آن اطلاع داشته باشیم؛ این 
روش برون قرآنی اس��ت و با روش های تفس��یر 
هیچ ارتباطی ندارد؛ در ادامه شهید صدر می گوید 
برای مسأله ای که ممکن است کل هدف نباشد، 
در نظر می گیریم که این کار هم برون قرآنی است 
و ارتباطی به روش های تفسیری ندارد. بهمنی دو 
عنوان کلی شهید صدر را اینگونه برشمرد: ما در 
مس��أله یابی حتماً باید نظریه پردازی کنیم که به 
داده های توصیفی قرآن کریم دست پیدا می کنیم، 
بعد از این می گوید که این مس��أله یک بایدی را 
به ما ارائه می دهد؛ هر کسی باید ببیند که مسأله 
چیست؟ هستی شناسی کند و به الزامات آن پایبند 
باشد؛ در این مرحله هم به روش های تفسیر دیگر 

متعرض نمی شود. 

 آدمی که ربا می خورد
 دشمن خودش است

انصاری��ان با اس��تناد به آیات ق��رآن کریم 
تصری��ح ک��رد؛ پ��روردگار در ق��رآن مجید 
پیرام��ون آفرینش انس��ان می فرماید: اولین 
نعمت��ی که بعد از نعمت وج��ود، به آدم عطا 
کردم این بود که به او علم اس��ماً را آموختم. 
به گزارش »عصر ایرانیان«، حجت الاسلام 
حس��ین انصاریان، استاد حوزه و مفسر قرآن 
کریم طی س��خنرانی در حسینیه هدایت به 
مناس��بت ماه مبارک رمضان، با بیان اینکه 
طب��ق آیات صریح قرآن کری��م اولین معلم 
هس��تی، وج��ود مقدس پ��روردگار ب��وده و 
نخس��تین دانش آموز یادگیرنده، حضرت آدم 
)ع( اس��ت، اظهار داشت: یکی از تعالیم خدا 
که در اصول کافی نقل ش��ده این است که 
ب��ه آدم )ع( فرمود: آنچه خوبی برای خودت 
می خواهی، برای همه بخواه و در این زمینه 
تک رو نب��اش و هرچه مصیبت و بدی برای 
خودت نمی پسندی برای دیگران هم نپسند. 
وی در ادامه با اس��تناد ب��ه آیات قرآن کریم 
تصریح کرد: پروردگار در قرآن مجید پیرامون 
آفرینش انس��ان می فرماید: اولین نعمتی که 
بع��د از نعمت وجود، ب��ه آدم عطا کردم این 
بود که به او علم اس��ماً را آموختم. محققین 
و فلاسفه ی اس��لامی معتقدند که پروردگار 
عالم، اس��ماً حسنی خودش را یاد آدم داد که 
شامل ۹۹ اسم است. در نتیجه خدا برای خود 
نامگذاری کرده است و در رأس همه ی هزار 
نامی که اعلام کرده، اسماً حسنی قرار دارد. 
خداوند اسماً حسنی را به آدم یاد داد تا بداند 
خودش را باید با چه عناصری بسازد؟! هدف 
خ��دا از این آموزش این بود که آدم خود را با 
این کلمات بس��ازد یعنی حقیقت این اسماً را 
در اعمال، قلب و حالات بروز و ظهور دهد. به 
عنوان مثال یکی از اسماً حسنی، رحیم است؛ 
خداون��د رحیم را به آدم ی��اد داد تا او هم در 
رحمت و مهربانی با خدا هماهنگ شود و اول 
از همه به خودش رحم کند. این استاد حوزه 
علمیه بیان داشت: آدمی که ربا می خورد، به 
دنبال مال حرام است، خدا را عبادت نمی کند 
و اهل ظلم کردن به دیگران اس��ت، دشمن 
خ��ودش بوده و با خود نامهربان اس��ت. اول 
باید با خودت مهربان باشی تا فردای قیامت 
درگیر آتش دوزخ نشوی و بعد هم باید به زن 
و بچه و خانواده ات رحم کنی چرا که مهربانی 

یک حال الهی و ملکوتی است. 

اخبار

 فیلم های میلیاردی اما ناکام
طبق آمارهای رس��می ثبت شده در سمفا، آمار مخاطبان سینمای ایران در 
نوروز ۱۴۰۱ نس��بت به نوروز ۹۸ و پیش از بحران کرونا، افت ۵۰ درصدی 
داش��ته است؛ دلیل این افت مخاطب چه بوده است؟ این بار حرف از کرونا 
و مصائبش نیست، حالا صحبت از یک غافلگیری در میان است، آنچه اما 
سینماداران و مدیران سینمایی را توأمان به حیرت وا داشت نه برنامه های از 
پیش تعیین شده که وقایع پیش آمده بود؛ ترکیب اکران نوروزی جدی ترین 
و راهبردی ترین برنامه س��ینمایی به ش��مار می رفت که می توانست رخوت 
س��ه س��اله س��الن های س��ینمایی را برچیند، بعد از آنکه در دو نوبت و در 
دو نوروز پیاپی س��ینماها به تبع ش��رایط کرونایی نتوانسته بودند به فروش 
مناسب برسند و شکستی مطلق آن ها را در برگرفته بود، نوروز ۱۴۰۱ اولین 
فرص��ت بعد از طوفان کرونا بود که می توانس��ت ب��ار دیگر مخاطبان را به 
س��الن ها بکشاند و س��ینما را از حیات نباتی خارج کند. چشم امید خیلی ها 
به همین فرصت و به همین ترکیب بود تا فیلم ها بتوانند گیش��ه س��ینماها 
را گرم کنند و مجدداً باعث آش��تی مخاطب با س��ینما ش��وند، برهه ای که 
چالش ها و حاش��یه هایش هنوز تازه اس��ت، همان زمانی که شورای صنفی 
نمایش نام هفت فیلم اکران نوروزی را اعلام کرد اما به یکباره نمایندگان 
س��ازمان س��ینمایی آن ها را تنها یک »پیش��نهاد« توصیف کردند تا بعد از 
چانه زنی ه��ای یک��ی دو هفته ای، دو فیلم از آن فهرس��ت حذف و دو فیلم 
دیگر جایگزینش ش��ود، درست همان زمانی که دارویش مهرجویی در پی 
خط خوردن نام فیلمش از این ترکیب با آن ویدیوی جنجالی اش و با همان 
کاغذی که در دست داش��ت، دست روی میز می کوبید، فغان سر می داد و 
این کار را یک بی عدالتی و قانون ش��کنی محرز برمی شمرد. هنوز همه این 
حرف ها تازه است، اما آنچه از ده روز مانده به انتهای سال ۱۴۰۰ تا همین 
امروز رخ نمایی می کند این است که به رغم همه حواشی و بر خلاف همه 
امیدهای س��ینماگران، اکران نوروزی ۱۴۰۱ هم کارگر نیفتاد و نتوانس��ت 
آنچنان که باید نوری بر دل س��ینماگران و البته س��ینماداران بتاباند. این را 
میزان فروش و تعداد مخاطبان هفت فیلم این فهرست می گویند؛ از هشتاد 
میلی��ون جمعیت ایران مخاطبان س��ینمای ایران در ب��ازه ای که با عنوان 
طلایی ترین فرصت اکران شناخته می شود تنها یک میلیون نفر بوده است 

و این یک زنگ خطر جدی است.
اما چرا اکران نوروز ���1401 شکس�ت خورد؟

در حالی که برخی از س��ینماگران و کارشناس��ان س��ینما اکران نوروزی را 
شکس��ت خورده می پندارند، در طیف مقابل عده ای دیگر آن را تنها اکرانی 
»ک��م توفیق« توصی��ف می کنند، دس��ته اول اما این اک��ران را با نمایش 
نوروزی س��ال ۹۸ و پیش از همه گیری کرونا مقایس��ه می کنند، سالی که 
اتفاق��اً توانس��ته بود به لطف نمایش »متری ش��یش و نی��م«، »غلامرضا 
تختی«، »چهارانگش��ت«، »زندانی ها«، »رحمان ۱۴۰۰«، »ژن خوک« و 
»پیشونی سفید ۳« دو میلیون و ۳۰۰ هزار نفر را به سینماها بکشاند که این 
آمار در سال ۱۴۰۱ تا آخر تعطیلات نوروزی به یک میلیون نفر هم نرسید؛ 
آماری که افت بالغ بر ۵۰ درصدی مخاطبان سینمای ایران در مقطع اکران 
نوروزی را نشان می دهد. سینماگران و صاحب نظران اما دلایل مختلفی را 
برای این افت مخاطب و در پی آن افت فروش بر می ش��مردند که در این 

گزارش به مرور اهم سرفصل های قابل طرح می پردازیم.
نکته اول؛ ترکیب فیلم های اکران نوروز ���1401 مناس�ب بود؟

آنچه می توانس��ت رویای سینماداران یعنی نجات س��ینما از این رخوت را 
محق��ق کند ترکیب اکران نوروزی بود، از هم��ان هفته های ابتدایی بعد از 
پایان جش��نواره چهلم زمزمه هایی درباره قرارگی��ری فیلم های مختلف در 
فهرس��ت نوروزی شکل گرفت؛ گمانه زنی هایی که گاه نویسندگانشان عدم 
تحققشان را یک حفره برای سینمای ایران قلمداد می کردند با همه این ها 
سرانجام هفت فیلم با کم و کیف متفاوت در این فهرست جا گرفت. از این 
هفت فیلم دو فیلم »سگ بند« ساخته مهران احمدی و »موقعیت مهدی« 
ساخته هادی حجازی فر تاکنون توانسته اند به فروش قابل توجهی برسند. 
»سگ بند« که اتفاقاً در دقایق آخر به این فهرست اضافه شد حالا پیشتاز 
اکران نوروزی است، فیلمی کمدی که تا به اینجای کار تجربه کارگردانش 
در ۴ س��ال پیش یعنی نوروز ۹۷ را تکرار کرده اس��ت، همان سال بود که 
»مصادره« س��اخته همین کارگردان، عنوان پر مخاطب ترین فیلم نوروز را 
به خود اختصاص داد. »موقعیت مهدی« نیز با آنکه فیلمی دفاع مقدس��ی 
به ش��مار م��ی رود اما فروش قاب��ل ملاحظه ای را تا به ای��ن لحظه تجربه 
کرده اس��ت که عمده تری��ن دلیل این فروش را می ت��وان فضای تبلیغاتی 
مناس��ب و پی در پی اش از تلویزیون دانس��ت. به جز این دو فیلم، ۳ فیلم 
دیگر این ترکیب اما نتوانس��تند به فروش خوب و یا دس��ت کم متناسب با 
نام کارگردانش��ان و یا کیفیت فیلم ها برسند. محمدحسین مهدویان گرچه 
پیش از این توانس��ته بود با آثارش در فصل ه��ای مختلف اکران توفیقاتی 
کس��ب کند و هم��واره در صدر پرفروش ه��ا و پر مخاطبان باش��د اما این 
ب��ار »مرد بازنده« او نتوانس��ته مطابق با انتظارها پی��ش برود و مخاطبان 
چندان��ی را ج��ذب نکرده اس��ت. »روز صفر« هم به رغ��م آنکه یک فیلم 
ملی و روایتگر دس��تگیری یکی از تروریست های شرق کشور است و نظر 
بس��یاری از مخاطبان را به خود جلب کرده اما مورد کم مهری مس��ئولان 
تلویزیون قرار گرفت و در بخش تبلیغات نتوانس��ت عایدی چندانی داش��ته 
باش��د و به تبع آن فروش درخوری را نیز تجربه نکرد. »ش��ادروان« اما از 
همان ابتدا جزو امیدهای گیش��ه محسوب می شد، فیلم متوسط اما مفرحی 
ک��ه کارگردان و تهیه کننده اش امید به گیش��ه آن بس��ته بودند اما تا این 
ج��ای کار ای��ن فیلم هم فروش متوس��طی را به خود دیده اس��ت. عنوان 
دو فیل��م ضعیف این فهرس��ت اما به فیلم های »قدغ��ن« به تهیه کنندگی 
محمدحس��ین فرحبخش و »گل به خودی« س��اخته احمد تجری می رسد. 
»قدغن« بیشتر از آنکه محصول کارگردانش باشد متعلق به تهیه کننده اش 

اس��ت، همان تهیه کننده ای که در این سال ها در ساخت فیلم های کم مایه 
و س��طحی فروگذار نبوده و البته به واس��طه ارتباطاتی که با شورای صنفی 
نمایش داش��ته توانسته فیلم هایش را به چرخه نوروزی تحمیل کند. فیلمی 
ک��ه تخلفی آش��کار هم در همین ایام نوروز داش��ت و با آنک��ه به تبلیغات 
ماهواره ای هم متوسل شد اما باز هم در جذب مخاطب عاجز ماند؛ این فیلم 
در یک ماه تنها پذیرای ۶ هزار مخاطب بوده است و عنوان ضعیف ترین و 
کم مخاطب ترین فیلم اکران نوروز را به خود اختصاص داده است. »گل به 
خودی« اما رقیب »قدغن« در اختصاص لقب »بدترین فیلم اکران نوروز« 
از منظر فروش و جذب مخاطب است، فیلمی که در لحظات آخر و به تاکید 
و اصرار متولیان سازمان سینمایی در جانمایی یک فیلم کودک، در ترکیب 
نوروزی قرار گرفت اما فروش مایوس کننده ای را تجربه کرد. این در حالی 
اس��ت که گزینه های مناسب تری بودند که می توانستند سینمای کودک را 
در این فهرس��ت نمایندگی کنند، فیلم س��ینمایی »بازیوو« که در نوروز دو 
سال گذشته در فهرست نوروزی قرار گرفت یکی از همین گزینه هاست که 
مشخص نیس��ت چرا این فیلم با آنکه هنوز به نمایش درنیامده در ترکیب 

نوروزی قرار نگرفت.
نکته دوم؛ افزایش قیمت بلیت منجر به کاهش مخاطب ش�د؟ ���

دس��ته ای از س��ینماگران هنوز هم یکی از دلایل شکس��ت ای��ن اکران را 
مناسب ش��دن شرایط کرونایی کشور و افزایش س��فرهای نوروزی عنوان 
می کنند اما ش��اید بت��وان عمده ترین دلی��ل این ع��دم موفقیت را جهش 
سرکش��انه قیمت بلیت ها دانست، در شرایطی که سینماها آرام آرام در حال 
تجربه وضعیت متعادل بودند ش��ورای صنفی نمایش با همراهی س��ازمان 
س��ینمایی به یک باره تصمیم به افزایش قیم��ت بلیت گرفتند، این تصمیم 
غیرمنتظره از سوی دیگر اعجاب بیشتری را در پی داشت؛ این برای اولین 
بار در طول تاریخ سینمای ایران بود که قیمت بلیت با رشدی ۵۰ درصدی 
مواجه می ش��د؛ موضوعی که البته مدافعانی هم داش��ت. مدافعان افزایش 
قیمت بلیت تهیه کنندگان و س��ینمادارانی بودند که با توجه به شرایط تورم 
کش��ور، به افزایش هزینه های جاری س��ینما اشاره می کردند و قائل بر این 
بودند که روند صعودی قیمت بلیت هم اجتناب ناپذیر است. در طیف مقابل 
ام��ا منتقدان بر این باور بودند که ای��ن افزایش مبلغ، بار روانی هم دارد؛ با 
این قیمت تماشای یک فیلم بدون احتساب هزینه رفت و آمد و البته خورد 
و خ��وراک برای یک خانواده ۴ نفره چیزی بالغ بر ۱۸۰ هزار تومان هزینه 
در بردارد. طبیعی است که این هزینه، رفته رفته باعث کنار گذاشتن سینما 
از س��بد فرهنگی و تفریحات آن ها ش��ود. این پیش بینی منتقدان البته تا 
همین جا به وقوع پیوس��ته و تماش��اگران آیین س��ینما رفتن را به کناری 
گذاش��ته اند. از س��وی دیگر در دو هفته نوروز روزه��ای فروش بلیت های 
نی��م بها هم ملغی ش��د و فروش فیلم ها هم��ه روزه به یک صورت ثابت و 
با هم��ان افزایش قیمت پیش می رفت ضمن اینکه برخی از س��امانه های 
فروش نیز مبلغی مضاعف بر قیمت بلیت تحت عنوان »خدمات آنلاین« به 
مخاطبان تحمیل می کردند. رچه سینماداران که اصلی ترین بازوی اجرایی 
طرح افزایش قیمت بودند هنوز از این تصمیم گیری پا پس نکشیده اند، آن 
را یک تصمیم متناس��ب با اقتضائات روز برمی شمرند و حتی رییس انجمن 
سینماداران قائل به ارائه بلیت های ۵۰ هزار تومانی است اما افت مخاطبان 

و افت فروش یکی از نتایج قطعی همین تصمیم محسوب می شود.

مخاطبان سینمای ایران چگونه »نصف« شد؟

فرهنگی
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افزایش خطر مرگ و میر ناشی از »کووید-۱9« در افراد مبتلا به پارکینسون 
پژوهش��گران آمریکایی در بررس��ی جدیدی دریافتند که افراد مبتلا به پارکینسون بیشتر از افرادی که به این 
بیماری مبتلا نیس��تند، در معرض خطر مرگ و میر ناش��ی از کووید-۱۹ قرار دارند.به گزارش ایسنا، پژوهش 
جدیدی که در »دانش��گاه آیووا« )University of Iowa( آمریکا انجام ش��ده اس��ت، نشان می دهد که 
افراد مبتلا به پارکینسون، ۳۰ درصد بیش از افرادی که به بیماری های عصبی دچار نیستند، در معرض خطر 
مرگ ناش��ی از کووید-۱۹ ق��رار دارند.این پژوهش که روی ۸۰۰۰ بیمار صورت گرفته اس��ت، حاکی از این 
است که پارکینسون می تواند یک عامل خطر مستقل برای مرگ در اثر ابتلا به کووید-۱۹ باشد.پژوهشگران 
 Nandakumar( »و »نانداکوم��ار نارایان��ان  )Qiang Zhang( »به سرپرس��تی »کیان��گ ژان��گ
Narayanan(، اس��اتید دانش��گاه آیووا در بررس��ی های خود دریافتند که تنها ۵/۵ درصد از افرادی که به 
پارکینس��ون مبتلا نیس��تند، به خاطر ابتلا به کووید-۱۹ از دنیا می روند؛ در حالی که این آمار در میان افراد 
مبتلا به پارکینس��ون، ۲۱/۳ است.س��ن افرادی که به پارکینسون مبتلا هستند، عموما بالا است و بیشتر آنها 
مرد هستند.همه این موارد، خطر مرگ ناشی از کووید-۱۹ را افزایش می دهد.پژوهشگران در این پروژه، سن 
و جنس��یت بیماران را نیز بررس��ی کردند و دریافتند که خطر مرگ ناشی از کووید-۱۹ در میان افراد مبتلا به 
پارکینسون، ۳۰ درصد بیشتر است.نارایانان گفت: ما می دانیم که این بررسی، با محدودیت هایی همراه است 
زیرا اطلاعات آن از یک پایگاه داده تامین می شوند اما مطمئن هستیم که این داده ها نشان می دهند بیماری 
پارکینس��ون می تواند یک عامل خطر مس��تقل برای مرگ در اثر کووید-۱۹ باشد.ما باور داریم که نتایج این 
پژوهش می تواند به پزش��کان در درمان بیماران مبتلا به پارکینس��ون کمک کند.این پژوهش، بیماران مبتلا 
به پارکینسون و پزشکان آنها را در مورد اهمیت پیشگیری از ابتلا به کووید-۱۹ در این بیماران آگاه می کند.
ژانگ گفت: ما به  بیماران خود توصیه می کنیم که حتما ماسک بزنند و فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کنند.

پزشکان باید به افزایش خطر مرگ و میر ناشی از کووید-۱۹ در این بیماران توجه داشته باشند و مراقبت از 
آنها طی دوره همه گیری را مد نظر قرار دهند.

حسگری که ابتلا به »کووید-۱9« را به سرعت تشخیص می دهد
پژوهش��گران »موسسه فناوری کالیفرنیا«، نوعی حس��گر ابداع کرده اند که می تواند ابتلا به کووید-۱۹ را به 
س��رعت و با دقت تشخیص دهد.به گزارش ایس��نا، یکی از ویژگی های کروناویروس که کنترل آن را دشوار 
می س��ازد، این است که بدون بروز هیچ نشانه ای، به سادگی از فردی به فرد دیگر منتقل می شود.امکان دارد 
که فرد حامل ویروس، احساس خوبی داشته باشد و کارهای روزمره خود را انجام دهد اما ویروس را با خود به 
محل کار، خانه دیگران و مکان های عمومی ببرد.بخش مهمی از تلاش های جهانی برای کنترل همه گیری 
کروناویروس، ابداع آزمایش هایی اس��ت که می توانند ابتلا را در افراد بدون نشانه شناسایی کنند.پژوهشگران 
»موسس��ه فناوری کالیفرنیا« )CalTech(، یک حس��گر کم هزینه ابداع کرده اند که می تواند به تشخیص 
عفونت ناش��ی از کروناویروس کمک کند.این حس��گر بدون نیاز به تجهیزات پیش��رفته پزشکی می تواند در 
کمتر از ۱۰ دقیقه به بررس��ی نمونه کمی از بزاق یا خون بپردازد.«وی گائو« )Wei Gao(، استادیار بخش 
مهندسی پزشکی موسسه فناوری کالیفرنیا و همکارانش پیش از این، حسگرهایی بی سیم ابداع کرده بودند که 
می توانند بیماری هایی مانند نقرس را شناس��ایی کنند و به بررسی سطح استرس و ترکیبات خاصی در خون، 
بزاق یا عرق بپردازند.این حس��گرها از گرافین ساخته شده اند و ساختاری سه بعدی با منافذ کوچک دارند.این 
منافذ موجب می شوند که حسگر، حساسیت و دقت کافی را برای شناسایی ترکیبات موجود در نمونه ها داشته 
باشد.ساختار گرافین در این حسگر، با پادتن هایی همراه می شود که نسبت به پروتئین هایی خاصی که روی 
سطح کروناویروس وجود دارند، حساس است.گائو گفت: این تنها پلتفرم پزشکی از راه دور است که اطلاعات 
مربوط به عفونت را با یک حس��گر ارائه می دهد.ما می توانیم س��طح ترکیبات مورد نظر را در چند دقیقه به 
صورت همزمان مورد بررس��ی قرار دهیم و تصویر کاملی در مورد عفونت ابتدایی، ایمنی و ش��دت عفونت به 
دس��ت بیاوریم.فناوری های تثبیت شده آزمایش کووید-۱۹ معمولا ساعت ها یا حتی روزها زمان نیاز دارند تا 
نتیجه را ارائه دهند.همچنین این فناوری ها به تجهیزات پرهزینه و پیچیده ای نیاز دارند؛ در حالی که حسگر 
گائو و گروهش، ساده و جمع و جور است.این حسگر تاکنون فقط در آزمایشگاه و روی نمونه های محدودی 
از خون و بزاق آزمایش شده است.اگرچه نتایج این آزمایش ها نشان می دهند که دقت حسگر بسیار بالا است 
اما برای تایید کامل دقت آن باید آزمایش هایی در مقیاس بزرگتر و روی نمونه های بیشتر صورت بگیرند.گائو 
افزود: هدف نهایی ما این است که این حسگر جدید، کاربرد خانگی داشته باشد و برای تشخیص بیماری های 

دیگر نیز به کار برود.

»لویي آراگون« که بود؟
لوی��ی آراگون، ش��اعر و ادیب معروف فرانس��وي در 
س��وم اکتبر س��ال ۱۸۹۸م در پاریس به دنیا آمد.وي 
کودکي گستاخ و خارق العاده بود و در جواني به نهضت 
پرهیاهوي دادائیسم که ثمره ناامیدي و هرج ومرج طلبي 
ناشي از جنگ جهاني اول بود، کشیده شد.با این حال 
پس از چندي از این مکتب دست کشید و با انتخاب 
سبک سورئالیسم، که مبتني بر بیان احساس و ارائه 
تخیلات و اندیش��ه هاي آزاد و عدم پایبندي به قیود 
اخلاقي و زیبایی شناسي بود، به شهرت دست یافت.
آراگون در طي سال هاي بعد از رهبران این سبک در 
فرانسه گردید.با این حال از سال ۱۹۳۱م که به مسائل 
اجتماعي و سیاسي علاقه مند شد، همه آثارش نشاني از 
اندیشه هاي اجتماعي پیدا کردند و طرزي واقع بینانه به 
خود گرفتند.این تغییر دیدگاه، در نتیجه سفر به مسکو 
ب��ود که پس از آن با صراحت بس��یار، خود را طرفدار 
کمونیسم و علاقه مند به مس��ائل مربوط به انقلاب 
روسیه معرفي کرد و هر نوع ادعاي تغییر مشي زندگي 
را تنها از این راه مورد تایید قرار داد.از این زمان بود که 
از سورئالیس��ت نیز گریخت.آراگون در آثار بعدي خود 
که در زمینه مخالفت با سیاست فرانسه قبل از جنگ 
جهاني اول نوشته شده است، همه چیز را از نقطه نظر 

عقاید مارکسیستي مورد توجه قرار داده است.

تمرين تيم ملی اميد ايران عکس: yjcمشاهير

حکايت

شرح دعای بیست  وپنجم صحیفه سجادیه )۵۰(

حجت الاسلام والمسلمین موسوی مطلق: بسم الله 

الرحم��ن الرحیم وَ اقْضِ ليِ حَوَائجِِ��ي، وَ لَا تَمْنَعْنيِ 
الِْجَابَ��ۀَ وَ قَ��دْ ضَمِنْتَهَ��ا ليِ …، پ��روردگارا و همۀ 
حاجات��م را برآور و از اجابت دعا که اجابتش را برایم 
ضمانت کرده ای محروم��م مکن. برخی از آیاتی که 
خداون��د اجابت دع��ا را ضمانت کرده اس��ت تقدیم 
می ش��ود: وَقَالَ رَبکُُّمُ ادْعُونيِ أسَْتَجِبْ لکَُمْ/غافر/۶۰ 
خدای ش��ما فرمود که مرا با )خلوص دل( بخوانید تا 
دعای شما مس��تجاب کنم. وَإذَِا سَأَلکََ عِبَادِي عَنِّي 
اعِ إذَِا دَعَانِ فَلیَْسْ��تَجِیبُوا  فَإنِيِّ قَرِیبٌ أُجِیبُ دَعْوَةَ الدَّ

ليِ وَلیُْؤْمِنُوا بيِ لعََلهَُّمْ یَرْشُ��دُونَ/بقره/۱۸۶ هنگامی 
که بندگانم از تو درباره من بپرس��ند، ]بگو:[ یقیناً من 
نزدیک��م، دعای دعا کننده را زمان��ی که مرا بخواند 
اجابت می کنم؛ پ��س باید دعوتم را بپذیرند و به من 
ایم��ان آورن��د، تا ]به حقّ و حقیق��ت[ راه یابند ]و به 
نْ یُجِی��بُ المُْضْطَرَّ إذَِا دَعَاهُ  مقصد اعلی برس��ند[. أمََّ
��وءَ/نمل/۶۲ آیا آن ش��ریکان انتخابی  وَیَکْشِ��فُ السُّ
ش��ما بهترند[ یا آنکه وقتی درمان��ده ای او را بخواند 
اجابت می کند و آسیب و گرفتاریش را دفع می نماید، 

اجابت دعا امری قطعی است اگر همان نشود خداوند 
ط��ور دیگر جبران می کند و باید دانس��ت در واقع به 
مصلحت ما نبوده چرا که خداوند بصیر به عباد است؛ 
امیرالمؤمنین س��لام الله علیه می فرماید: إنَِّ کَرَمَ الَلهّهِ 
سُ��بْحانهَُ لایَنْقُضُ حِکْمَتَهُ فَلذِلکَِ لایَقَعُ الِْجابۀَُ فی 
کُلِّ دَعْ��وَةٍ. همانا کرم خدای س��بحان، حکمت او را 
باطل نمی کند پس هر دعایی مس��تجاب نمی ش��ود، 
یعن��ی مصلحت و حکمت او هماهنگ اس��ت. )غرر 

الحکم: ۱۹۳، حدیث ۳۷۶۴.(
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روابط عمومي

ش��رکت پژوهش و فناوري پتروشیمي در نظر دارد نسبت به خرید 
ان��واع تابلو برق براي واحد ف��از گازي واحد پلي اتیلن/پلي پروپیلن 
از طریق س��امانه تدارکات الکترونیکي دولت اقدام نماید. )ش��ماره 
ثبت مناقص��ه در س��امانه س��تاد: ۲۰۰۱۰۹۰۲۶۰۰۰۰۰۰۳( کلیه 
مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اس��ناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگش��ایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد. به پیشنهادهای واصله خارج از سامانه ستاد ترتیب اثر 

داده نخواهد شد. 
نحوه دریافت اسناد مناقصه: متقاضیان می توانند از ساعت ۸:۰۰ صبح 
روز سه ش��نبه تاریخ ۱۴۰۱/۰۱/۲۳ تا ساعت ۱۹:۰۰ روز  چهارشنبه 
تاری��خ ۱۴۰۱/۰۱/۳۱ ب��ا واریز مبلغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ریال به ش��ماره 
حس��اب ۹۶۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۰۴۵۴۰۴۰۱۶۰۹۵IR با شناس��ه واریز 
۳۶۵۱۰۵۳۷۴۲۹۵۱۱۰۸۶۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۱۳۴ نزد بانک مرکزي به 
نام شرکت پژوهش و فناوري پتروشیمي، منحصراً از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیکي دولت )ستاد( براي دانلود اسناد اقدام نمایند. 

مهلت زماني ارسال پیشنهاد: تا ساعت ۱۹:۰۰ روز سه شنبه تاریخ 
۱۴۰۱/۰۲/۲۰

زمان بازگش��ایي پاکت هاي ارزیابي کیفي: از ساعت ۸:۳۰ صبح روز 
چهارشنبه تاریخ ۱۴۰۱/۰۲/۲۱

زمان و محل بازگش��ایي پاکت ه��اي الف و ب: س��اعت ۸:۳۰ روز 
  چهار شنبه تاریخ ۱۴۰۱/۰۳/۰۴- تهران- نشاني مناقصه گزار

مبلغ برآورد: ۲۲۵,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال
ن��وع و مبلغ تضمین فرآیند ارجاع کار: ۸,۴۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال )این 
ضمانت نامه از تاریخ صدور باید به مدت سه ماه اعتبار داشته باشد 
و بنا به درخواست کتبی دستگاه مناقصه گزار باید به مدت سه ماه 

دیگر قابل تمدید باشد.(
توضیحات: 

� زمان بازگش��ایي پاکات ج، روز جلسه بازگشایي پاکات الف و ب 
اعلام خواهد شد.

� پیش��نهاد قیمت بصورت ریالي اخذ خواهد ش��د. پرداخت مبالغ 
قرارداد بصورت ریالي و بر مبن��اي ارزش یورو در زمان پرداخت و 

به نرخ لحظه اي خرید حواله یورو اعلام شده در سامانه نیما بانک 
مرکزي خواهد بود.

� جزئیات مشخصات فني و نمونه فرم ارزیابي کیفي بر روي سایت 
شرکت به آدرس www.npc-rt.ir قابل مشاهده است. 

� پاکت پیشنهادي مناقصه گري گشوده خواهد شد که حد نصاب 
امتیاز ارزیابي کیفي )۵۵ امتیاز( را کسب نماید.

� لازم اس��ت مناقصه گ��ران اص��ل مدارک پاک��ت الف )تضمین 
فرآیند ارجاع کار( خود را تا قبل از جلس��ه بازگشایي پاکات ارزیابي 
کیفي به آدرس تهران- می��دان ونک- خیابان ملاصدرا- خیابان 
ش��یرازجنوبي- کوچه س��رو- پ��لاک ۲۷- دبیرخانه کمیس��یون 

مناقصات ارسال نمایند. )تلفن تماس: ۰۲۱-۸۸۶۰۷۰۷۲(
� مدت اعتبار پیشنهادات ۶۰ روز می باشد.

� چنانچه قبلاً عضو س��امانه ستاد نش��ده اید، جهت انجام مراحل 
 عضوی��ت ب��ا ش��ماره هاي: مرک��ز تم��اس: ۱۴۵۶-۰۲۱، دفت��ر 
ثبت ن��ام: ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸ تماس حاصل فرمایید و یا به 

آدرس اینترنتي سامانه مراجعه نمایید.

 آگهي تجدید مناقصه عمومي دو مرحله  اي
 همراه با ارزیابي کیفي مناقصه  گران

نوبت اول

کدفراخوان پایگاه اطلاع رساني مناقصات: شناسه آگهی: ۱29۷۱۷۷
۵3.۱۱3.834

سخنگوی وزارت خارجه گفت: هنوز به نقطه ای نرسیدیم که طرف آمریکایی نشان دهد 
به تعهداتش عمل می کند. به گزارش »عصر ایرانیان«، س��عید خطیب زاده در نشس��ت 
خب��ری گفت: آمریکا تلاش می کند انرژی و وقت همه را مصروف این کرده که اجزا و 
عناصری از فشار حداکثری را حفظ کند. آنچه برای ما حائز اهمیت است انتفاع اقتصادی 
و انتفاع مردم ایران از رفع تحریم هاس��ت. س��خنگوی وزارت خارجه گفت: تحت تأثیر 
کمپین ها و کارزارهای رسانه ای و اظهارات ضد و نقیض قرار نمی گیریم و منافع قطعی 
ملت ایران چراغ راهنمای ماس��ت. نمی دانیم آیا به توافق می رس��یم یا نمی رسیم چون 

آمریکا هنوز اراده لازم را برای رسیدن به توافق نشان نداده است.
چارچوب دیپلماسی رمضان ادامه خواهد داشت ���

به گفته وی طی چند روز گذش��ته امیرعبداللهیان با وزرای خارجه عراق، عمان، کویت، 
قط��ر و امارات عربی متحده گفت وگوهایی داش��ت. این روند در چارچوب دیپلماس��ی 
رمضان ادامه خواهد یافت. خطیب زاده در پاسخ به سؤالی درباره نامه نمایندگان مجلس 
به رئیس جمهور گفت: صدای نمایندگان ملت در طی مذاکرات ۱۱ ماه گذشته همواره 

شنیده شده است. متنی نهایی نشده که درباره آن صحبت کنیم.
ایران به قطعنامه پیشنهادی کشورهای غربی رأی منفی داد ���

سخنگوی وزارت خارجه درباره تعلیق عضویت روسیه در شورای حقوق بشر سازمان ملل 
گفت: حقوق بشر ارزش والایی است و نباید قربانی ملاحظات سیاسی شود. سازوکارهای 
ملل مختلف نباید مورد اغراض کشورهای خاص قرار بگیرد. بارها این سازوکارها مورد 
سوءاستفاده کشورهای غربی و آمریکا قرار گرفته است. شورای حقوق بشر باید وظایف 
خود را بدون توجه به این موضوعات دنبال کند. ایران به قطعنامه پیشنهادی کشورهای 
غربی رأی منفی داد. این قطعنامه کاملًا سیاسی بوده و برای سوءاستفاده از سازوکارهای 

ملل متحد برای پیشبرد اهداف سیاسی کشورهای غربی بوده است.
موج آوارگان افغانستانی به ایران نمی تواند ادامه یابد ���

وی درباره موج ایران هراس��ی در افغانس��تان و موج افغان هراس��ی در ایران نیز گفت: 
ایران بیش از ۴ دهه گذشته میزبان کریمی برای همسایگان و عزیزانش در افغانستان 

بوده است. بهترین شاهد برای این رفتار کریمانه و میزبانی محترمانه موج بلاانقطاعی 
از آوارگان افغانس��تانی است. همه ما در کنار خودمان اتباع افغانستانی را می بینیم که با 
ما زندگی می کنند و از تمامی یارانه ها و امکانات مردم ایران به صورت یکسان استفاده 
می کنند. متاسفانه برخی تلاش می کنند اینها نادیده گرفته شود و موج ایران هراسی را در 
افغانستان ایجاد کنند. سخنگوی وزارت خارجه گفت: هیأت حاکمه سرپرستی افغانستان 
باید به مسؤولیت خود عمل کند موج آوارگان به ایران نمی تواند ادامه یابد و مسؤولیت بر 
دوش یک همسایه قرار بگیرد و هر چه ایران تلاش کند ظرفیت های ما محدود است.

کره جنوبی به ���۸0 میلیون ایرانی بدهکاری دارد
خطیب زاده در پاسخ به سؤالی درباره آزادسازی منابع ارزی ایران و سفر یک مقام ارشد به 
ایران در این خصوص گفت: دستگاه دیپلماسی اطلاعی ندارد و سفری هم در دستورکار 
نیست. کره جنوبی به ۸۰ میلیون ایرانی بدهکاری دارد و اقدام موثری برای بازپرداخت 
آنها صورت نداده اس��ت. این مساله در چارچوب دوجانبه باید حل و فصل شود و گمانه 

زنی های رسانه ای نیز تأیید نمی شود.
تمامی اجزای فشار حداکثری و عناصر آن باید برداشته شود ���

خطیب زاده درباره اظهارات مقامات آمریکایی درباره خروج نام س��پاه پاسداران از لیست 
تحریم ها گفت: تمامی اجزای فشار حداکثری و عناصر آن باید برداشته شود. آنچه باقی 
مانده بیش از یک موضوع بین ما و آمریکاست و محوریت آن این است که تمامی اجزای 

فشار حداکثری برداشته و انتفاع ملت ایران از برجام لحاظ شود.
م�رز ایران و ترکیه بادوام ترین مرز در طول صد س�ال گذش�ته بین دو کش�ور بوده  ���

است
س��خنگوی وزارت امور خارجه درباره س��فر اردوغان به ایران نیز گفت که »روابط ایران 
و ترکیه بادوام بوده اس��ت و امن ترین و باثبات ترین مرز را در یکصد س��ال گذشته بین 
دو کش��ور تجربه کردیم. کش��ورهایی که اشتباه محاس��باتی در ارتباط با رژیم اشغالگر 
قدس کردند بارها نتیجه آن را دیدند. این رژیم هیچ جا پا نمی  گذارد مگر اینکه ناامنی 

با خودش ببرد.«

 اگر قرار بود خطوط قرمز را رد کنیم توافق ماه ها قبل به دست می آمد
سخنگوی وزارت خارجه:


